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قلی زاده لیگ لهستان 
را قورت می دهد

اداره این تیم از عهده شما خارج است

واعظ: دارند استقلال 
را سلاخی می کنند
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خریدهــــای جدید نباید 
بیشتر از ما پول بگیرند

درخــــــواست بازیکنـــــان پرسپـــــــــــولیس

آغاز گرنداسلم تنیس ویمبلدون 2023

نبرد بزرگان در لندن
ســومین گرنــد اســلم فصــل 2023 تنیــس جهــان موســوم بــه ویمبلــدون 
ــی شــهر ویمبلــدون در حومــه لنــدن آغــاز می شــود و  ــه میزبان از امــروز ب
تــا دو هفتــه بــا حضــور برتریــن ســتارگان مــرد و زن تنیــس جهــان ادامــه 
خواهــد داشــت. رقابت هــای امســال بــه چنــد دلیــل از جذابیت هــای 
زیــادی بــرای علاقه منــدان بــه دنیــای راکــت برخــوردار اســت .
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آقایان جرأت نمی کنند جواب ما را بدهند

نکونام: قنبرزاده حق ندارد 
درباره استقلال صحبت کند

از نقل و انتقالات اصلاً راضی نیستم

 لو رفتن سند جنجالی 
از سوی سازمان لیگ

قانونی که 
همه قبول 
دارند و همه 
قبول ندارند!

 دردسر بزرگ برای آبی ها؛
 استقلال پــــــــــــول نداد 
توافق با سانتاکـــــــــلارا 
هــــــــــــــــــــــــــــوا شـــــــــد

محمدمحبی 
هم مثـــــل 

قایدی جـــدا 
می شـــــود!

 پیشنهاد
90 میلیاردی 

برای 
کنعانی زادگان

آرمین 
سهرابیان 
آبی پوش 
شد

سردار فصل را با 
استقلال استارت زد

شایعه در شهر 



 وقتی قانون
»سقف مخارج« با 

خاک یکسان می شود
همان طور که از آغاز هم پیش بینی 
می شــد، قانــون »ســقف مخــارج« 
چیــزی بیــش از یک شــوخی نبوده 
اســت و ســپاهان ایــن روزها طوری 
هزینه می کند که اگر همین حالا از 
»حداکثــر مقرر« بــرای مخارج عبور 
نکــرده باشــد، امــروز و فــردا چنین 

خواهد کرد.
پــس از جــواب ندادن قانــون بدون 
ضمانت اجرای »سقف قراردادهای 
فردی« سازمان لیگ فوتبال کشور 
بــه ایــن صرافــت افتــاد کــه قانــون 
»ســقف هزینه هــای عمومــی« را 
راه انــدازی کند. این قانون می گوید 
هیــچ تیمــی در راه تقویــت خــود 
نمی توانــد بیــش از آنــی خــرج کنــد 
کــه درآمــد دارد و بــه کلام دیگــر، 
هزینه هایــش باید بــا درآمدهایش 
همخوانــی داشــته باشــد. ســقف 
مخارج برای هر یک از 16 تیم لیگ 
برتر 250 میلیارد تومان تعیین شده 
و چهــار تیــم حاضــر در رقابت هــای 
لیــگ قهرمانــان آســیا بــرای اینکــه 
حضوری محترمانه تر در این عرصه 
حیثیتــی داشــته باشــند، مختارنــد 
کــه 70 میلیــارد هــم بیــش از آن 
هزینــه کنند. بــا این حال خرج های 
ســه- چهار هفته اخیر ســپاهان در 
راه بــالا بــردن توانــش نــه فقــط بــه 
تمســخر گرفتــن ایــن قانــون بلکــه 
مقدمــه ای بــرای تکــه پــاره کــردن 
ایــن قانــون سســت بــوده اســت. 
ایــن تیم نــه تنها مهره هــای داخلی 
مســتعد مانند رضا شــکاری و کاوه 
رضایــی را به اصفهــان آورده و صید 
ســامان فــلاح را هــم تقریبــاً قطعی 
کرده بلکه سفت و سخت به دنبال 
»بافــه تیمبــی گومیــس« مهاجــم 
فرانســوی مســن اما توانــا و تنومند 
ســابق الهــلال عربســتان و اســبق 
مارســی فرانسه است و چند »دانه 
درشــت« دیگر را هم زیر ســر دارد. 
ایــن تیــم فصــل پیــش در همیــن 
موقع هــا 70 میلیــارد تومــان صرف 
جــذب محمــد دانشــگر، مدافــع 
وســط معمولی و متوسط استقلال 
تهران کرد و با توجه به تورم فزاینده 
در جامعــه و قیمت هــای نجومــی 
و بی انصافانــه رایــج بــرای جــذب 
بــه اصطــلاح ســتاره ها در حــال 
حاضــر براحتــی می تــوان حــدس 
زد کــه ســپاهان اگــر امســال از مرز 
700 میلیــارد تومــان هزینه کــرد 
عبــور نکنــد، ســقف مقــرر از ســوی 
فدراســیون )320 میلیارد تومان( را 
یا همین حالا با خاک یکسان کرده 
و یا بزودی زود به رگبار خواهد بست 
و مدیران این باشــگاه تنها مدیران 
در جمــع 16 تیــم حاضــر در لیــگ 
هستند که ظاهراً تا این لحظه پای 
برگه قانونی »سقف مخارج« را امضا 
نکرده انــد. ایــن بدان معنا نیســت 
کــه باشــگاه نامــدار دیگــر شــامل 
تراکتــور و ســایر تیم هــای صنعتــی 
شامل گل گهر چشمداشتی در این 
زمینه نداشــته باشــند و حدنصاب 
فــوق را دیــر یــا زود ویــران نکننــد و 
دســت بالای دست بســیار است و 
اگر اســم ســپاهان در ابتدا آمد، به 
این خاطر اســت کــه اقداماتش در 
راه بــه توپ بســتن ســازمان لیگ و 
قواعــد عجیــب و غیرقابل اجرایش 
را زودتــر و بی رحمانه تــر از ســایرین 
شــروع کــرد. البتــه ایــن ســازمان با 
قانونگذاری هایــی از آن قبیــل کــه 
وصــف آن آمــد، مقدمــات جــدی 
انگاشته نشدنش را به دست خود 
فراهم آورده و مقصر این ماجرا خود 
»ســازمان« اســت که انگار دوست 
دارد تیم هــا بــه آن نیشــخند بزنند. 
به این ســازمان و سرانش به خاطر 
این همه خوش خیالی و بی توجهی 
به حقایق آشــکار باید تبریک گفت 
زیرا دســت کم باعث انبساط خاطر 
عمیــق فوتبالدوســتان شــده اند. 
تأکیــد مجــدد دو روز پیــش یکــی از 
نواب رئیس فدراسیون هم مبنی بر 
اینکه قانون مذکور جدی انگاشــته 
و قطعــاً رعایــت و اجــرا می شــود، 
فقــط شــوخی تازه ای از ســوی وی و 

همکارانش تلقی می گردد.
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کارلوس کی روش

به دنبال فرار از حذف زودهنگام

تیــم ملــی فوتبــال قطــر ایــن روزهــا زیر نظــر کارلوس کی روش ســرمربی اســبق 
ایــران در رقابت هــای جــام طلایی )کونکاکاف( حضور دارد. شــاگردان کارلوس 
کــی روش در اولیــن بــازی خــود مقابــل هائیتــی با نتیجــه یک بر صفر شکســت 
خوردند. قهرمان آســیا در دومین بازی اش در جام طلایی مقابل هندوراس به 
نتیجه تساوی یک بر یک رضایت داد. کی روش برای اینکه از حذف زودهنگام 
در جام طلایی فرار کند باید رقیب قدرتمندش یعنی مکزیک را شکست دهد.

حسین خبیری

حق حضور در انتخابات گرفته شد

طهمورث حیدری در مورد آخرین وضعیت حسین خبیری برای شرکت در انتخابات 
هیأت فوتبال تهران گفت: »در حال حاضر خبیری با نظر مجمع پرســپولیس، به 
عنوان عضو هیأت مدیره انتخاب شده است. از نظر ما با وجود اینکه جزو مدیران 
خوب فوتبال کشور است اما با توجه به عضویت در هیأت مدیره این باشگاه دیگر 
نمی تواند در انتخابات ریاست هیأت شرکت کند. در کل هر کس مدیرعامل یا عضو 
هیأت مدیره یک باشگاه باشد، نمی تواند در فرآیند انتخابات هیأت قرار بگیرد.«

لیگ برتر

زمان قرعه کشی لیگ بیست و سوم

مراســم قرعه کشــی بیست  و سومین دوره لیگ برتر فصل ۱۴۰۳-۱۴۰۲ روز 
یکشنبه ۱۸ تیرماه در ساعت۱۶:۳۰ در سالن آبگینه هتل المپیک تهران و با 
حضور مدیران فدراســیون و ســازمان لیگ فوتبال، نمایندگان باشگاه های 
لیگ برتری و اهالی رسانه آغاز می شود و از ساعت ۱۷ از شبکه ورزش سیما 
بــه روی آنتــن مــی رود. ۱۶ تیــم حاضــر در لیــگ در حــال حاضــر در اردوهای 

پیش فصل به ســر می برند و خود را برای آغاز مســابقات آماده می کنند.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 وصال روحانـی
روزنامه نگار

زمــان قرعه کشــی رقابت هــای بیســت و 
ســومین دوره لیگ برتــر 18 تیرمــاه برگزار 
خواهــد شــد. بــا وجــود برنامه ریــزی بــرای 
قرعه کشی و زمان شــروع بازی ها اما هنوز 
ابهامات زیادی در مورد نحوه برنامه ریزی 
بازی هــا وجــود دارد. ایــن فصــل ســازمان 
لیگ با تقویم بسیار شلوغی روبه رو خواهد 
بــود زیرا عــلاوه بــر بازی هــای لیگ ســهیل 
مهــدی و دوســتان بایــد رقابت هــای لیگ 
قهرمانــان آســیا و جــام ملت هــای آســیا را 
نیز در نظر بگیرند. شــاید بــه همین خاطر 
ســازمان لیــگ نتوانــد از زمان قرعه کشــی 
برنامه کاملــی از بازهای طول فصل تیم ها 
ارائه دهد. دقیقاً چیزی که هیچ جای دنیا 
اینطور نیســت. ســهیل مهــدی در آخرین 
اظهاراتــش در مــورد شــرایط برنامه ریــزی 
فصل آینده در مورد اینکه بازی های تیم ها 
تا هفته چندم لیگ مشــخص خواهد بود 
گفــت: »برنامــه ما به صــورت کامــل آماده 
اســت و از لحاظ اعــلام برنامه به  شــخصه 
به  عنوان مســئول برگزاری لیگ مشــکلی 
ندارم، اما مقــداری محدودیت  وجود دارد 
کــه در  حال اســتعلام هســتیم. بــه همین 
دلیل باید مقداری صبر کرد تا در شرایطی 
نرمــال برنامه هــای زمانبنــدی رقابت هــا 

اعلام شود.«
یکــی از دغدغه هــای بازیکنان تیــم ملی و 
همچنیــن امیــر قلعه نویــی این اســت که 

بازیکنان در چه مقطعی از فصل باشگاهی 
به تیم ملی و جام ملت های آسیا خواهند 
رسید. به نظر می رسد تمام تلاش سازمان 
لیگ این اســت که حداقل نیم فصل اول 
قبــل از این جــام بــه پایــان برســد. رئیس 
ســازمان لیگ در این مورد اظهار داشت: 
»تمام تلاش مان را می کنیم  تا قبل از جام 
ملت های آســیا نیم فصــل اول را به پایان 
برسانیم. البته برنامه نیم  فصل اول بسیار 
فشــرده تر اســت، چون هم جــام ملت ها 
را داریــم، هم لیــگ قهرمانان آســیا برگزار 
می شود. در کنار آن فیفا دی و آماده سازی 
تیم های ملــی از  جمله تیم امیــد و حضور 
ایــن تیــم در بازی هــای آســیایی را داریــم. 
تورنمنت هــای پی درپی و همزمانــی را در 
جریــان نیــم  فصــل اول شــاهد هســتیم. 
مقداری سخت اســت از نیم فصل اول به 
ســلامت عبور کنیم اما تــلاش خودمان را 

می کنیم.«
یکــی دیگــر از پرونده هایــی کــه هنــوز 
تکلیفــش در ســازمان لیــگ مشــخص 
نیســت بحــث حضــور هــواداران در لیگ 
بیســت و ســوم اســت. هنــوز تیم هــا و 
تماشــاگران فوتبــال نمی داننــد کــه بــرای 
بازی های فصل پیش رو محدودیت وجود 
دارد یــا نه. مهدی در پاســخ به این ســؤال 
کــه آیــا در فصــل آینــده نیــز ورزشــگاه ها 
محدودیــت دارنــد اعــلام کــرده: »هــر 

مســابقه ای شــرایط خــاص خــودش را در 
روز مسابقه دارد. یکی از محدودیت هایی 
کــه خواهیم داشــت حتمــاً فــروش بلیت 
الکترونیکــی خواهــد بــود کــه این الــزام را 
حتماً خواهیم داشت تا تماشاگران حتماً 
بــا بلیــت وارد ورزشــگاه ها شــوند. قاعدتاً 
محدودیت های کرونا برداشــته شــده اما 
به  لحاظ ریسک مسابقه و شرایط پذیرش 
ورزشــگاه متناســب بــا آن مســابقه و آن 
رقابت خــاص، عوامل انتظامــی و امنیتی 
اســتان تصمیم گیری خواهند کرد که چه 
درصــدی از ظرفیت ورزشــگاه بــرای بازی 
مدنظر می تواند تماشاگر بپذیرد. این یک 
امــر منطقی به شــمار می رود کــه برای هر 
دیداری نمی تــوان ظرفیت صــد  در صدی 
را برای هر ورزشگاهی در  نظر گرفت. یک 
بازی ریسکش بالاســت و تقاضای زیادی 
برای حضور در ورزشگاه وجود دارد، مانند 
دربی تهران که نمی توان شــرایط میزبانی 
90 درصدی را رعایت کــرد. این در صورتی 
اســت که در برخی شهرســتان های دیگر 
نیز چنیــن شــرایطی وجــود دارد. بنابراین 
ایــن موضــوع را بایــد متناســب با شــرایط 
روز بازی درباره اش تصمیم گیری کرد. به 
 نظرم ساختار ورزشــگاه آزادی هنوز به آن 
تکاملی نرســیده که چنیــن کاری را انجام 
دهیــم. همین طــوری هــم ایــن ورزشــگاه 
شرایط خاص خودش را دارد و باید ببینیم 

تــا روز آغــاز مســابقات چنــد ســکو آمــاده 
شده است.«

فصــل گذشــته بعضــی از تصمیمــات 
ســازمان لیگ مورد انتقادات زیادی واقع 
شد، یکی از این انتقادات تغییر محل بازی 
پرســپولیس - پیکان بود. رئیس سازمان 
لیــگ در ایــن مــورد و بــرای تکــرار نشــدن 
این ماجــرا گفت: »مــا دســتورالعمل های 
خاص خودمان را داریم، اما بحث ریسک 
ورزشــگاه و میهمان پذیــری ورزشــگاه 
یــک بحــث دیگــر اســت. اجــازه دهیــد 
دســتگاه های نظارتــی کــه در ایــن زمینــه 
مرتبط هستند اظهارنظر کنند و ان شاءالله 
در ایــن خصــوص در همــان روز بهتریــن 
تصمیم را خواهیم گرفت. یک زمان هایی 
مشکلات ایمنی هواداران به وجود می آید 
و ســلامتی جــان مــردم بســیار مهم تــر از 

برگزاری یک دیدار فوتبال است.«
از نظر ســهیل مهدی هیچ یــک از قرعه ها 
مهندســی نمی شــود و ســازمان لیــگ 
هیچ وقــت بــه دنبــال راهــی نیســت تــا 
حساســیت رقابتی مثــل دربــی را کاهش 
دهد. سهیل مهدی در مورد این شایعات 
گفــت: »قرعه ها و زوج قرعه ها مشــخص 
هســتند و برنامه ریــزی نیــز بــر اســاس 
قرعه کشــی مشــخص و اعــلام خواهــد 
شــد. قبلاً هم باورهایی وجود داشــت که 
می گفتند قرعه کشی مهندسی می شود و 

بعضاً فکت هایی هم می آوردند که شبیه 
به قرعه کشــی دو ســه فصل پیش بوده و 
در چنــد ســال پیش هــم تکرار شــده بود. 
این موضوع به زوج قرعه ها بســتگی دارد 
و شانســی اســت و اصلاً ایــن قضایا وجود 
ندارد. وقتی زوج قرعه در می آید بر اساس 
آن چیدمــان هــم شــکل می گیــرد. اصــلاً 
و بــه  هیچ وجــه مهندســی وجــود نخواهد 
داشــت. برای ما فرقی نمی کنــد چه تیمی 
در چــه هفته ای بــازی کنــد و مــا باید همه 
بازی ها را برگزار کنیم. چه هفته اول باشد 
و چه هفته آخر. چه فرقی برای ما می کند؟ 
درباره برنامه ریــزی لیگ برتر که هر هفته 
کنداکتــور تلویزیــون را تغییــر مــی داد چه 
تدابیــری اندیشــیده اید کــه کمتر شــاهد 

این اتفاق باشیم؟
صــدا و ســیما حداقــل اثــر را روی تغییــر 
زمان مســابقات داشــت و فصل گذشــته 
شــاید برای یــک یا دو بــازی بیشــتر صدا و 
ســیما برای تغییــر زمان بازی درخواســتی 
نداشت و آن هم دیدارهایی بود که پخش 
مســتقیم رقابــت لیــگ بــا برگــزاری برخی 
رشــته های دیگــر مثــل والیبــال جهانی یا 
کشــتی جهانــی و... تداخــل پیــدا می کــرد 
و از آنجایــی کــه مــردم می خواســتند هــر 
دو رقابــت را بــه  صــورت کامــل ببیننــد، 
زمان برگــزاری آن یکی دو تا بــازی را تغییر 

دادیم.«

مهدی: محدودیت ورزشگاه ها همچنان ادامه خواهد داشت

شلوغ مثل تقویم لیگ بیست و سوم

ما دستورالعمل های 
خاص خودمان را 
داریم، اما بحث 
ریسک ورزشگاه 
و میهمان پذیری 
ورزشگاه یک بحث 
دیگر است. اجازه 
دهید دستگاه های 
نظارتی که در این 
زمینه مرتبط هستند 
اظهارنظر کنند و 
ان شاءالله در این 
خصوص در همان 
روز بهترین تصمیم را 
خواهیم گرفت. یک 
زمان هایی مشکلات 
ایمنی هواداران 
به وجود می آید و 
سلامتی جان مردم 
بسیار مهم تر از 
برگزاری یک دیدار 
فوتبال است

سندی که سازمان لیگ رو کرد

قانونی که همه قبول دارند و همه قبول ندارند!
داســتان باشــگاه ها و ســقف قراردادهــا 
هنــوز هــم بــه پایــان نرســیده اســت. بــا 
تعییــن ســقف بودجــه بــرای تیم هــای 
لیــگ،  ن  زما برتــر توســط ســا لیــگ 
تیم هــای حاضــر در لیــگ واکنش هــای 
متفاوتــی از خــود نشــان دادنــد. ابتــدا 
گفته می شــد که باشــگاه ها با این قانون 
موافــق نیســتند و نمی خواهنــد کــه برای 
تقویــت تیم خود ســقف بودجه ای وجود 
داشــته باشــد. تیم هایی نظیر ســپاهان، 
مــس رفســنجان، تراکتــور، اســتقلال و 
پرســپولیس از منتقــدان این طرح بودند 
حتــی گفته شــد که مدیــران این تیم ها با 
ایــن طرح موفق نیســتند. ســازمان لیگ 

فوتبال ایران روز گذشته با انتشار سندی 
اعــلام کــرد: »روابــط عمومــی باشــگاه 
سپاهان اصفهان اعلام کرده در نشست 
تدویــن و شفاف ســازی در خصــوص 
قوانیــن و مفــاد نقــل و انتقــالات لیــگ 
برتــر فوتبــال عــدد ســقف بودجــه تعیین 
نشــده اســت ایــن در حالــی اســت که در 
جلســه جنــاب آقــای ســاکت مدیرعامــل 
محتــرم باشــگاه ســپاهان قبــل از اتمــام 
جلســه هم اندیشــی بــا مدیــران عامــل 
باشــگاه های لیــگ برتــر به دلیل ســاعت 
پروازی جلســه را ترک و حضور نداشتند. 
تعیین سقف بودجه در آن جلسه مطرح 
و به استناد بند ۴ صورتجلسه )که تصویر 

آن قابــل مشــاهده اســت( مدیران عامل 
و یــا نماینــدگان تــام الاختیــار آنهــا کــه در 
جلسه حضور داشتند به صورت مکتوب 
تعییــن ســقف را بــه کارگــروه منتخــب 
رئیــس محتــرم فدراســیون فوتبــال 
تفویــض کردنــد، مضــاف بــر اینکــه مفاد 
دســتورالعمل و تعییــن ســقف بودجه به 
تصویب هیأت رئیسه محترم فدراسیون 
فوتبال نیز رسیده است.« با این حساب 
تمام باشگاه ها با رضایت و آگاهی کامل 
ایــن قانــون را قبول کرده اند. بدون شــک 
این قانون برای تیم های متوســط و رو به 
ضعیــف بســیار کاربــردی خواهد بــود اما 
مخالفــان اصلــی تیم هــای پولــدار لیــگ 

بــه حســاب می آینــد کــه توانایــی ریخت 
و پــاش بــدون حســاب و کتــاب را دارند. 
اینکــه در لیگ ایران فیرپلی مالی وجود 
داشــته باشــد بــه هیــچ وجــه چیــز بــدی 
نیســت اما به نظر می رســد راه آن ایجاد 
ســقف بودجه نیســت. شــاید با این کار 
تیم هــا از ورشکســتگی نجات پیدا کنند 
امــا از طرفــی باعــث تضعیــف تیم هــای 
بــالای جدولــی نیــز می شــود. درســت 
در زمانــی ســازمان لیــگ و فدراســیون 
بــه فکر اصــلاح قوانیــن مالــی افتاده اند 
کــه عربســتان در فصــل پیــش رو بــا 
ابرســتاره هایش بــه جنــگ حریفــان در 

آســیا خواهــد آمد.
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گران ترین انتقال لیگ لهستان
لخ  پوزنان با 8 قهرمانی پنجمین تیم پرافتخار لیگ لهستان 
است و آخرین بار در سال 2021 به قهرمانی رسیده. پوزنان 
فصــل گذشــته ســوم شــد و بایــد در مرحلــه مقدماتی لیگ 
کنفرانــس اروپــا بــازی کنــد. باشــگاه بــرای جبــران ناکامــی 
فصــل گذشــته قــرار اســت پنجــره نقــل و انتقــالات فعالــی 
داشــته باشــد. قلی زاده اولین خرید آنهاســت که جانشــین 
میشــال اســکوراش می شــود؛ بالــی کــه راهی کلــوب بروخه 
شــده اســت. قلی زاده یکی از اهداف اصلی نقل و انتقالات 
لــخ  پوزنــان بــود و قراردادی سه ســاله امضا می کنــد. از نگاه 
ایــن ســایت، »قلی زاده با پتانســیلی کــه دارد می تواند لیگ 
لهستان را قورت بدهد«. یک خبرنگار مشهور لهستانی رقم 
ایــن انتقــال را حدود دو میلیون یورو اعلام کرده اســت. این 
عدد در مقیاس نقل و انتقالات اروپایی عدد بالایی نیست، 
بــا ایــن حــال بــرای لخ  پوزنــان یک رکورد اســت و بالاتــر از آن 
رکــورد نقــل و انتقالات لیگ لهســتان را هم جابه جا می کند. 
رســانه ها پیش بینــی کــرده بودند کــه لخ  پوزنــان می خواهد 
حضــور پرقدرتــی در پنجره تابســتانی داشــته باشــد و خرید 

وینگــر ایرانــی تأییدی اســت بــر این خبر.

در آستانه بهبودی
تنهــا نکتــه ای کــه هــواداران پوزنــان را کمــی  نگــران کرده، 
مصدومیت قلی زاده اســت. او ماه های گذشــته مشغول 
درمان مصدومیت منیســک زانویش بــوده و اردوی اخیر 
تیــم ملــی را هم از دســت داد. البته باشــگاه بــه هواداران 
اطمینــان داده که شــرایط قلی زاده نگران کننده نیســت. 
پزشــکان باشــگاه مصدومیت او را به دقت بررســی کرده  
و مدعی انــد کــه مراحــل درمــان بخوبــی پیــش رفتــه و او 
می توانــد بــزودی بــه بهتریــن شــرایط آمادگــی برســد. آنها 
تأکید می کنند که اگر او گرفتار آسیب حادی بود، باشگاه 

هرگــز بــا او قرارداد نمی بســت.
لــخ   پوزنــان حتــی بــر ایــن باور اســت کــه ایــن مصدومیت 
کمــک کــرده کــه آنها ســتاره ایرانــی را با قیمــت پایین تری 
جــذب کننــد. قیمــت قلــی زاده بیــن 2 تــا 5 میلیــون یورو 
بــرآورد می شــود و باشــگاه بــه خاطر این آســیب دیدگی 
او را با حداقل قیمت از شارلروا خریده. انتظار می رود 
بــال تیــم ملــی تــا مــاه ســپتامبر آمــاده بــازی شــود و 
هواداران آبی و ســفید می توانند از تماشــای هنرنمایی 

او لــذت ببرند.

نقش سرمربی لخ  پوزنان در این انتقال
قلــی زاده یــک بــار در لیــگ اروپــا مقابــل لــخ پوزنــان قــرار 
گرفته. تیم لهســتانی موفق شــد آن بازی را دو بر یک ببرد 
و قلی زاده ســازنده تنها گل شــارلروا بود. یان وان دن بروم، 
ســرمربی هلنــدی لــخ پوزنــان هــم نقــش زیــادی در ایــن 
انتقال داشــته اســت. او زمانی که ســرمربی خنک بلژیک 
بــود، مقابــل قلــی زاده قــرار گرفــت و قلــی زاده بــا نمایــش 

درخشــانش عامــل پیــروزی شــارلروا بود.

انتظــارات هــواداران لــخ  پوزنــان از قلی زاده بــالا خواهد 
بــود، چــرا کــه او جانشــین ســتاره فصــل قبــل ایــن تیــم 
شــده. اســکوراش فصــل گذشــته مؤثرتریــن بازیکــن 
تیمــش بــود و در 32 بــازی لیــگ 9 گل و 3 پــاس گل 
داشــت. او بــا 7 میلیــون یــورو راهــی بروخــه شــده و 
قلــی زاده بایــد تلاش کند که جای خالــی این ملی پوش 

لهســتانی احســاس نشــود.
هــر دو بازیکــن در جــام جهانــی قطــر حاضــر بودنــد. 
اســکوراش در بازی  ســوم مرحله گروهی لهســتان مقابل 
آرژانتیــن یــک نیمــه بــازی کــرد، ولــی قلــی زاده در هر ســه 
بــازی ایــران بــازی کــرد و مقابــل انگلیــس ســازنده یکــی از 

گل هــا بــود.
 

تطبیق با فضای جدید
ماریــوژ مونســکی، خبرنــگار لهســتانی از بــازی 
قلــی زاده تمجیــد می کنــد، ولــی معتقــد اســت کــه 
تطبیق پذیــری او در یــک کشــور جدیــد هــم نقــش 
کلیــدی در موفقیــت او خواهــد داشــت: »او زمانی 
کــه آمــاده بــود، یکــی از تکنیکی تریــن بازیکنــان لیگ 

بلژیــک محســوب می شــد. البته او همیشــه روی فرم 
نبود و در مقاطعی هم از آمادگی دور می شــد. مشــکل 
اصلــی شــاید ایــن بــود کــه ایرانی هــا فقــط در شــارلروا 
توانایی  شــان را بــروز دادنــد و در باشــگاه های دیگــر 
معمــولاً آن کیفیــت را تکــرار نکردنــد. شــارلروا مالــک 
ایرانــی دارد و همیشــه چند بازیکــن ایرانی در این تیم 
حضور دارند. باید دید این بازیکن ایرانی در کشــور ما 
چــه احساســی خواهد داشــت و در زمیــن چه کیفیتی 

بــه نمایــش می گــذارد.«
لــخ پوزنــان نقــل و انتقالات را با توپ پر شــروع کرده 
و تن به ریســک داده، ولی می گویند تیمی در هفته 
آخــر جشــن می گیرد که ریســک کنــد. او بازیکنی با 
پتانسیل بالا را جذب کرده و اکثر چهره های کلیدی 
باشــگاه موافق این انتقــال بودند. انتظار می رود که 
او ســتاره جدیــد لیــگ لهســتان باشــد و ایــن چیزی 
اســت کــه هــواداران پوزنــان برایــش لحظه شــماری 
می کننــد. البتــه ایــن پایــان نقــل و انتقــالات ایــن 
تیــم نیســت و نیروهــای هجومــی جدیــدی در راه 

خواهنــد بود.

تمجید رسانه های محلی از خرید ایرانی لخ  پوزنان

 قلی زاده لیگ لهستان
را قورت می دهد

آرمن ساروخانیان
روزنامه نگار

یکی از اولین جابه جایی های لژیونرهای ایرانی تابستان امسال انتقال علی قلی زاده 
به لخ  پوزنان بود. گوش راست تیم ملی بعد از چند سال حضور در فوتبال 

بلژیک و یک دوره قرضی کوتاه در قاسم پاشا، تجربه جدیدی را در لیگ لهستان 
)اکستراکلاسا( شروع می کند. پیش از این فرشاد احمدزاده دوران کوتاه و ناموفقی 

در لیگ لهستان داشت، ولی قلی زاده در قامت یک ستاره به لخ  پوزنان پیوسته و 
گران ترین بازیکن این لیگ محسوب می شود. انتقال او بازتاب زیادی در رسانه های 

لهستانی داشته و سایت »igo« به وجوه مختلف این ماجرا پرداخته است.

آمار قلی زاده در تیم ملی

آمار قلی زاده
در جام جهانی

4بازی
آمار قلی زاده در 

شارلروا

قلی زاده در سال 2018 از سایپا به شارلروا پیوست. تعداد 
بازی های او در این تیم بلژیکی مربوط به مرحله مقدماتی و 
مرحله پلی آف ژوپیلر لیگ،  جام حذفی و مرحله مقدماتی 
لیگ اروپاست.

 آمار قلی زاده
در قاسم پاشا

قلی زاده در نیم فصل دوم فصل گذشته به طور قرضی از شارلروا به قاسم پاشا در 
لیگ ترکیه رفت. او در این تیم استانبولی فقط چهار بار بازی کرد و یک پاس گل 

هم داد. وینگر ایرانی مدتی آسیب دیده بود و نتوانست بازی های زیادی برای این 
تیم داشته باشد. در نهایت باشگاه ترکیه ای بند خرید دائمی او را فعال نکرد.

قلــی زاده پیــش از جــام جهانی 
2018 هم یکی از بازیکنان 
مــورد علاقــه کــی روش 
بــود، ولــی در یکــی از 
آخریــن اردوهــا آســیب 
دید و نتوانســت در روســیه 
بــه میــدان بــرود. قلــی زاده در 
قطر ســرانجام توانســت بــازی در 
جــام جهانــی را تجربــه کنــد. او در 
هر ســه بــازی مرحله گروهــی ایران 
بــه میــدان رفــت و مقابــل انگلیس 
ســازنده گل اول بــرای طارمــی بــود.

قلــی زاده اولیــن بــار در ســال 2018 بــرای تیــم ملــی 
مقابــل ســیرالئون بــازی کــرد و توانســت دو گل 
بزنــد. او 30 بــازی ملــی و 6 گل ملــی دارد کــه مقابل 
ســیرالئون، ونزوئلا، هنگ کنگ، عراق و سوریه زده 
شده است. انتظار می رود  او بعد از بهبودی دوباره 
به تیم ملی دعوت شود و می تواند یکی از بازیکنان 

کلیــدی ایــران در جام ملت های آســیا باشــد.
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 zکارشناس

 استقلال

تکذیب مذاکره با بیرانوند

 دیــروز )یکشــنبه( خبــری منتشــر شــد کــه باشــگاه اســتقلال و در رأس آن 
حجــت کریمــی سرپرســت ایــن باشــگاه، بــا علیرضــا بیرانونــد دروازه بــان 
پرســپولیس مذاکــره کــرده و مبلــغ 95 میلیــارد تومــان برای دو فصــل به او 
پیشــنهاد داده اســت. حجــت کریمــی در ایــن ارتباط گفــت: »چنین چیزی 
صحت ندارد، مذاکره ای با بیرانوند نداشــته و پیشــنهادی به این دروازه بان 
نداده ایــم.« بــا توجــه بــه اینکــه مدیرعامــل اســتقلال ایــن خبــر را تکذیــب 
کــرد معلــوم شــد که اســتقلال هیــچ مذاکــره ای با بیرانوند نداشــته اســت.

 جعفر سلمانی

رایزنی با آپولون

به نظر می رسد ساپینتو قصد دارد شاگردان فصل گذشته را به تیم آپولون 
قبــرس ببــرد. بعد از اینکه ســعید مهری قــراردادش را یکطرفه با اســتقلال 
فسخ کرد تا به تیم ساپینتو برود، این بار نوبت جعفر سلمانی است که خبر 
مذاکــره اش بــا تیم ســاپینتو به گوش برســد. اســتقلال بــا ابوالفضل جلالی 
بــرای جنــاح چــپ به توافق رســید و همچنین خبر حضور محمــد نادری نیز 
بــه گــوش می رســد. در چنیــن شــرایطی جعفر ســلمانی تمام تــلاش خود را 
می کند تا از اســتقلال جدا شــده و فصل بعد را در تیم ســاپینتو توپ بزند.

 محمد حسین مرادمند

تمدید با استقلال

محمد حســین مرادمند از جمله بازیکنانی بود که زمان مربیگری ســاپینتو 
مــورد بی توجهــی ایــن مربــی قــرار گرفــت و اکثــراً نیمکت نشــین بــود، اما با 
آمــدن نکونــام بــه احتمال زیاد ایــن بازیکن در ترکیب اصلــی قرار می گیرد. 
به همین دلیل مرادمند قصد دارد در اســتقلال بماند. فعلاً این مدافع به 
کربلا ســفر کرده اســت و در صورت بازگشــت به باشــگاه اســتقلال می رود 

تــا با ایــن تیم به توافق برســد.

  نکونام می تواند جایگزین 
خوبی برای حسینی بیاورد

ترابپور: به استقلال 
نرفتم که جای 

غلامپور را بگیرم
ــابق   حســـین ترابپـــور، مربـــی سـ
گلرهـــای اســـتقلال در خصـــوص 
حضـــورش در باشـــگاه اســـتقلال 
یـــا صحبتـــی بـــرای  و اینکـــه آ
ـــه کادرفنـــی ایـــن تیـــم  پیوســـتن ب
مطـــرح شـــده، گفـــت: »فقـــط 
بـــرای کار اداری و شـــخصی در 
باشـــگاه حاضـــر شـــدم. نـــه، 
اصـــلاً و ابـــدا هیـــچ بحثـــی در 
مـــورد مســـائل فنـــی نیســـت. 
ــور  ــزاد غلامپـ ــم بهـ دوســـت خوبـ
مشـــغول بـــه کار اســـت. فقـــط 
کار اداری بـــود.« ترابپـــور در مـــورد 
جدایـــی سیدحســـین حســـینی، 
گفت:»بـــه هـــر حـــال رفـــت و 
آمـــد بازیکنـــان طبیعـــی اســـت و 
در تمـــام دنیـــا اتفـــاق می افتـــد. 
او هـــم تصمیـــم گرفـــت بـــرود. 
ان شـــاءالله در جـــای دیگـــر بـــه 
روزهـــای خـــوب خـــودش برگـــردد. 
ــوده،  ــوب بـ ــه خـ ــه او همیشـ البتـ
ســـال ها در اســـتقلال زحمـــت 
ر  همینطـــو  . کشـــید دی  یـــا ز
مربـــی اش بهـــزاد غلامپـــور. 
مواقعـــی اشـــتباهاتی می شـــود 
و نبایـــد همـــه را بـــد ببینیـــم. 
احســـاس می کنـــم بـــا رفتـــن 
حســـینی اســـتقلال می توانـــد 
 . رد و بیـــا بـــی  خو یـــن  یگز جا
اســـتقلال تیـــم بزرگـــی اســـت 
م  نـــا نکو د  ا جـــو مطمئنـــم  و 
می توانـــد ایـــن کار را انجـــام 
بدهـــد.« مربـــی دروازه بان هـــای 
ســـتقلال در مـــورد  ســـبق ا ا
شـــرایط ایـــن تیـــم بـــا کادرفنـــی 
جدیـــد، گفـــت: »باشـــگاه بـــه 
حـــرف هـــواداران عمـــل کـــرد 
و ایـــن را می توانیـــم بـــه فـــال 
نیـــک بگیریـــم. گزینـــه ای کـــه مـــد 
نظـــر هـــواداران بـــود را آوردنـــد. 
احســـاس می کنـــم نکونـــام و 
کادرش ســـال خوبـــی دارنـــد ولـــی 
بـــه شـــرط اینکـــه هـــواداران اجـــازه 

بدهنـــد و حمایـــت کننـــد.«

 

همدانی: هواداران 
صاحبان اصلی 

استقلال هستند
ت  پیشکسـو  ، نـی ا همد ر  سـتا
اسـتقلال در خصـوص وضعیـت 
ی  بـرا زیکنـان جدیـد  با جـذب 
ایـن تیـم می گویـد: »ایـن شـرایط 
هـر سـال وجـود دارد، زمـان نیـاز 
اسـت تـا تیـم شـکل واقعـی خـود 
را بـه دسـت بیـاورد. البتـه نکونـام 
و مدیـران اسـتقلال بایـد هـر چـه 
زودتـر نفـرات مـورد نظـر را جـذب 
کننـد تـا در صـورت برپایـی اردوی 
آمادگـی کادر فنـی بتوانـد از همـه 
نفراتـش اسـتفاده کـرده و اینگونـه 
تیـم بـه شـرایط لازم برای آغاز لیگ 
دسـت پیـدا کنـد.« همدانـی در 
خصـوص اینکـه باشـگاه فعالیـت 
نقل و انتقالاتی را در سکوت پیش 
می بـرد امـا فشـارهای زیـادی بـه 
خاطـر جـذب بازیکـن در فضـای 
مجـازی ایجـاد شـده، گفـت: »بایـد 
روی فضـای مجـازی زیـاد حسـاب 
کـرد. در ایـن فضـا هـر مـدل آدم، 
لـف، خـوب و بـد  فـق، مخا موا
حضـور دارد. باشـگاه کار خـودش 
را بـر اسـاس لیسـت سـرمربی، 
بتدریـج انجـام می دهـد. امیـدوارم 
بازیکنانـی کـه می آینـد لیاقـت ایـن 
پیراهن را داشـته باشـند و مطمئناً 
آنهایـی کـه می آینـد لیاقـت ایـن 
پیراهـن را دارنـد.« ایـن کارشـناس 
همچنیـن در خصـوص اتفاقـات 
یـن  تمر لیـن  و ا ر  د کـه  تلخـی 
اسـتقلال رخ داد، گفـت: »روزی 
کـه می توانسـت بـرای هـواداران 
فرامـوش نشـود بـا اتفاقـات تلـخ 
همـه را ناراحـت کـرد. هـواداران 
اسـتقلال صاحـب اصلـی باشـگاه 
هسـتند آنهـا در هـر شـرایطی از 
و  می کننـد  یـت  حما ن  تیمشـا
ایـن زیبنـده اسـتقلال نیسـت کـه 
تعـدادی انـدک بخواهنـد نظـر خود 

را بـه دیگـران تحمیـل کننـد.«

از کمپ آبی
استقلال
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اظهــارات اخیــر منصــور قنبــرزاده علیــه 
نکونــام و اســتفاده از ایــن عبــارت کــه 
ســرمربی اســتقلال حــق نــدارد دربــاره 
ــد، باعــث  ــار نظــر کن ــرارداد اظه ســقف ق
شــد تا ســرمربی آبی ها درحاشــیه تمرین 
دیــروز نســبت بــه ایــن مســأله واکنــش 
نشــان دهــد. نکونــام کــه به شــدت از 
نقــل وانتقــالات اســتقلال ناراضی اســت، 
گفت:»همیشــه دوســت دارم کارم را در 
آرامــش جلــو ببــرم ولــی بعضــی دوســتان 
نمی خواهنــد اســتقلال آرامــش داشــته 
باشــد. بنــده به تازگــی از شــایعه ســقف 
قــرارداد 15میلیــاردی بازیکنان اســتقلال 
انتقــاد کــردم و گفتــم »ایــن نــوع اخبــار 

بــرای ضربــه زدن بــه ماســت« ولــی 
نمی دانــم چــرا یــک مســئول فدراســیون 
بایــد دربــاره مســائل داخلــی اســتقلال 
اظهارنظــر کنــد؟ روز اول گفتــم »اینجــا 
هســتم کــه حــق هــوادار را بگیــرم.« الان 
هــم فکــر می کنــم آقایــان می خواهنــد بــه 
هــوادار و باشــگاه اســتقلال ظلــم کننــد. 
مربیــان رقیــب مــا گفتنــد »ایــن طــرح 
غیرکارشناســی اســت«، آقایــان جــرأت 
نکردنــد جــواب بدهنــد ولــی تــا مــا یــک 
جملــه آن هــم دربــاره مســائل داخلــی 
تیم مــان گفتیــم ببینیــد چطــور صحبــت 
می کننــد. آقــای قنبــرزاده! بــا احتــرام، 
شــما حــق نــداری دربــاره اســتقلال حــرف 

بزنــی، چطــور می شــود حرف هــای مــن 
را نخوانیــد و بعــد علیــه اســتقلال و مــن 
حــرف بزنیــد؟ اتفاقــاً شــما هســتید کــه 
حــق نداریــد دربــاره فوتبــال حــرف بزنیــد، 
مــن و امثــال مــن کــه ســال ها خــاک 
ایــن فوتبــال را خورده ایــم بایــد دربــاره  
فوتبــال صحبــت کنیــم.« نکونــام درادامه 
صحبت هایــش ایــن جمــلات را بــه زبــان 
آورده است:»آقای تاج از مدیران دلسوز 
هســتند و قطعــاً قصدشــان کمــک بــه 
فوتبال اســت ولی بعضی دوســتان دیگر 
رنگــی  بودن شــان در فدراســیون ثابــت 
شــده اســت. از آقــای تــاج می خواهیــم 
یــن مســائل بایســتد. فــردا  جلــوی ا

قنبــرزاده و قنبرزاده هــا هســتند کــه بایــد 
جــواب هــوادار اســتقلال را بدهنــد؟! 
خیــر؛ جــواد نکونــام اســت. اگــر بخواهنــد 
رنگــی عمــل کنند قطعاً اســتقلال ســاکت 
نمی نشــیند. روز اول گفتــم حــالا هــم 
می گویــم؛ از حــق خــودم می گــذرم 
ولــی از حــق اســتقلال و طرفدارانــش 
نــه. هــواداران عزیــز اســتقلال! همیــن 
موضوعــات کوچــک بــه تیــم ضربــه 
قایــان در مــورد  می زنــد، واقعــاً چــرا آ
دیگــر دوســتان جوابیــه نمی دهنــد؟!« 
ســرمربی اســتقلال انتقــاد خــود از رونــد 
نقــل وانتقــالات را نیــز ایــن گونه رســانه ای 
کرد:»ببینیــد بعضــی باشــگاه ها چــه 

ــه بازیکنــان می دهنــد و چــه  پول هایــی ب
ریخت وپاش هایــی می کننــد، هــوادار 
مــا هــم توقــع دارد. اینجــا اســتقلال 
اســت، مــا هــم بایــد بازیکــن بــزرگ و 
باکیفیــت بگیریــم، از ایــن وضعیــت نقــل 
و انتقــالات به هیچ وجــه راضــی نیســتم، 
بایــد بــه اســتقلال کمــک شــود. دوســت 
ــا هــوادار صــادق باشــم چــون مــرا  دارم ب
خواســت و آمــدم، حــالا کــه هســتم تــا 
آخریــن لحظــه از باشــگاه بــزرگ اســتقلال 
ــه آنهــا دروغ  ــم ب دفــاع می کنــم، نمی توان
بگویــم، فعــلاً از رقبــا عقــب هســتیم، از 
همیــن اول همــه چیــز علیــه اســتقلال و 

هوادارانــش اســت.«

قنبرزاده حق ندارد درباره استقلال حرف بزند

نکونام: نه، از نقل وانتقالات راضی نیستم

 مدیران باشگاه 
استقلال دیروز مدعی 

شدند مذاکرات با 
باشگاه سانتاکلارا 

پرتغال به مراحل خوبی 
رسیده و احتمال حفظ 
محمد محبی در ترکیب 

استقلال برای فصل 
آینده افزایش یافته 

است، اما علی رغم طرح 
این موضوع تکراری که 

از هفته ها قبل بارها 
از سوی مدیران این 

مجموعه بویژه شخص 
حجت کریمی مطرح 
شده نشانه ای برای 

تحقق آن وجود ندارد.

ZOOM
 مدیـــران باشـــگاه اســـتقلال دیـــروز 
مدعـــی شـــدند مذاکـــرات بـــا باشـــگاه 
ســـانتاکلارا پرتغـــال بـــه مراحـــل خوبـــی 
رســـیده و احتمـــال حفـــظ محمـــد 
محبـــی در ترکیـــب اســـتقلال بـــرای 
فصـــل آینـــده افزایـــش یافتـــه اســـت، 
امـــا علـــی رغـــم طـــرح ایـــن موضـــوع 
تکـــراری کـــه از هفته هـــا قبـــل بارهـــا از 
ســـوی مدیـــران ایـــن مجموعـــه بویـــژه 
شـــخص حجـــت کریمـــی مطـــرح شـــده 
نشـــانه ای بـــرای تحقـــق آن وجـــود 

نـــدارد.
 همزمـــان بـــا طـــرح ایـــن موضـــوع 
شـــنیده می شـــود برخـــی باشـــگاه های 
دیگـــر کـــه تمایـــل بـــه جـــذب بازیکـــن 
تأثیرگـــذار فصـــل گذشـــته اســـتقلال 

ــا  ــوش بـ ــراغ خامـ ــورت چـ ــد به صـ دارنـ
طـــرف پرتغالـــی وارد مذاکـــره شـــدند 
تـــا زمینـــه اســـتخدام ایـــن بازیکـــن 
بـــرای فصـــل آتـــی را همـــوار کننـــد امـــا 
به دلیـــل اینکـــه مذاکـــرات آنهـــا بـــه 
بن بســـت نخـــورد برخـــلاف اســـتقلال 
هیـــچ گونـــه اطلاع رســـانی مشـــخصی 
ــا در  ــد تـ ــام ندادنـ ــاط انجـ ــن ارتبـ در ایـ
ســـکوت بـــه هـــدف خـــود دســـت یابنـــد.

 بـــا ایـــن حـــال حجـــت کریمـــی کـــه ایـــن 
روزهـــا بـــه شـــدت از ســـوی منتقـــدان 
ــه  ــار هفتـ ــرار دارد از چهـ ــار قـ ــر فشـ زیـ
قبـــل همچنـــان تأکیـــد دارد مذاکـــرات 
بـــا طـــرف پرتغالـــی بـــه مراحـــل خوبـــی 
رســـیده و محبی در اســـتقلال ماندگار 

خواهـــد بـــود.
 امـــا ســـؤال هـــواداران اســـتقلال 
در مقطـــع کنونـــی ایـــن اســـت اگـــر 
مذاکـــرات بـــا مدیـــران ســـانتاکلارا 
بخوبـــی پیـــش رفتـــه اســـت چـــرا 
مدیـــران اســـتقلال کار را یکســـره 

؟ نمی کننـــد

 بـــرای رمزگشـــایی از پشـــت پـــرده 
یـــد بـــه  یـــن معمـــای پیچیـــده با ا
ســـراغ قـــرارداد باشـــگاه اســـتقلال و 
ســـانتاکلارا رفـــت؛ در توافـــق ابتدایـــی 
اســـتقلال بـــا طـــرف پرتغالـــی یـــک 
ـــا چنانچـــه در  بنـــد ویـــژه لحـــاظ شـــده ت
پایـــان فصـــل اول باشـــگاه اســـتقلال 
نیـــاز بـــه حفـــظ محمـــد محبـــی داشـــت 
ــن  ــن بازیکـ ــه ایـ ــدون دغدغـ ــد بـ بتوانـ
را بـــا پرداخـــت مبلغـــی مشـــخص 
همچنـــان در اختیـــار داشـــته باشـــد 
و ســـانتاکلارا امـــکان انتقـــال ایـــن 
بازیکـــن بـــه طـــرف ســـوم را نداشـــته 
باشـــد، امـــا بـــرای اجـــرای ایـــن بنـــد تاریخ 
مشـــخصی در نظـــر گرفتـــه می شـــود 
ــا آن  ــتقلال تـ ــگاه اسـ ــه باشـ ــا چنانچـ تـ
زمـــان مبلـــغ توافـــق شـــده را پرداخـــت 
نکـــرد، مدیـــران ســـانتاکلارا بتواننـــد بـــه 
ــود  ــگاه خـ ــع باشـ ــظ منافـ ــور حفـ منظـ
ایـــن بازیکـــن را بـــه ســـایر باشـــگاه های 

متقاضـــی بفروشـــند.
گفتـــه می شـــود اســـتقلال در فراینـــد 

ه  بـــا باشـــگا لیـــه خـــود  و فـــق ا ا تو
ســـانتاکلارا در بنـــد مذکـــور تعهـــد 
ـــا پرداخـــت  ـــرای فصـــل دوم ب ـــد ب می کن
مبلـــغ 600 هـــزار دلار تـــا روز نهـــم خـــرداد 
مـــاه 1402 بـــه باشـــگاه ســـانتاکلارا 
می توانـــد محبـــی را بـــه مـــدت یـــک 
ـــار داشـــته باشـــد  فصـــل دیگـــر در اختی
کـــه بـــه نظـــر می آیـــد بـــا توجـــه بـــه 
ـــغ در موعـــد  ـــن مبل ـــی ای مشـــکلات مال
مقـــرر بـــه طـــرف پرتغالـــی پرداخـــت 
نشـــده بـــه همیـــن دلیـــل حـــالا بایـــد 
دوبـــاره فراینـــد مذاکـــره بـــا طـــرف 
ــن  ــا ایـ ــود بـ ــه شـ ــر گرفتـ ــی از سـ پرتغالـ
تفـــاوت کـــه اگـــر طـــرف ســـومی وارد 
ـــا باشـــگاه ســـانتاکلارا  فراینـــد مذاکـــره ب
شـــود ایـــن باشـــگاه می توانـــد بـــه 
منظـــور درآمدزایـــی بیشـــتر مجـــوز 
حضـــور محمـــد محبـــی را بـــه آنهـــا 

واگـــذار کنـــد.
 بـــا در نظـــر گرفتـــن ایـــن اخبـــار بـــه نظـــر 
می رســـد حجـــت کریمـــی و ســـایر 
ــن  ــه ایـ ــتقلال کـ ــگاه اسـ ــران باشـ مدیـ

روزهـــا بـــا مشـــکلات مالـــی بســـیار 
زیـــادی رو بـــه رو هســـتند و بودجـــه لازم 
بـــرای پرداخـــت بدهی هـــای فصـــل 
قبـــل خـــود را ندارنـــد توانایـــی جلـــب 
ــانتاکلارا  ــگاه سـ ــدد باشـ رضایـــت مجـ
پرتغـــال را ندارنـــد تـــا محبـــی هماننـــد 
مهـــدی قایـــدی مجبـــور بـــه جدایـــی از 

اســـتقلال شـــود!
 البتـــه اگـــر ادعـــای مدیـــران باشـــگاه 
ـــا باشـــگاه  ـــر توافـــق ب ـــی ب اســـتقلال مبن
ســـانتاکلارا واقعی باشـــد بایســـتی ظرف 
امـــروز و فـــردا ایـــن مســـأله از ســـوی 
ــی  ــد محبـ ــانتاکلارا و محمـ ــگاه سـ باشـ
به عنـــوان طرفیـــن دیگـــر قـــرارداد تأییـــد 
شـــود امـــا ســـکوت بحث برانگیـــز آنهـــا و 
تـــلاش چـــراغ خامـــوش باشـــگاه های 
متمـــول لیـــگ برتـــری بـــرای جـــذب 
بازیکـــن بوشـــهری فصـــل گذشـــته 
اســـتقلال میـــزان اســـترس و نگرانـــی 
هـــواداران اســـتقلال در خصـــوص ایـــن 
انتقـــال را بیشـــتر از هـــر زمانـــی افزایـــش 

داده اســـت.

 دردسر بزرگ برای آبی ها؛ استقلال پول نداد توافق با سانتاکلارا هوا شد!

محبی هم مثل قایدی جدا می شود؟

سینا حسینی
روزنامه نگار

 zگزارش
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از کمپ آبی
5استقلال

 درحال سلاخی اعتبار باشگاه استقلال هستند

 واعظ آشتیانی: اداره استقلال 
ازعهده شما خارج است،  لطـــــــفاً بـــــروید

خبرنگاران و مردم حق دارند انتقاد کنند

 تـــداوم حضـــور حجـــت کریمـــی در باشـــگاه اســـتقلال 
بـــه عنـــوان سرپرســـت همچنـــان محـــل بحـــث اســـت 
و بـــا توجـــه بـــه اتفاقاتـــی کـــه چهارشـــنبه هفتـــه پیـــش 
ــتری از  ــارات بیشـ ــتقلال رخ داد،  انتظـ ــن اسـ در تمریـ
تصمیم گیـــران در وزارت ورزش و جوانـــان مـــی رود 
تـــا نســـبت بـــه وقایـــع مدیریتـــی در باشـــگاه اســـتقلال 
حســـاس باشـــند. شـــما تـــداوم حضـــور ایـــن کادر 
مدیریتـــی در باشـــگاه اســـتقلال را بـــه صـــلاح می دانیـــد؟

 بایـــد چنـــد نکتـــه را متذکـــر شـــوم. نکتـــه اول اینکـــه چـــرا 
مدیرانـــی کـــه تضـــاد منافـــع دارنـــد؛ یعنی شـــغل و تجارت 
و کاســـبی بیرون از باشـــگاه دارند به باشـــگاه اســـتقلال 
کـــه یـــک باشـــگاه دولتـــی اســـت،  وارد شـــده اند؟ حضـــور 
ایـــن افـــراد بیشـــتر بـــه جهـــت کســـب شـــهرت اســـت. 
درواقـــع باشـــگاه اســـتقلال بـــرای آنهـــا فرصـــت درآمـــد 
و کاســـبی بیشـــتر ایجـــاد می کنـــد و مـــن متعجبـــم کـــه 
ــوع دقـــت  ــه ایـــن موضـ ــان بـ ــرا وزارت ورزش و جوانـ چـ
نکـــرده و اجـــازه داده فـــردی کـــه بـــا ایـــن باشـــگاه تضـــاد 
منافـــع دارد،  بـــه عنـــوان سرپرســـت مشـــغول بـــه کار 
شـــود؟ کســـی بایـــد سرپرســـت یـــا مدیـــر ایـــن باشـــگاه 
باشـــد کـــه اولاً بیـــرون از باشـــگاه تجـــارت و کاســـبی 
نداشـــته باشـــد،  چـــون در ایـــن صـــورت از برنـــد باشـــگاه 
بـــه نفـــع خـــودش بهـــره می گیـــرد. مســـئولانی کـــه 
در وزارت ورزش افـــراد را بـــرای باشـــگاه های بزرگـــی 
همچـــون اســـتقلال انتخـــاب می کننـــد بایـــد نســـبت 
بـــه ایـــن مســـائل حســـاس باشـــند و اجـــازه ندهنـــد برنـــد 
باشـــگاه مردمـــی اســـتقلال در اختیـــار افـــرادی قـــرار 
بگیـــرد کـــه بیـــرون از باشـــگاه تجـــارت دارنـــد. رعایـــت 
ایـــن موضـــوع جـــزو قوانیـــن تجـــارت اســـت. حـــال اگـــر 
باشـــگاه اســـتقلال خصوصـــی بـــود می شـــد از کنـــارش 

عبـــور کـــرد امـــا عمـــلاً ایـــن طـــور نیســـت.
 درکنـــار ایـــن مســـأله کـــه بـــه آن اشـــاره درســـتی داشـــتید،  
بـــه هویـــت باشـــگاه ریشـــه دار اســـتقلال نیـــز توجهـــی 
نمی شـــود و ظاهـــراً ماهیـــت افـــرادی کـــه اکنـــون دســـتی 
برآتـــش اداره باشـــگاه اســـتقلال دارنـــد ســـبب شـــده از 

خیلـــی از مســـائل مهـــم غافـــل شـــوند.
متأســـفانه افـــرادی وارد باشـــگاه اســـتقلال شـــده اند 
کـــه از ایـــن باشـــگاه اســـتفاده ابـــزاری می کننـــد و بـــا 
رفتارهـــای پوپولیستی شـــان منزلـــت ایـــن باشـــگاه را 
زیـــر ســـؤال می برنـــد. اصـــولاً علاقـــه برخـــی مدیـــران 
بـــه رفتارهـــای پوپولیســـتی نشـــان دهنـــده آن اســـت 
کـــه فـــرد مـــورد نظـــر کارآمـــدی و انســـجام لازم بـــرای 
مدیریـــت یـــک باشـــگاه بـــزرگ را نـــدارد. ایـــن گونـــه 
رفتار هـــا نشـــان دهنـــده عمـــق ضعیـــف یـــک مدیـــر 
اســـت. شـــما نـــگاه کنیـــد ببینیـــد در تمریـــن چهارشـــنبه 
هفتـــه پیـــش چـــه اتفاقاتـــی رخ داد؟ آیـــا آن اتفاقـــات در 
شـــأن باشـــگاه اســـتقلال بـــود کـــه 78 ســـال ســـابقه دارد 
و افـــراد فهیـــم،  تحصیـــل کـــرده و بـــا شـــخصیتی در طـــول 
ســـالیان متمـــادی بـــه عنـــوان مدیـــر،  مســـئول،  بازیکـــن 

و ســـرمربی وارد ایـــن باشـــگاه شـــده اند؟
ریشـــه علاقـــه و گرایـــش بـــه چنیـــن افـــرادی از کجـــا 

نشـــأت می گیـــرد آقـــای آشـــتیانی؟
لات پـــروری و اوبـــاش پـــروری از دهـــه هشـــتاد در فوتبال 
ایـــران از ســـوی برخـــی مربیـــان کـــه نســـبت بـــه چنیـــن 
ــد. از آن  ــاب شـ ــتند،  بـ ــه و گرایـــش داشـ ــرادی علاقـ افـ
زمـــان بـــه بعـــد متأســـفانه برخـــی مدیران نیـــز وارد معرکه 
ــد  ــراد تـــلاش کردنـ ــن افـ ــه ایـ ــبیدن بـ ــا چسـ ــدند و بـ شـ
بـــرای خـــود فضـــای تـــازه ای را ایجـــاد کننـــد. درحالـــی 
کـــه محیـــط ورزش هنجـــار اســـت و رویـــه و ســـبک کاری 
اوبـــاش ناهنجـــاری و مـــن تعجـــب می کنـــم کـــه چـــرا 
برخـــی کـــه خـــود بایـــد متولـــی هنجـــار باشـــند،  بـــه ســـمت 
افـــرادی گرایـــش پیـــدا می کننـــد کـــه هنجار شـــکنی در 
ذات آنهـــا نهفتـــه اســـت؟! امـــروز کســـانی در ورزش مـــا 
صاحـــب برخـــی مســـئولیت ها شـــده اند کـــه کمتریـــن 
توجهـــی بـــه هنجارهـــا ندارنـــد. نـــه تنهـــا ســـابقه و فرهنـــگ 
باشـــگاهی کـــه 78 ســـال قدمـــت دارد بـــه ســـخره گرفتـــه 
شـــد،  بلکـــه بـــا اتفاقاتـــی کـــه هفتـــه پیـــش در جریـــان 
تمریـــن اســـتقلال رخ داد،  ایـــن ســـابقه ســـلاخی شـــد!

 سرپرســـت باشـــگاه اســـتقلال در مصاحبـــه ای بعـــد از 
وقایـــع چهارشـــنبه هفتـــه پیـــش مدعـــی شـــد کـــه اساســـاً 
از حضـــور افـــراد شـــرور در تمریـــن اســـتقلال هیـــچ 
اطلاعـــی نداشـــته اســـت. آیـــا قابـــل پذیـــرش اســـت کـــه 
سرپرســـت اســـتقلال بـــا وجـــود اینکـــه دقایـــق طولانـــی 
درکنـــار آن افـــراد نشســـته بـــود،  از حضورشـــان اطلاعـــی 
نداشـــته باشـــد؟ آیـــا می شـــود پذیرفـــت سرپرســـت 
یـــا مدیـــر یـــک باشـــگاه از ریـــز اتفاقاتـــی کـــه در محـــل 
تمریـــن تیمـــش رخ خواهـــد داد اطلاعـــی نداشـــته 

باشـــد؟
 اوج فاجعـــه آنجـــا اســـت کـــه سرپرســـت باشـــگاه 
اســـتقلال در یک متری فرد شـــرور و باســـابقه نشســـته،  
بـــا او دســـت می دهـــد و احـــوال پرســـی می کنـــد، 
ــدارد.  ــی نـ ــور او اطلاعـ ــه از حضـ ــی اســـت کـ ــد مدعـ بعـ
دیـــدن چنیـــن افـــرادی در محـــل تمریـــن اســـتقلال 
دردناک تریـــن صحنـــه تاریـــخ باشـــگاه اســـتقلال بـــود. 
اگـــر شـــما نمی دانســـتید کـــه آن اشـــخاص در محـــل 
تمریـــن هســـتند کـــه از نظـــر مدیریتـــی خیلـــی ضعیـــف 
هســـتید کـــه نمی توانیـــد پیرامـــون خودتـــان را هـــم 
ـــی کـــه  ـــوان مدیریت ـــه عن ـــد. مـــن همیشـــه ب ـــرل کنی کنت
دغدغـــه فرهنگـــی داشـــتم نســـبت بـــه حضـــور چنیـــن 
افـــرادی در محـــل تمریـــن تیم هـــای ورزشـــی حســـاس 
بـــودم. حـــال چـــه طـــور می شـــود کـــه سرپرســـت یـــک 
باشـــگاه کـــه ناظـــر برتمـــام اتفاقـــات اســـت و عملکـــرد 
زیرمجموعـــه خـــود را هماهنگـــی و رصـــد می کنـــد از 
حضـــور چنیـــن اشـــخاصی در تمریـــن اســـتقلال اطـــلاع 
ندارنـــد. آیـــا بـــاور پذیـــر اســـت؟ هرگـــز نمی شـــود چنیـــن 

ادعایـــی را پذیرفـــت.
 اصـــولاً چـــرا چنیـــن افـــراد ســـابقه داری بایـــد بـــه راحتـــی 
در محـــل تمریـــن یـــک باشـــگاه کـــه برچســـت فرهنگـــی 
را یـــدک می کشـــد،  حضـــور داشـــته باشـــند؟! چـــرا یـــک 

ـــرای همیشـــه جلـــوی آنهـــا را نمی گیرنـــد؟ ـــار ب ب

ایـــن شـــرارت ها منـــوط بـــه پایتخـــت و تیم هـــای تهرانـــی 
نیســـت. در شهرســـتان  ها نیـــز لات هـــا اقـــدام بـــه 
تخریـــب محیـــط تیم هـــا می کننـــد و جـــو تمرینـــی آنهـــا 
را برهـــم می زننـــد و بـــا باج خواهـــی تـــلاش می کننـــد 
ـــد.  ـــرای جـــولان ایجـــاد کنن ـــرای خودشـــان عرصـــه ای ب ب
بایـــد بـــا ایـــن دســـت افـــراد برخـــورد جـــدی شـــود. مـــن 
خیلـــی خوشـــحال شـــدم وقتـــی شـــنیدم پلیـــس امنیـــت 
پایتخـــت ایـــن افـــراد را در فاصلـــه اندکـــی بعـــد از وقـــوع 
اتفاقـــات چهارشـــنبه هفتـــه پیـــش دســـتگیر کـــرد. واقعـــاً 
ـــه  ـــد کـــه نســـبت ب دســـت مســـئولان مربوطـــه درد نکن

ایـــن مســـأله حســـاس بودنـــد.
 وزارت ورزش اطلاعیـــه ای پیرامـــون ایـــن ماجـــرا صـــادر 

کـــرد. آیـــا بـــه نظـــر شـــما کافـــی اســـت؟
شـــگفت زده ام کـــه چـــرا وزارت ورزش نســـبت بـــه 
ــه  ــه در زیرمجموعـ ــی کـ ــات تلخـ ــوع و اتفاقـ ــن موضـ ایـ
اســـتقلال رخ داده ســـکوت کـــرده اســـت؟ آیـــا پشـــت 
ـــه ایـــن اتفاقـــات  ـــرده خبرهایـــی هســـت کـــه نســـبت ب پ
ســـکوت کرده انـــد؟ ســـکوت نشـــان دهنـــده برخـــی 

واقعیت هـــای تلـــخ در پـــس پـــرده اســـت و مســـئولان 
اگـــر بـــه واقـــع از اتفاقاتـــی کـــه رخ داده دلخورنـــد بایـــد 
بـــا عوامـــل داخـــل باشـــگاه اســـتقلال از بـــالا تـــا پاییـــن 
کـــه زمینـــه ســـاز حضـــور ایـــن افـــراد در محـــل تمریـــن 
باشـــگاه اســـتقلال شـــدند و اعتبـــار ایـــن باشـــگاه را لگـــد 
مـــال کردنـــد،  برخـــورد جـــدی و قاطـــع داشـــته باشـــد. 
اطلاعیـــه صـــادر کـــردن هیـــچ مشـــکل و دردی را دوا 
نمی کنـــد. دیـــدم کـــه اطلاعیـــه ای صـــادر شـــد امـــا اگـــر 
ـــود  ـــه صـــادر کـــردن ممکـــن ب ـــا اطلاعی اداره مملکـــت ب
کـــه همـــه ارگان هـــا بـــا صـــدور اطلاعیـــه مملکـــت را اداره 
می کردنـــد؛ نـــه ایـــن طـــور نیســـت. بایـــد درعمـــل نشـــان 

دهنـــد کـــه از آن اتفاقـــات رضایـــت ندارنـــد.
- بسیاری از کارشناسان و هواداران باشگاه استقلال 
ـــا حضـــور چنیـــن مدیرانـــی  ـــه آینـــده باشـــگاه ب نســـبت ب
بیمنـــاک و نگـــران شـــده اند. مدیرانـــی کـــه در مشـــکلات 
مالـــی ســـال های اخیـــر نیـــز نقـــش داشـــته اند. آیـــا شـــما 
ـــا حضـــور ایـــن افـــراد  می توانیـــد دورنمـــای مطلوبـــی را ب
در باشـــگاه اســـتقلال تصویـــر کنیـــد؟ آیـــا امکانـــش 
هســـت کـــه بتـــوان بـــه آینـــده اســـتقلال در فصـــل جدیـــد 

امیـــد بســـت؟
ـــا ســـابقه  ـــران قـــوی و ب ـــه مدی ـــاز ب  باشـــگاه اســـتقلال نی
روشـــن و مقتـــدر دارد. اتفاقاتـــی کـــه چهارشـــنبه هفتـــه 
پیـــش رخ داد بـــه نوعـــی ذبـــح مدیریـــت یـــک باشـــگاه 
ریشـــه دار بـــود و جایـــگاه مدیریـــت در ایـــن باشـــگاه را 
بـــه شـــدت زیـــر ســـؤال بـــرد. فـــرد شـــرور و باســـابقه بـــدون 
اینکـــه ممانعتـــی در برابـــرش باشـــد،  کنـــار سرپرســـت 
باشـــگاهی بـــا قدمـــت 78 ســـال می نشـــیند و حتـــی بـــه 
ـــرای  ـــلاً ب ـــه او دســـتور می دهـــد کـــه مث ـــه خـــودش ب گفت
تیـــم فـــلان کار را انجـــام بدهـــد! مـــا بـــه کجـــا رســـیده ایم؟!

مـــن بـــه شـــدت بـــا حضـــور ایـــن افـــراد نگـــران آینـــده 
باشـــگاه اســـتقلال هســـتم. اگـــر مدیرکارآمـــد و بـــا 
تجربه مســـئولیت اداره باشـــگاه اســـتقلال را به دســـت 
نگیـــرد،  شـــما شـــک نکنیـــد کـــه در فصـــل آینـــده بـــا 
ــال  ــد. سـ ــم شـ ــه خواهیـ ــددی مواجـ ــای متعـ چالش هـ
ســـختی در انتظـــار اســـتقلال خواهـــد بـــود اگـــر وزارت 
ورزش و جوانان در مقابل وقایعی که رخ داده ســـاکت 
ـــد. مـــن هشـــدار می دهـــم.  ـــور کن ـــارش عب ـــد و ازکن بمان

هشـــداری جـــدی...
 اینکـــه مســـئولان یـــک باشـــگاه تـــلاش کننـــد هیـــچ 
کـــس دربـــاره آنهـــا انتقـــادی مطـــرح نکنـــد و حتـــی 
شـــایعه تهدیـــد خبرنـــگاران نیـــز بـــه گـــوش برســـد آیـــا 

نگـــران کننـــده نیســـت؟
بایـــد تأکیـــد کنـــم کـــه حـــق مـــردم یـــک جامعـــه اســـت کـــه 
انتقـــاد کننـــد. یـــک عـــده هـــواداران عـــادی چهارشـــنبه 
هفتـــه پیـــش بـــه محـــل تمریـــن اســـتقلال رفتنـــد تـــا 
اعتـــراض خـــود را بیـــان کننـــد. ایـــن چـــه اشـــکالی دارد؟ 
اصـــولاً انتقـــاد کـــردن حـــق مـــردم اســـت. از همـــه بدتـــر 
اینکـــه نســـبت بـــه خبرنـــگاران کـــه آینـــه تمـــام قـــد وقایـــع 
ــری  ــز موضع گیـ ــوند نیـ ــوب می شـ ــه محسـ یـــک جامعـ
می شـــود و آنهـــا را هـــم تهدیـــد می کننـــد کـــه انتقـــاد 
نکننـــد. جـــای شـــگفتی دارد. پـــس پلشـــتی ها و اتفاقـــات 
زشـــتی کـــه پیرامـــون حـــوزه ورزش و دیگـــر حوزه هـــا رخ 
می دهـــد چـــه طـــور بایـــد انعـــکاس داده شـــود؟ همیـــن 
خبرنـــگاران هســـتند کـــه در نقـــش مطالبه گـــر قـــدم علـــم 
می کننـــد و اشـــکالات را بیـــان می کننـــد و خواســـتار 
ـــن قشـــر  ـــد ای ـــود اوضـــاع می شـــوند. اینکـــه بخواهن بهب
را تهدیـــد کننـــد جـــای شـــگفتی و تأســـف دارد. رســـانه 
زبـــان مـــردم اســـت و بایـــد بـــدون کمتریـــن دغدغـــه ای 

کارشـــان را انجـــام بدهنـــد.
ـــان را درســـت کنیـــد. اگـــر بضاعـــت  ـــار خودت ـــد رفت  بروی
ــاً نداریـــد باشـــگاه را تـــرک  مدیریـــت نداریـــد کـــه قطعـ
کنیـــد. افـــرادی کـــه از عهـــده ابتدایی تریـــن امـــور مربـــوط 
بـــه مدیریـــت یـــک باشـــگاه برنمی آینـــد و می خواهنـــد بـــا 
نصـــب بنـــر از دیـــوار قطـــور و تنومنـــد باشـــگاه اســـتقلال 
بـــه نفـــع کســـب و کار خـــود بـــالا برونـــد، نبایـــد جایـــی در 

باشـــگاه مردمـــی اســـتقلال داشـــته باشـــند.
 آن زمـــان کـــه شـــما مدیریـــت باشـــگاه اســـتقلال 

ه  عهـــد بـــه  ا  ر
داشـــتید،  اقتـــدار 
قابـــل توجهـــی در 
تصمیم هـــای شـــما 
دیـــده شـــد و حتـــی 
اجـــازه نمی دادیـــد 
افـــرادی کـــه هیـــچ 

رابطـــه ای بـــا محیـــط 
رنـــد بـــه  ورزش ندا

یـــک  د نز ل  ســـتقلا ا
. ند شـــو

زمانـــی کـــه مـــن مدیرعامـــل 
باشـــگاه اســـتقلال بـــودم 

بیـــش از هرچیـــزی بـــرای مـــن 
مســـائل فرهنگـــی مهـــم بـــود. 

نـــه اینکـــه بـــه جام هـــا فکـــر 
نکنـــم. نـــه،  هرگـــز ایـــن طـــور 

نبـــود. امـــا بـــه واقـــع بـــه مســـائل 
فرهنگـــی خیلـــی اهمیـــت مـــی دادم. 

امـــروزه امـــا ایـــن مســـائل کمتریـــن 
اهمیتـــی بـــرای مدیـــران نـــدارد و مـــن را بـــه 

شـــدت نگـــران آینـــده ایـــن باشـــگاه می کنـــد. 
اراذل و اوبـــاش دو اســـمی در زمـــان مدیریـــت 
مـــن هرگـــز اجـــازه ورود بـــه دایره تیم را نداشـــتند 
و ســـفت و محکـــم پـــای کار ایســـتاده بـــودم امـــا 
آقایـــان حتـــی در مقابـــل ایـــن افـــراد نیـــز کمتریـــن 

اقتـــداری نداشـــتند و ســـیاه ترین روز تاریـــخ را بـــرای 
ــد. ــد آوردنـ ــتقلال پدیـ اسـ

 آقـــای آشـــتیانی بـــه طـــور کلـــی اخبـــاری کـــه در 
ــده  ــر شـ ــال منتشـ ــوزه فوتبـ ــته از حـ ــای گذشـ روزهـ
خوشـــایند هـــواداران ایـــن رشـــته پرطرفـــدار نبـــوده 
اســـت. از ماجـــرای اتفاقـــات تمریـــن اســـتقلال و 
مشـــکلات عمیـــق مدیریتـــی کـــه بگذریـــم، می بینیـــم 
کـــه در فدراســـیون فوتبـــال هـــم گاه تصمیم هایـــی 
در قبـــال تیـــم ملـــی گرفتـــه شـــده کـــه اعتـــراض عمـــوم 
مـــردم را بـــه دنبـــال داشـــته اســـت. لازم اســـت درباره 
مســـأله ای کـــه اخیـــراً در جامعـــه ســـروصدا کـــرد هـــم 
از شـــما ســـؤال کنیـــم؛ موضـــوع واردات خـــودرو بـــرای 

فوتبالیســـت ها!
ناهنجاری هـــای مدیریتـــی فقـــط در باشـــگاه 
اســـتقلال بـــه چشـــم نمی خـــورد و مـــا شـــاهدیم کـــه در 
فدراســـیون فوتبـــال نیـــز تصمیم هایـــی اتخـــاذ شـــده 
کـــه اعتـــراض جامعـــه را بـــه دنبـــال داشـــته اســـت. 
یـــک بـــار بـــرای بازیکنـــان تیـــم ملـــی فوتبـــال بـــه دلیـــل 
صعـــود بـــه جـــام جهانـــی فوتبـــال پـــاداش تعریـــف شـــد. 
سکه های شـــان را گرفتنـــد. ســـؤال مـــن ایـــن اســـت 
کـــه چـــرا بـــه آنهـــا مجـــوز واردات خـــودرو هـــم داده شـــد؟ 
بـــه خاطـــر شکســـت مقابـــل انگلیـــس و امریـــکا چنیـــن 
پاداشـــی بـــرای بازیکنـــان فوتبـــال درنظـــر گرفتیـــد؟ 
معنـــی ایـــن کار چیســـت؟ چـــه کســـی چنیـــن دســـتوری 
داده و چنیـــن پاداشـــی را تعریـــف کـــرده اســـت؟ مگـــر 
ورزشـــکاران قهرمـــان دیگـــر رشـــته ها در همیـــن کشـــور 
زندگـــی نمی کننـــد؟ چـــرا آنهـــا نبایـــد از یـــک شـــرایط برابـــر 
برخـــوردار باشـــند؟ بـــه قهرمـــان یکـــی از رشـــته های 
ورزشـــی قـــوری و کتـــری هدیـــه داده می شـــود،  بعـــد 
بـــه فوتبالیســـتی کـــه نتایـــج ضعیفـــی در جـــام جهانـــی 
گرفتـــه،  شـــش گل از انگلیـــس دریافـــت کـــرده،  بـــه 
امریـــکا باختـــه و فقـــط مقابـــل ولـــز بـــه برتـــری رســـیده 
و حتـــی از صعـــود بـــه مرحلـــه بعـــد بازمانـــده،  پـــاداش 
واردات خـــودرو تعلـــق می گیـــرد! حیرت انگیـــز اســـت. 
ـــد  ـــد بای ـــه ای می دهی ـــه فوتبالیســـت چنیـــن هدی اگـــر ب
بـــه قهرمـــان دیگـــر رشـــته ها کـــه چنـــدان توجهـــی بـــه آنهـــا 
ــد.  ــا را پرداخـــت کنیـ ــن پاداش هـ ــز همیـ ــود نیـ نمی شـ
ـــرای چیســـت؟ شـــنیدم حتـــی در  ـــن همـــه اجحـــاف ب ای
ــام  ــده نـ ــودرو تعییـــن شـ ــرای واردات خـ ــه بـ ــتی کـ لیسـ
برخـــی مســـئولان فدراســـیون فوتبـــال هـــم قـــرار داشـــته 

اســـت! امیـــدوارم ایـــن شـــنیده درســـت نباشـــد.

واعـــظ آشـــتیانی،  چهـــره نام آشـــنای مدیریـــت باشـــگاه اســـتقلال کـــه ســـابقه مدیریـــت در ســـطح کلان ورزش ایـــران را هـــم در کارنامـــه دارد،  بـــه انتقـــاد از اتفاقاتـــی پرداختـــه کـــه اخیـــراً در حیـــن تمریـــن اســـتقلال 
رخ داده اســـت. انتقادهـــای واعـــظ آشـــتیانی البتـــه تنهـــا منـــوط بـــه وقایـــع زشـــت آن روز نیســـت. مدیرعامـــل ســـابق باشـــگاه اســـتقلال تأکیـــد دارد کـــه ایـــن باشـــگاه بـــا مدیـــران کنونـــی ســـرانجام خوشـــی در 

فصـــل آینـــده نخواهـــد داشـــت و هرچـــه زودتـــر بایـــد نســـبت بـــه ایجـــاد تغییـــرات در بدنـــه مدیریتـــی ایـــن باشـــگاه اقداماتـــی شـــود. آشـــتیانی حتـــی حضـــور کریمـــی در باشـــگاه اســـتقلال را تضـــاد بـــا قانـــون 
تجـــارت می دانـــد و معتقـــد اســـت فـــردی کـــه بیـــرون از باشـــگاه کاســـبی دارد نبایـــد مدیریـــت یـــک باشـــگاه دولتـــی را بـــه عهـــده بگیـــرد.

 فردی که کاسبی 
و تجارت دارد نباید 
سرپرست باشگاه 

دولتی باشد

دیدن فرد شرور 
دردناک ترین 
اتفاق تاریخ 
استقلال بود

با این مدیران 
 منتظر 

چالش های بزرگ تر 
باشید

شنیدم برخی 
مدیران هم مجوز 

واردات خودرو 
گرفتند!

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

حق مردم یک جامعه است که انتقاد کنند. 
یک عده هواداران عادی چهارشنبه هفته 

پیش به محل تمرین استقلال رفتند تا 
اعتراض خود را بیان کنند. این چه اشکالی 

دارد؟ اصولاً انتقاد کردن حق مردم است. از 
همه بدتر اینکه نسبت به خبرنگاران که آینه 

تمام قد وقایع یک جامعه محسوب می شوند 
نیز موضع گیری می شود و آنها را هم تهدید 

می کنند که انتقاد نکنند. جای شگفتی دارد. 
پس پلشتی ها و اتفاقات زشتی که پیرامون 

حوزه ورزش و دیگر حوزه ها رخ می دهد 
چه طور باید انعکاس داده شود؟ همین 
خبرنگاران هستند که در نقش مطالبه گر 

قدم علم می کنند و اشکالات را بیان می کنند 
و خواستار بهبود اوضاع می شوند.



 فایتر ایرانی به 
دنبال جبران ناکامی

ایــرج عزیزپور، مبــارز ایرانی بامداد 
12 تیرمــاه در مســابقه  مــروز  ا
ن  ز و ســنگین  کیک بوکســینگ 
ســازمان وان چمپیونشــیپ )13 
)ONE Fight Night بــا احمــد 

کرینیــچ بوســنیایی در اســتادویم 
بوکــس لومپینــی شــهر بانکــوک 
تایلند روبه رو خواهد شــد. عزیزپور 
34 ســاله امیدوار اســت شکستی 
را کــه در آخریــن دیــدار خــود و پس 
از پیــروزی متوالــی در ایــن پیکارها 
متحمــل شــد، این بــار و در مصاف 
بــا مبــارز بوســنیایی جبــران کنــد. 

 zخبر

محمد رضا براری:

حدس می زدم سر کیانوش را با پنبه ببرند

محمدرضـا بـراری یکـی از ایـن قهرمانـان اسـت کـه به شـدت از ایـن تصمیـم انتقاد 
می کند:»کیانوش از دوره های قبل برخی دلخوری ها داشت و من حدس می زدم 
یـک روزی سـر او را بـا پنبـه می برنـد کـه ایـن اتفـاق هـم رخ داد. بـه نظـرم کیانـوش 
را بـه خاطـر مسـائل فنـی حـذف نکردنـد بلکـه بـه خاطـر اینکـه حـرف خودشـان بـه 
کرسی بنشیند که او در تمرینات حاضر نشده، چنین تصمیمی گرفتند در حالی 

کـه کیانـوش سال هاسـت بـا همیـن شـیوه تمریـن می کند.«

نواب نصیر شلال:

حذف کیانوش رستمی طبق قانون بود

نــواب نصیرشــال ســرمربی تیم ملــی وزنه برداری، در واکنش بــه این موضوع 
که حذف کیانوش رســتمی سرمایه ســوزی اســت، گفت:»هر کســی می تواند 
نظرش را در این خصوص عنوان کند، اما واقعیت این اســت که ما بر اســاس 
چهارچوب و قوانین پیش رفتیم و همه ورزشــکاران باید به آن متعهد باشــند. 
فرقــی هــم نمی کنــد کیانــوش یا هر ورزشــکار دیگری باید به ایــن قوانین عمل 

کننــد و تفاوتی بین آنها نیســت.«

فیض الله نفجم:

نتیجه جهانی ضعیف بود ولی مقانلو ابقا شد

فیض اللــه نفجــم، ســرمربی تیــم ملــی تکوانــدوی نوجوانــان در مــورد نتایــج 
ضعیف کســب شــده در مســابقات جهانی و ابقای مقانلو در تیم بزرگســالان 
می گوید: »نمی دانم دوســتان حقیقتاً با چه منطقی مقانلو را ابقا کردند. ولی 
این را می دانم که ســاعی فقط یک رأی در کمیته فنی دارد و نمی توانســت به  
تنهایــی تصمیــم بگیــرد. امــا واقعاً بــرای تکواندوی ایران کســب دو مدال برنز 
در مســابقات جهانــی نتیجه بســیار ضعیفــی بود که جای تأمل بســیار دارد.«

کادرفنـــی تیـــم ملـــی وزنه بـــرداری بعـــد از برگـــزاری مراســـم رکوردگیـــری 
ــتمی را از  ــوش رسـ ــام کیانـ ــه نـ ــم گرفـــت کـ ــته تصمیـ ــه گذشـ در هفتـ
فهرســـت مســـافران قهرمانـــی جهـــان خـــط بزنـــد. دلیـــل هـــم غیبـــت 
کیانـــوش در رکوردگیـــری بـــود. کادرفنـــی اعـــام کـــرده بـــود کـــه هـــر کســـی 
ـــی غیبـــت داشـــته باشـــد،  شـــانس حضـــور در  ـــم مل ـــری تی در رکوردگی
ـــا  ـــه ای شـــد ت ـــدارد و همیـــن غیبـــت کیانـــوش بهان قهرمانـــی جهـــان را ن
نامـــش از فهرســـت مســـافران قهرمانـــی جهـــان در عربســـتان حـــذف 
شـــود. کادرفنـــی می خواهـــد بـــا ایـــن کار قاطـــع بودنـــش را نشـــان بدهـــد 
و بگویـــد کـــه کادرفنـــی مقابـــل بی نظمـــی کوتـــاه نمی آیـــد و مقابـــل 

ورزشـــکار ســـالاری ایســـتاده اســـت.
تصمیمـــی کـــه ظاهـــر خیلـــی خوبـــی دارد و فدراســـیون و کادرفنـــی 
می تواننـــد ژســـت مبـــارزه بـــا ورزشـــکار ســـالاری را بـــه خودشـــان بگیرنـــد 
امـــا واقعـــاً ماجـــرای کیانـــوش ورزشـــکار ســـالاری اســـت؟ آیا واقعـــاً کیانوش 
بـــه دنبـــال کـــم اهمیـــت نشـــان دادن رکوردگیـــری بـــوده و یـــا اینکـــه 
مصـــدوم بـــوده؟ هـــم ســـجاد انوشـــیروانی بـــه عنـــوان رئیـــس فدراســـیون 
ـــوان ســـرمربی تیـــم ملـــی  ـــه عن ـــر شـــال ب ـــواب نصی ـــرداری و هـــم ن وزنه ب
در مصاحبه هـــای خـــود بـــه صراحـــت اعـــام کردنـــد کـــه واقعـــاً کیانـــوش 
مصـــدوم بـــوده و نمی توانســـته در رکوردگیـــری حاضـــر باشـــد امـــا چـــرا 
بایـــد ورزشـــکاری کـــه مصـــدوم بـــوده و مصدومیتـــش مـــورد تأییـــد قـــرار 

گرفتـــه؛ غیبتـــش در رکوردگیـــری غیر موجـــه تشـــخیص داده شـــود؟
ماجـــرای خـــط زدن کیانـــوش بـــه نظـــر چنـــدان فنـــی و حســـاب شـــده 
نمی آیـــد؛ کیانـــوش در روزهایـــی کـــه اســـتاد ســـرپیچی از فرامیـــن 
و برنامه هـــای کادرفنـــی بـــود،  از تیـــم کنـــار گذاشـــته نشـــد و حتـــی 
طـــای المپیـــک را هـــم گرفـــت امـــا حـــالا کـــه در روزهـــای آخـــر دوران 
ــومین  ــه المپیـــک سـ ــن بـ ــا رفتـ ــد بـ ــرار دارد و می توانـ ــی اش قـ قهرمانـ
مـــدال المپیـــک را بگیـــرد و در تاریـــخ مانـــدگار شـــود،  یـــاد مبـــارزه بـــا 
ورزشـــکار ســـالاری افتادنـــد. کیانـــوش رســـتمی یـــک طـــا و یـــک نقـــره 
المپیـــک را در کارنامـــه دارد و اگـــر در المپیـــک پاریـــس حاضـــر شـــود 
می توانـــد بـــا یـــک برنـــز بـــه رکـــورد محمـــد نصیـــری برســـد و اگـــر طـــا 
بگیـــرد می توانـــد از رکـــورد هـــادی ســـاعی رد شـــود. همیـــن الان در 
رده بنـــدی فدراســـیون جهانـــی رده پنجـــم را دارد و اگـــر بـــه قهرمانـــی 
جهـــان در عربســـتان اعـــزام شـــود و فقـــط وزن کشـــی کنـــد؛ می توانـــد 
ســـهمیه حضـــورش در المپیـــک پاریـــس را قطعـــی کنـــد. اگـــر هـــم اعـــزام 
نشـــود ایـــن ســـهمیه قطعـــاً از دســـت می دهـــد. وضعیـــت نفـــر دوم تیـــم 
ملـــی یعنـــی مصطفـــی میرجـــوادی هـــم بـــه شـــکلی اســـت کـــه در حـــال 
حاضـــر رده چهاردهـــم را دارد و بـــرای رســـیدن بـــه ســـهمیه المپیـــک 
حداقـــل بایـــد 10 کیلوگـــرم بـــه رکـــوردی کـــه در آخریـــن رکوردگیـــری 
ثبـــت کـــرد؛ اضافـــه کنـــد. حـــالا در چنیـــن شـــرایطی چـــرا بایـــد کادرفنـــی 
تصمیـــم بـــه کنـــار گذاشـــتن کیانـــوش بگیـــرد؟ کنـــار گذاشـــتن کیانـــوش 
یعنـــی از دســـت دادن ســـهمیه،  آیـــا کادرفنـــی مســـئولیت از دســـت 

ــرد؟ ــده می گیـ ــهمیه را برعهـ ــن سـ دادن ایـ
 

کمیته فنی کجاست؟ 
نکتـــه عجیـــب دیگـــر دربـــاره خـــط خـــوردن کیانـــوش رســـتمی دیـــده 
نشـــدن جایـــگاه کمیتـــه فنـــی اســـت. وقتـــی کمیتـــه ای بـــا حضور حســـین 
رضـــازاده،  حســـین توکلـــی،  بهـــداد ســـلیمی و کـــوروش باقـــری تشـــکیل 
می شـــود چـــرا نبایـــد از آنهـــا مشـــورت گرفـــت؟ خـــط خـــوردن کیانـــوش 
ـــا خرد جمعـــی در  ـــد ب ـــد. بای ـــران آســـیب می زن ـــرداری ای ـــه وزنه ب فقـــط ب
ــه نفـــع وزنه بـــرداری  ــه بـ ــاره تصمیـــم گرفـــت و راهـــی را رفـــت کـ این بـ
ــان وقـــت اداری  ــا پایـ ــط تـ ــرداری فقـ ــیون وزنه بـ ــد. فدراسـ ــران باشـ ایـ
امـــروز فرصـــت دارد کـــه نـــام کیانـــوش رســـتمی را وارد لیســـت کنـــد؛ 

ـــرود. ـــن فرصـــت از دســـت ن کاش ای
 

تجربه بهداد را درباره کیانوش به کار بگیرند
ـــه وجـــود آمـــد،  قبـــل از  ـــرای کیانـــوش رســـتمی ب شـــرایطی کـــه امـــروز ب
المپیـــک ریـــو بـــرای بهـــداد ســـلیمی پیـــش آمـــد. بهـــداد ســـلیمی بـــه 
شـــدت مصـــدوم شـــد و کارش بـــه جراحـــی کشـــید ولـــی فدراســـیون 
وقـــت همـــه کار بـــرای بهـــداد کـــرد کـــه او بـــه المپیـــک برســـد. حتـــی 
ــی  ــای غذایـ ــه وعده هـ ــود کـ ــده بـ ــور شـ ــیون مأمـ ــر در فدراسـ ــک نفـ یـ
بهـــداد از فدراســـیون بـــه خانـــه او ارســـال شـــود تـــا کمتریـــن دغدغـــه را 
ـــا وجـــود مصدومیـــت خـــودش  ـــود کـــه ب نداشـــته باشـــد. توقـــع ایـــن نب
را بـــه محـــل برگـــزاری تمریـــن تیـــم ملـــی برســـاند تـــا همـــه ببیننـــد کـــه او 
مصـــدوم اســـت. حـــالا هـــم توقـــع ایـــن نیســـت کـــه وعـــده غذایـــی را بـــه 
خانـــه کیانـــوش برســـانند امـــا وقتـــی تأییـــد کردنـــد کـــه مصـــدوم اســـت،  

فرصـــت حضـــور در جهانـــی را از او نگیرنـــد.

ب  ا نـو بیگری  سـرمر ز  ا پـس  گرچـه  ا
نصیرشـال در تیـم ملـی وزنه بـرداری و 
رفاقـت دیرینـه او بـا کیانـوش رسـتمی 
شـده  خته  شـنا ی  ره ها سـتا برخـی  و 
وزنه بـرداری، خیال مـان راحـت بـود کـه او 
هـوای هـم تیمی هـا و رفقـای قدیمـی اش 
را کـه قلـق آنهـا را می شناسـد دارد امـا 
حـذف نـام کیانـوش رسـتمی از ادامـه 
همراهـی بـا تیـم ملـی وزنه بـرداری بـرای 
شـرکت در رقابت هـای جهانـی 2023 
ریاض)گزینشـی طایی المپیک( بابت 
کسـب سـهمیه ورودی المپیـک 2024 
پاریـس تقریبـاً شـوک عجیـب و تـکان 
دهنـده ای بـود کـه خیلـی در شـرایط 
حسـاس و سرنوشـت سـاز کنونـی توقـع 
وقوعـش را از سـرمربی جـوان و خـوش 
فکر تیم ملی وزنه برداری ایران نداشـتیم! 
ایـن تصمیـم ضرب العجلـی توسـط نواب 
نصیرشـال در شـرایطی رخ داد کـه 
کیانوش برخاف تک  روی های گذشـته 
و سرباز زدن های مکرر از رکوردگیری ها و 
اردوهای آماده سازی تیم ملی، این باربعد 
از بازگشـت از مسـابقات آسـیایی کـره 
جنوبـی درگیـر رفـع آسـیب دیدگی زانویش 
بـود. مصدومیتـی کـه حتـی مـورد تأییـد 
خود نواب نصیرشـال سـرمربی تیم ملی، 
همین طـور سـجاد انوشـیروانی رئیـس 
فدراسـیون وزنه بـرداری بـود. امـا اینکه چرا 
باوجـود تأییـد ایـن آسـیب دیدگـی درحالـی 
کـه هـم اکنـون کیانـوش رسـتمی بـا رکـورد 
مجمـوع 380 کیلوگـرم در جایـگاه پنجـم 
رتبه بنـدی امتیـازی المپیـک 2024 پاریس 
قـرار دارد موجـب سـؤال و البتـه تعجـب 
قهرمان المپیک ریو و خیلی از کارشناسان 
ایـن رشـته ورزشـی شـده اسـت؟! قطعـاً 
رسـتمی اگـر از لیسـت جهانـی ریـاض 
حـذف نشـود و بتوانـد در جهانی عربسـتان 
حتـی وزن کشـی هـم کنـد، سـهمیه ورودی 
المپیـک او قطعـی اسـت. امـا از سـوی 
دیگـر نیـز بایـد بـرای عقیـده و تصمیـم 
سـرمربی تیـم ملـی وزنه بـرداری 
نیـز احتـرام قائـل بـود. 

زیرا نهایتاً هرنتیجه ای که در پایان پروسـه 
کسـب سـهمیه ورودی المپیـک یـا در 
مسـابقات جهانـی 2023 عربسـتان بـرای 
تیـم ملـی وزنه برداری رخ دهد، پاسـخگوی 
اول وآخـر ایـن نتایـج شـخص سـرمربی 
خواهـد بـود. بـه هـر روی کیانـوش رسـتمی 
کـه از بابـت حـذف نامـش از لیسـت جهانی 
عربسـتان و احتمـال سـوختن سـهمیه 
ورودی او در بازی هـای المپیـک 2024 
پاریـس بسـیار ناراحـت اسـت، در واکنـش 
به تصمیم اتخاذ شده می گوید:»من طبق 
قانونـی کـه فدراسـیون جهانـی وزنه بـرداری 
بـرای کسـب سـهمیه ورودی المپیـک 
پیـش روی وزنه بـرداران مدعـی قـرار داده 
 اسـت تـا کنـون بـا همیـن تیـم و کادرفنی در

 2 رویـداد )جهانـی کلمبیـا و مسـابقات 

آسـیایی کـره جنوبـی( شـرکت کـردم و الان 
در رتبـه پنجـم دسـته وزنـی 89 کیلوگـرم 
بـرای کسـب سـهمیه ورودی المپیـک 

قـراردارم.«
 دارنـده 2 نشـان طـا و نقـره بازی هـای 
المپیـک 2012 لنـدن و 2016 ریـو بـا تأکیـد بـر 
ایـن موضـوع کـه بـرای ثبـت قطعـی امتیـاز 
ورودی المپیکش باید در 2 مسابقه جهانی 
کلمبیـا و ریـاض عربسـتان وزنـه مـی زد کـه 
یکـی را پشـت سرگذاشـته و بـرای دیگـری 
کـه ریـاض عربسـتان اسـت در حـال آمـاده 
شـدن بـود معتقـد اسـت:»من بایـد بـرای 
المپیکـی شـدن در 5 رویـداد گزینشـی 
کـه فدراسـیون جهانـی تعییـن کـرده اسـت 
شـرکت کنـم. دو مسـابقه جهانـی کلمبیـا و 
ریـاض کـه اصـاً حضـور در ایـن دو مسـابقه 
جزو ملزومات کسب سهمیه ورودی است 
و چنـد رویـداد گزینشـی دیگـر کـه درتقویـم 
فدراسـیون جهانـی آمـده اسـت. مـن بعـد از 
آسـیب دیدگـی درآسـیایی کـره با هماهنگی 
خـود کادرفنـی مثـل قبـل مشـغول مـداوای 
زانوی آسیب دیده ام بودم. این را حتی خود 
عزیـزان هـم تأییـد کردنـد. بـرای رکوردگیـری 
تیـم ملـی هـم اعـام کـرده بـودم کـه فعـاً در 
ایـن مرحلـه نمی توانـم روی زانویـم فشـار 
بیـاورم. امـا در مراحـل بعـد حتمـاً درخدمت 
تیـم ملـی هسـتم. امـا وقتـی دیـدم اسـمم 
جـزو حـذف شـده ها از اردوی جهانـی ریـاض 
اسـت، همـه چیـزم بهـم ریخـت. چـون اصاً 
فکـرش را نمی کـردم کـه نـواب نصیرشـال 
در این شـرایط حسـاس که سـهمیه ورودی 
المپیک در مشتم است من را حذف کند!«

قهرمـان طایـی و رکـورددار وزنه بـرداری 
جهـان درپایـان تأکیـد می کند:»تنهـا 
خواسـته ای که از کادرفنی و دوسـتان 
داشـته و دارم ایـن بـود کـه اجـازه 
بدهیـد درمسـیر باقیمانـده بـرای 
کسـب سـهمیه ورودی المپیک، 
بـا آرامـش پیـش بـروم و اذیتـم 
نکنیـد. دیگـر هیـچ چیـزی 
از آنهـا نخواسـتم. مـن الان 
نفـر پنجـم رنکینگ المپیک 
دردسـته وزنـی 89 کیلوگرم 
هسـتم. اگـر اسـمم را بـه 
فدراسـیون جهانـی اعـام 
نکننـد بـرای حضـور در 
مسـابقات ریـاض، قطعـاً 
بـا قانونـی کـه فدراسـیون 
جهانی برای کسب سهمیه 
قـرار داده اسـت، مطمئنـاً 
بایـد قیـد المپیـک را بزنـم. 
درشـرایطی کـه فقـط بـا یـک 
وزن کشـی در مسـابقات 
هـم  ن  بسـتا عر نـی  جها
می توانم سهمیه المپیک را 
بـرای کشـورم ووزنه برداری 

ایـران کسـب کنـم.«

امروز؛ آخرین فرصت فدراسیون 
برای معرفی کیانوش رستمی 

خودزنی

 رستمی: مصدوم نبودم قطعاً در رکوردگیری جهانی وزنه می زدم

خواستم، راحتم بگذارند
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من طبق قانونی که 
فدراسیون جهانی 
وزنه برداری برای کسب 
سهمیه ورودی المپیک 
پیش روی وزنه برداران 
مدعی قرار داده است 
تا کنون با همین تیم 
و کادرفنی در 2 رویداد 
)جهانی کلمبیا و مسابقات 
آسیایی کره جنوبی( 
شرکت کردم و الان در 
رتبه پنجم دسته وزنی 
89 کیلوگرم برای کسب 
سهمیه ورودی المپیک 
قراردارم

من بعد از آسیب 
دیدگی درآسیایی کره با 
هماهنگی خود کادرفنی 
مثل قبل مشغول مداوای 
زانوی آسیب دیده ام 
بودم. این را حتی خود 
عزیزان هم تأیید کردند. 
برای رکوردگیری تیم ملی 
هم اعلام کرده بودم 
که فعلاً در این مرحله 
نمی توانم روی زانویم 
فشار بیاورم. اما در مراحل 
بعد حتماً درخدمت تیم 
ملی هستم. اما وقتی 
دیدم اسمم جزو حذف 
شده ها از اردوی جهانی 
ریاض است، همه چیزم 
بهم ریخت. چون اصلاً 
فکرش را نمی کردم که 
نواب نصیرشلال در این 
شرایط حساس که سهمیه 
ورودی المپیک در مشتم 
است من را حذف کند!

کیانوش رستمی یک 
طلا و یک نقره المپیک 
را در کارنامه دارد و اگر 
در المپیک پاریس حاضر 
شود می تواند با یک برنز 
به رکورد محمد نصیری 
برسد و اگر طلا بگیرد 
می تواند از رکورد هادی 
ساعی رد شود. همین الان 
در رده بندی فدراسیون 
جهانی رده پنجم را دارد 
و اگر به قهرمانی جهان 
در عربستان اعزام شود 
و فقط وزن کشی کند؛ 
می تواند سهمیه حضورش 
در المپیک پاریس را قطعی 
کند

رضا عباسپور
روزنامه نگار

محسن وظیفه
روزنامه نگار

 zگزارش



 احکام کمیته انضباطی برای 
فینال لیگ برتر صادر شد

محرومیت 18 ماهه 
برای ملی پوش 

هندبال
ن  سـیو را فد طـی  نضبا ا کمیتـه 
هندبـال پـس از بررسـی و دریافـت 
نظـرات مقامـات و ناظـران مسـابقه 
فینـال برگشـت سـی و پنجمیـن 
دوره لیـگ برتـر هندبـال مردان بین 
تیم هـای فـولاد سـپاهان اصفهـان و 
نیروی زمینی شهید شاملی کازرون 
کـه سـوم خرداد امسـال بـه میزبانی 
سـالن هندبـال فدراسـیون هندبـال 
برگزار شد، رأی خود را در خصوص 

حواشـی ایـن دیـدار صـادر کـرد.
 

۵۰ میلیون جریمه نقدی 
برای شاملی

براسـاس آرای صـادره تیـم نیـروی 
لیـل  به د ملی  زمینـی شـهید شـا
تخلفـات تماشـاگران منتسـب بـه 
ایـن تیـم، فحاشـی بـه بازیکنـان و 
تماشاگران حریف و همچنین ورود 
و تخریب عمدی اموال فدراسیون، 
بـه مبلـغ ۵۰۰ میلیـون ریـال جریمـه 
نقـدی بـه اضافـه جبـران خسـارات 
وارد شـده بـه فدراسـیون حسـب 

اعـام بعـدی محکـوم شـد.
 

۴۰ میلیون جریمه نقدی 
برای سپاهان

همچنیـن کمیتـه انضباطـی، تیـم 
سپاهان اصفهان را به دلیل توهین 
تماشـاگران منتسـب بـه ایـن تیـم 
بـه تماشـاگران حریـف و درگیـری 
۴۰۰ میلیـون ریـال  فیزیکـی بـه 

جریمـه نقـدی محکـوم کـرد.
 

۱۸ ماه محرومیت برای 
مهرداد صمصامی

ن  سـیو را فد طـی  نضبا ا کمیتـه 
هندبـال در خصـوص تخلفـات 
د  صـورت گرفتـه توسـط مهـردا
ملی  شـا تیـم  عضـو  مـی  صمصا
کازرون به دلیـل رفتـار خـارج از 
شـئونات ورزشـی و فحاشـی و 
توهیـن بـه داور )مقامـات رسـمی 
مسـابقه( و با توجه به وجود سـوابق 
قبلـی و تکـرار تخلفـات، وی را بـه 
اسـتناد مـواد ۳۳ و ۷۴ از آیین نامـه 
انضباطـی بـه ۱۸ مـاه محرومیـت و 
پرداخـت معـادل ۱۰ درصـد از مبلـغ 
کل قـرارداد فصـل قبـل به عنـوان 
جریمـه نقـدی محکوم کرد. مهرداد 
نیـز  ش  ملی پـو کـه  مـی  صمصا
هسـت، بـرای فصـل جدیـد بـا تیـم 
پلیمـر خلیج فـارس کـه تـازه بـه لیگ 
برتر وارد شـده اسـت قرارداد بسـته 
اسـت.  ایـن کمیتـه همچنیـن بهـرام 
رسـتمی را نیـز به دلیـل درگیـری بـا 
خبرنگار و انداختن دوربین نامبرده 
بـه ۳ جلسـه محرومیـت محکـوم 
کـرد ولـی به دلیل عدم وجود سـابقه 
قبلـی، وی را مسـتحق تخفیـف 
دانسـته و محرومیـت نامبـرده را 
یک جلسه لازم الاجرا و ۲ جلسه به 
مـدت ۶ مـاه تعلیـق در نظـر گرفـت. 
لیـل  به د نیـز  ی  صفـر محمـد 
پرخاشـگری نسـبت بـه داور و ناظـر 
)مقامـات رسـمی مسـابقه( بـه دو 
جلسـه محرومیـت محکـوم شـد که 
در نهایـت ایـن محکومیـت نیـز بـه 
یک جلسـه لازم الاجرا و یک جلسـه 
۶ مـاه کاهـش  تعلیـق بـه مـدت 

فـت. یا

 

شکست دختران 
والیبالیست ایران 

مقابل ژاپن
تیـم ملـی والیبـال دختـران زیـر ۱۶ 
سـال ایران در نخسـتین دیدار خود 
از مسـابقات قهرمانی آسـیا مغلوب 

ژاپـن شـد.
تیم ملی دختران ایران در نخستین 
مسـابقه خـود از نخسـتین دوره 
نـی  قهرما ل  لیبـا ا و ی  بت هـا رقا
دختران زیر ۱۶ سال آسیا به مصاف 
ژاپـن رفـت و بـا نتیجـه سـه بـر صفـر 
)۲۵ بـر ۱۶، ۲۵ بـر ۱۹ و ۲۵ بـر ۲۰( 
شکسـت خـورد. تیـم ملـی ایـران 
در دومیـن مسـابقه خـود امـروز 
)دوشـنبه دوازدهـم تیـر( بـه مصـاف 

اسـترالیا مـی رود.

 zخبر

 افشین داوری:

متخصصانی که آورده ام،  حق رأی ندارند

افشین داوری که این روزها به خاطر انتصاب های بسیار در فدراسیون دوومیدانی 
مـورد انتقـاد اسـت،  تأکیـد دارد ایـن اقـدام در راسـتای مهندسـی انتخابات نیسـت. 
سرپرسـت فدراسـیون دوومیدانـی می گویـد: »مگـر قـرار اسـت اعضـای کمیته هـا 
رأی بدهنـد؟ افـراد خاصـی در مجمـع رأی می دهنـد کـه اینهایـی کـه مـن آورده ام،  
نیستند. هر کسی که آمده صرفاً بخاطر تخصصش بوده.  ۱۰ سال قبل،  ۱۰ ورودی 
المپیک،  یک مدال المپیک و مدال بازی های آسیایی داشتیم. الان چه داریم؟«

 محمد پولادگر:

انتخابات بیلیارد تا 15 روز دیگر برگزار می شود

محمــد پولادگــر، معــاون قهرمانــی وزارت ورزش کــه در مجمــع انتخاباتــی 
فدراســیون بولینــگ و بیلیارد با تأخیر حاضر شــد، بعــد از لغو مجمع گفت: 
»این انتخابات تا ۱۵ روز دیگر برگزار می شــود. برنامه ریزی برگزاری مجمع 
را انجام می دهیم و اگر دو سوم اعضا حاضر باشند حتماً انتخابات را در آن 
مجمع برگزار می کنیم.« پولادگر دیروز در مجمع بولینگ و بیلیارد غافلگیر 
شــد و حالا به همین خاطر می خواهد در اســرع وقت مجمع را برگزار کند.

 محسن رضوانی:

قرارداد اولیه با مربی صربستانی تا بازی های آسیایی است

بــا رفتــن الکســاندر چیریــچ از تیــم ملی واترپلــو و ماجراهــای عجیبی که در 
این تیم پیش آمد،  فدراســیون شــنا،  شــیرجه و واترپلو با مربی صربستانی 
بــه توافــق رســید تــا بــه عنوان مدیــر فنی تیــم ملــی،  در ایران حاضر باشــد. 
محســن رضوانــی بــا تأییــد این خبــر می گویــد: »مبنــای همکاری بــرای بازه 
زمانی طولانی است تا بتوانیم اهداف مان را دنبال کنیم اما در مرحله اول،  

ایــن قــرارداد تا زمان بازی های آســیایی منعقد شــده اســت.«

 zنگاه

 شروع دوباره فعالیت کمیسیون ورزشکاران کمیته ملی المپیک

جان تازه در رگ های قهرمانان

 

مجمـــع انتخاباتی فدراســـیون بولینگ 
و بیلیـــارد در حالـــی نیمـــه تمـــام مانـــد 
کـــه بخـــش اعظـــم اعضـــا جلســـه را 
از حـــد نصـــاب خـــارج کردنـــد. رد 
صاحیـــت رئیـــس ســـابق و سرپرســـت 
ایـــن فدراســـیون کـــه خواســـتار حضـــور 
در انتخابـــات بـــود، دلیـــل اصلـــی خـــروج 
اعضـــای مجمـــع بـــوده و شـــانتاژ رئیـــس 
ــیون،  ــن فدراسـ ــته ایـ ــه دوره گذشـ سـ
منجـــر بـــه لغـــو انتخابـــات شـــده اســـت.

 

زمان خریدن به سبک 
اسکندری

 ثبت نـــام از نامزدهـــای انتخابـــات 
بولینـــگ و بیلیـــارد شـــهریور مـــاه ســـال 
ــاله  ــد. دوران ۴ سـ ــام شـ ــته انجـ گذشـ
حضـــور اســـکندری هـــم آبـــان ۱۴۰۱ 
بـــه پایـــان رســـید و وزارت ورزش در 
اقدامـــی عجیـــب، بـــدون اعـــام رســـمی 
بـــرای او حکـــم سرپرســـتی زد. حکمـــی 
کـــه فروردیـــن مـــاه بـــرای ســـه مـــاه دیگـــر 
تمدیـــد شـــد و بـــه پایـــان رســـید. بـــا 
ـــری از اعـــام  ـــوز هـــم خب ـــن حـــال هن ای
صاحیـــت هاشـــم اســـکندری نشـــد.

ر بـــود کـــه  در همیـــن راســـتا قـــرا
انتخابـــات ایـــن فدراســـیون در روزهـــای 
ابتدایـــی تیـــر برگـــزار شـــود کـــه برگـــزاری 
مســـابقات قهرمانـــی آســـیا و یکـــی 
دو رویـــداد دیگـــر ســـبب درخواســـت 
فدراســـیون بـــرای تعویـــق انتخابـــات 
شـــد. موضـــوع عجیبـــی کـــه اعـــام آن 
تنهـــا چنـــد روز مانـــده بـــه انتخابـــات، 
گویـــای تاش اســـکندری بـــرای خریدن 
زمانـــی هرچقـــدر کوتـــاه، در راســـتای 

امیـــد بـــه حـــل مشـــکلش بـــود.
بـــا موافقـــت وزارت ورزش قـــرار شـــد کـــه 
انتخابـــات روز گذشـــته برگـــزار شـــود و 
اســـکندری تـــا لحظـــه آخـــر امیـــدوار بـــود 
ـــد  ـــات شـــرکت کن ـــد در انتخاب ـــه بتوان ک
ـــاد.  ـــود نیفت امـــا اتفاقـــی کـــه دنبالـــش ب
بـــه همیـــن خاطـــر هـــم طبـــق گفتـــه 
خـــودش از مجمـــع بیـــرون آمـــده و باقـــی 
اعضـــا هـــم به دنبـــال او از جلســـه خـــارج 
شـــده و آن را از رســـمیت انداختـــه انـــد!

 

 ماجرای تعلیق و پرونده 

در میان است؟
 هاشـــم اســـکندری در ســـال ۱۴۰۰ 
شـــش ماهـــی را در تعلیـــق ســـپری کـــرد 
و مجبـــور شـــد تـــا بـــرای توضیـــح دربـــاره 
یـــک پرونـــده بخصـــوص توضیـــح بدهـــد! 

پرونـــده ای کـــه شـــنیده می شـــود شـــاکی 
آن یکـــی از نهادهـــای نظارتـــی در کشـــور 
اســـت و هنـــوز هـــم مختومـــه نشـــده 

اســـت.
حـــالا بـــه نظـــر می رســـد کـــه بخـــش 
اعظـــم مشـــکل اســـکندری در رونـــد 
تأییـــد صاحیـــت، همـــان پرونـــده اســـت 
کـــه منجـــر بـــه دوری شـــش ماهـــه او از 
فدراســـیون و سرپرســـتی مقصودلـــو 

شـــده بـــود.
 

علت انصراف از انتخابات کمیته
 اســـکندری در شـــهریور ســـال گذشـــته 
ــی  ــه ملـ ــات کمیتـ ــود در انتخابـ ــرار بـ قـ
المپیـــک هـــم شـــرکت کنـــد و بـــرای 
کســـب کرســـی نایـــب رئیســـی بـــه 
مجمـــع بـــرود. اتفاقـــی کـــه در دقایـــق 
پایانـــی بـــا انصـــراف او نیفتـــاد. یکـــی 
برای او و دیگری آرش میراســـماعیلی؛ 
دیگـــر رئیـــس فدراســـیونی کـــه ماجـــرای 
پرونده هـــای بـــاز و حاشـــیه هایش 

ــت. ــده اسـ ــام شـ ــاص و عـ ــزد خـ زبانـ
یکـــی از شـــایعات مطـــرح شـــده دربـــاره 
اســـکندری هـــم ایـــن اســـت کـــه در 
ماجـــرای انتخابـــات کمیتـــه هـــم بـــه 
ســـبب همیـــن مشـــکات، بـــرای 
حفـــظ ظاهـــر مجبـــور بـــه انصـــراف از 

انتخابـــات شـــده تـــا تصویـــر یـــک رئیـــس 
فدراســـیون بیـــش ازایـــن مخـــدوش 

نشـــود!
 

 تلاش اسکندری 

برای دوره چهارم
هاشـــم اســـکندری در شـــرایطی در 
تقـــای ریاســـت بولینـــگ و بیلیارد اســـت 
ــاله، رئیـــس  ــار سـ ــه دوره چهـ ــه در سـ کـ
ایـــن فدراســـیون بـــوده و از آبـــان ســـال 
گذشـــته هـــم دوران سرپرســـتی خـــود را 

پشـــت ســـر می گـــذارد.
 او بـــا توجـــه بـــه آییـــن نامـــه انتخابـــات 
زه  جـــا فدراســـیون های ورزشـــی، ا
حضـــور در دوره چهـــارم را نداشـــت امـــا 
بـــا توجـــه بـــه نایـــب رئیســـی اش در آســـیا، 
ــد.  ــام کنـ ــات ثبت نـ توانســـت در انتخابـ
ثبت نامـــی کـــه شـــهریور ســـال گذشـــته 
انجـــام شـــد امـــا انتخابـــات هنـــوز هـــم 

برگـــزار نشـــده اســـت.

دست و پا زدن برای یک صندلی
ــال در رأس  ــش از ۱۲ سـ ــکندری بیـ  اسـ
فدراســـیون بولینـــگ و بیلیـــارد بـــوده. 
فدراســـیونی کـــه از بیـــرون بی ســـر و صـــدا 
و کوچـــک بـــه نظـــر می رســـد امـــا حـــالا کـــه 
زیـــر ذره بیـــن قـــرار گرفتـــه، حاشـــیه های 

بســـیاری در خـــود نشـــان می دهـــد.
اســـکندری پـــس از این همـــه ســـال، 
چـــه چیـــز جـــذب و کار نکـــرده ای در ایـــن 
رشـــته می بینـــد کـــه تـــا ایـــن انـــدازه بـــرای 
حفـــظ صندلـــی ریاســـت آن دســـت و 

پـــا می زنـــد؟
انداختـــن مجمـــع از حـــد نصـــاب و 
تعویق هـــای یـــک یـــا دو هفتـــه ای، 
دردی از او دوا نمی کنـــد و تنهـــا رشـــته 
تحـــت مدیریتـــش را در باتکلیفـــی 

نگـــه مـــی دارد.
 

اسکندری: تازه داخل مجمع به 
من گفتند رد صلاحیت شده ام

ندیـــدای رد  هاشـــم اســـکندری کا
ــیون بولینـــگ  ــده فدراسـ صاحیـــت شـ
و بیلیـــارد پـــس از خـــروج از مجمـــع 
گفت:»بـــه مـــن گفتنـــد کـــه تأییـــد 
ــع را  صاحیـــت نشـــدم مـــن هـــم مجمـ
ـــد  ـــال مـــن آمدن ـــرک کـــردم و اعضـــا دنب ت

و مجمـــع را تـــرک کردنـــد.«
ـــاره عـــدم  ـــا ادعـــای عجیـــب خـــود درب او ب
اطـــاع از رد صاحیـــت خـــود ادامـــه 
ـــد دلایـــل آن  داد:»دزد هـــم کـــه می گیرن
را می گوینـــد نـــه اینکـــه اینجـــا و در داخـــل 
مجمـــع بگوینـــد کـــه مـــن رد صاحیـــت 

شـــده ام.«

نشسـت کمیسـیون ورزشـکاران کمیته 
ملـی المپیـک بالاخـره بعـد از یـک سـال 
تعطیلـی برگـزار شـد تـا فعالیت های این 
کمیسـیون بار دیگر از سـر گرفته شـود. 
بعـد از اختافاتـی کـه در شـروع فعالیت 
کمیسـیون بـه وجـود آمـد و دعواهایـی 
کـه بـر سـر ریاسـت ایـن کمیسـیون راه 
افتاد،  بالاخره نشسـتی با حضور بهداد 
سلیمی،  احسان حدادی،  زهرا نعمتی،  
ثریا آقایی،  شهربانو منصوریان،  محمد 
بیداریـان،  مصطفـی نودهـی،  مجتبـی 
عابدینـی و محمـد باقری معتمـد بـه 

صـورت حضـوری و  همچنیـن ذبیح اللـه 
پورشـیب و نجمـه خدمتـی بـه صـورت 
آنایـن برگـزار شـد. یکـی از مـواردی 
کـه در ایـن نشسـت مـورد بررسـی قـرار 
گرفت،  انتخاب دو نماینده برای حضور 
در انتخابـات کمیسـیون ورزشـکاران 
شـورای المپیـک آسـیا بـود کـه در نهایت 
اعضـا روی نـام احسـان حـدادی و نجمـه 

خدمتـی بـه جمع بنـدی رسـیدند.
محمد بیداریان،  سـخنگوی کمیسـیون 
لمپیـک  ا ملـی  کمیتـه  ن  را رزشـکا و
دربـاره ایـن انتخـاب گفـت: »انتخـاب 

دو ورزشـکار از اعضـای کمیسـیون 
جهـت شـرکت در انتخابـات کمیسـیون 
ورزشـکاران OCA در دسـتور کار قـرار 
گرفـت کـه در نهایـت مقـرر شـد آقـای 
احسـان حـدادی و خانـم نجمـه خدمتـی 
جهـت شـرکت در انتخابـات کمیسـیون 
ورزشـکاران شـورای المپیـک آسـیا کـه 
در جریـان بازی هـای آسـیایی هانگـژو 
برگـزار می شـود بـه کمیتـه ملـی المپیک 

معرفـی شـوند.«
در ایـن جلسـه همچنیـن قـرار بـوده 
نماینـدگان کمیسـیون بـرای حضـور در 

مجمـع فوق العـاده کمیتـه ملی المپیک 
نیـز معرفی شـوند کـه این اتفاق نیفتاده 
اسـت. بیداریان در این رابطه می گوید: 
»شـش نماینده کمیسـیون ورزشـکاران 
جهت شرکت در مجمع عمومی کمیته 
ملـی المپیـک،  بـزودی بـه کمیتـه ملـی 

المپیـک معرفـی شـوند.«
سخنگوی کمیسیون ورزشکاران درباره 
سـایر مـواردی کـه در ایـن نشسـت مورد 
بررسـی قـرار گرفتـه نیـز توضیحاتـی 
می دهد. او می گوید: »در این نشست،  
خانـم هاشـمی بـه عنـوان نماینـده واحد 

سـولیداریتی کمیتـه حضـور داشـت کـه 
توضیحاتـی در خصـوص ظرفیت هـای 
د.  ئـه دا را یـن حـوزه ا موجـود در ا
امیدواریـم برنامه هـای پـروژه محـور 
جهـت بهره منـدی ورزشـکاران ملـی در 
حوزه هـای  مربیگـری و مدیریتـی و... در 
راستای ارتقای سطح  کیفی  ورزشکاران 

برگـزار شـود.«
او ادامـه می دهـد: »همچنیـن تصمیـم 
بـرآن شـد تـا دو نفـر از ورزشـکاران؛ یـک 
خانـم و یـک آقـا جهـت حضـور در دوره 
آموزشـی کمیتـه بین المللـی المپیـک  
کـه بـه صـورت حضـوری و آنایـن برگـزار 

می شـود، حضـور داشـته باشـند.«

هاشم اسکندری در 
شرایطی در تقلای 
ریاست بولینگ و 

بیلیارد است که 
در سه دوره چهار 
ساله، رئیس این 

فدراسیون بوده و 
از آبان سال گذشته 

هم دوران سرپرستی 
خود را پشت سر 

می گذارد. او با توجه 
به آیین نامه انتخابات 

فدراسیون های 
ورزشی، اجازه حضور 

در دوره چهارم را 
نداشت اما با توجه 

به نایب رئیسی اش 
در آسیا، توانست در 

انتخابات ثبت نام کند

محسن آجرلو
روزنامه نگار
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 منهای فوتبال
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تقلای اسکندری برای ریاست در چهارمین دورهتقلای اسکندری برای ریاست در چهارمین دوره

دست وپا زدن برای یک صندلی!دست وپا زدن برای یک صندلی!



فصل جدید فوتبال 
نزدیک است و به 
همراه آن قوانین 

جدیدی برای بهبود 
و شفاف سازی برخی 
از صحنه هایی که در 
گذشته باعث بحث و 
جدل شده اند، وضع 

شده است.
IFAB از قوانین 

جدیدی که از اول 
جولای لازم الاجرا 

می شود، رونمایی 
کرده است.

 zسوژه

بازتاب اتفاقات بین المللی ورزش
ورزش جهان
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رئال- امباپه، 
 منتفی است!

کیلیــان امباپــه بــرای ســومین 
ســال متوالــی تصمیــم گرفــت که 
خــودش را بــه ســوژه اصلــی بــازار 
نقــل و انتقــالات تبدیــل کنــد و 
طبــق معمــول همیشــه نــام رئــال 
مادریــد هــم در کنــار نــام او بــه 

گــوش می رســد.
بــا ایــن حــال، شــرایط در ایــن 
تابســتان کمــی متفــاوت اســت. 
مدیــران رئــال انتظــار رخ دادن 
چنین اتفاقی را در تابستان 2023 
نداشتند و جذب امباپه در برنامه 
از پیــش تعییــن شــده آنهــا بــرای 
جــذب بازیکنان و تقویت این تیم 

جایــی نداشــت. 
مدیــران رئــال اتفاقاتــی کــه پیش 
از ایــن پیرامــون ایــن مهاجــم رخ 
داده بــود را فرامــوش نکردنــد. از 
نظــر آنهــا، او بازیکنی اســت که به 
خاطــر پول خودش را زندانی کرده 
و حتــی اعــام تصمیمــش بــرای 
جدایی از پی اس جی در تابستان 
2024 و تمدید نکردن قراردادش 
هــم دلیــل خاصی داشــته اســت.

او تصمیــم گرفتــه کــه از فوتبال یا 
حداقل جام هایی که به دنبال آنها 
بــوده دســت کشــیده تــا بتواند در 
قفسی طایی زندگی کند و حالا از 
ایــن تصمیمی که با تکیه بر وعده 
مدیــران قطــری گرفتــه متأســف 
اســت، یــا حداقــل می گوینــد کــه 

این طور اســت.
تردیــدی وجود ندارد که امباپه در 
حال حاضر بیشــترین دســتمزد را 
در بیــن تمامی بازیکنــان دریافت 
می کند و این موارد شامل پاداش 
نقــل و انتقــالات، پــاداش تمدیــد 
قــرارداد و مــواردی از ایــن قبیــل 

است.
تنهــا فائــزه العماری، مــادر امباپه، 
به همراه خودش و ناصر الخلیفی 
از رقــم دقیــق دریافتــی او از پــاری 
ســن ژرمــن خبــر دارنــد امــا مــارکا 
مدعــی شــده کــه او حداقــل 240 
میلیــون یــورو به صــورت کلــی 
فــت می کنــد و پرداخــت  دریا
چنیــن رقــم هنگفتی باعث شــده 
کــه مدیــران قطــری از تصمیــم او 
بــرای تمدیــد نکــردن قــراردادش 

عصبانــی شــوند.
رئــال مادریــد اطمینــان دارد 
کــه امباپــه قــرار نیســت در ایــن 
تابســتان و در فاصلــه دو مــاه 
 آینــده بــه ایــن باشــگاه ملحــق

شود. 
آنهــا معتقــد هســتند کــه جــذب 
ایــن بازیکــن در ایــن بــازه زمانــی 
ر  ا میــدو ا و  ســت  ا غیرممکــن 
هســتند که او در اول ژانویه 2024 
پیــش قــراردادش را بــا آنهــا امضــا 

کنــد.

 zگزارش یک

ایمان گودرزی 
روزنامه نگار
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آندریاس کریستنسن

تنها گزینه جایگزینی بوسکتس

کار بارسلونا برای جذب جانشین سرخیو بوسکتس اصلاً آسان نیست. بلوگرانا عملاً 
شانسی برای جذب گزینه رویایی ژاوی یعنی مارتین زوبیمندی ندارد. به گزارش 
اسپورت، فارغ از همه احتمالات، ژاوی باور دارد که آندریاس کریستنسن بهترین 
گزینه در دسترس بارسا برای حضور در پست سرخیو بوسکتس است. سرمربی 
بارسلونا فصل گذشته اریک گارسیا را در آن پست بازی داد و در پیش فصل به 

احتمال زیاد برای اولین بار کریستنسن را در پست هافبک محوری می بینیم.

سرخیو راموس

دوباره همبازی مسی می شود؟

سرخیو راموس در حال حاضر بازیکن آزاد است و طبق معمول چنین ستاره ای 
از چشــم تیم هــای MLS دور نمی مانــد. بــه گــزارش اســپورت، اینتــر میامــی در 
اندیشــه بــه خدمــت گرفتــن ســرخیو رامــوس و جــوردی آلبــا اســت. ســران این 
باشــگاه امریکایــی بــاور دارنــد کــه حضور لیونل مســی و ســرخیو بوســکتس در 
تیمشــان می تواند انگیزه کافی برای راموس و آلبا باشــد. ظاهراً این دو بازیکن 

از حضــور در اینتــر میامــی اســتقبال می کنند. 

داوید دخیا

داماد بدون تیم

قــرارداد داویــد دخیا با منچســتریونایتد اخیراً تمام شــده و او حــالا بازیکن آزاد به 
حســاب می آیــد. زندگی حرفه ای دروازه بان اســپانیایی با حواشــی زیــادی رو به رو 
شــده امــا او در زندگــی شــخصی اش بهترین روزهــای عمــرش را می گذراند. دخیا 
که از حدود یک دهه قبل با ادورنه گارسیا در رابطه است، روز جمعه با او ازدواج 
کــرد. در مــورد آینــده دروازه بــان اســپانیایی شــایعات زیــادی وجــود دارد و به نظر 

می رســد که شــانس تمدید او با قرمزپوشــان بســیار کم باشــد.

آغاز گرند اسلم تنیس ویمبلدون 2023

نبــــــــــــرد بزرگـــــان در لندن

سومین گرند اسلم فصل 2023 تنیس جهان 
موسوم به ویمبلدون از امروز به میزبانی شهر 
ویمبلدون در حومه لندن آغاز می شود و تا دو هفته 
با حضور برترین ستارگان مرد و زن تنیس جهان 
ادامه خواهد داشت. رقابت های امسال به چند 
دلیل از جذابیت های زیادی برای علاقه مندان 
به دنیای راکت برخوردار است که آنها را بررسی 

خواهیم کرد.
 

بدون سرنا و ملکه!
اولین و مهم ترین غایب گرند اسلم ویمبلدون 
2023 ملکه الیزابت، ملکه سابق انگلیس است 
که سال گذشته به علت کهولت سن درگذشت. 
او همواره یکی از تماشاگران ثابت ویمبلدون بود 
و تقریباً هیچ مسابقه مهمی در این تورنمنت را از 
دست نداد. به همین خاطر باید منتظر برگزاری 

مراسم یادبود از سوی تیم برگزاری رقابت های 
ویمبلدون برای ملکه سابق بریتانیا در حاشیه 
مسابقات امسال باشیم. دومین غایب بزرگ 
امسال ویمبلدون سرنا ویلیامز امریکایی است که 
سال گذشته پس از به اتمام رسیدن گرند اسلم 
امریکا از دنیای قهرمانی تنیس خداحافظی کرد و 
باید دید در اولین دوره پسا ویلیامز کدام یک از 
ستارگان جدید تنیس زنان جهان موفق به کسب 

عنوان قهرمانی رقابت های ویمبلدون می شوند.
 

فرصت برابری با فدرر
راجر فدرر افسانه ای و استاد سوئیسی تنیس 
جهان که در حاشیه رقابت های لیورکاپ 2023 به 
علت مصدومیت های متوالی از دنیای قهرمانی 
خداحافظی کرد در دوران حرفه ای خودش 
موفق شد در ویمبلدون هشت عنوان قهرمانی 
به دست آورد. رکورد فوق العاده ای که حالا از سوی 
نواک جوکوویچ صربستانی تهدید می شود. اگر 
صربیناتور در ویمبلدون امسال موفق شود از عنوان 
قهرمانی اش دفاع کند، تعداد جام های قهرمانی 
دوران حرفه اش در ویمبلدون را به عدد هشت 
می رساند و از این حیث با راجر فدرر افسانه ای 
برابر می شود. اتفاقی که البته رقم زدن آن در حضور 

کارلوس آلکاراز، یانیک سینر و سایر مدعیان کسب 
عنوان نخست ویمبلدون 2023 در بخش مردان 

کار آسانی نیست.
 

 

جوکو یا آلکاراز؟
فارغ از تمام مدعیان کسب عنوان قهرمانی که در 
بخش مردان ویمبلدون حضور دارند، دو نام برای 
رسیدن به جام بیشتر از دیگران خودنمایی می کند: 
کارلوس آلکاراز ستاره جدید تنیس اسپانیا و نواک 

جوکوویچ پرافتخارترین تنیسور تاریخ.
باید گفت رقابت بین این دو برای رسیدن به جام 
قهرمانی ویمبلدون و تثبیت جایگاه خودشان در 
رده بندی برترین تنیس بازان مرد جهان مانند 
رقابت فدرر و نادال در بازی نهایی ویمبلدون 2008 
است. آیا نواک به بیست و چهارمین گرنداسلم در 
دوران حرفه ای خود می رسد یا کارلوس آلکاراز 
پس از قهرمانی در مسابقات آزاد امریکا 2022 
دومین گرند اسلم دوران حرفه ای خود را در لندن 

فتح می کند؟
 

سیتسیپاس-تیم؛ جدال جذاب دور اول
مراسم قرعه کشی ویمبلدون 2023 جمعه برگزار 

شد و بر این اساس تنیسورهای حاضر در سومین 
گرند اسلم فصل مسیر خودشان تا بازی نهایی را 
شناختند. یکی از جدال های جذاب دور اول بخش 
مردان به رقابت استفانو سیتسیپاس یونانی و 
دومنیک تیم اتریشی )که در این فصل عملکرد 
ضعیفی را از خودش به نمایش گذاشته است( 
باز می گردد. باتوجه به عملکرد دومنیک در این 
فصل، شانس سیتسیپاس برای پیروزی در این 
بازی و صعود به دور دوم گرند اسلم لندن بیشتر 
است اما تیم در این سال ها همواره  ثابت کرده 
است که در بدترین شرایط بهترین نتیجه ممکن 

را کسب می کند.

قرعه خوب ایگا
در دور اول بخش زنان هم یک جدال جذاب در 
انتظار دوستداران دنیای راکت است: نبرد بین 
ایگا اشویانتک لهستانی و کوکو گاف امریکایی. 
آخرین جدال این دو تنیسور جوان به مرحله 
یک چهارم نهایی رولان گاروس 2023 که چند 
 هفته پیش در پایتخت فرانسه برگزار شد، 

باز می گردد. مسابقه ای که با برتری مطلق تنیسور 
لهستانی و صعود او به مرحله نیمه نهایی مسابقات 

همراه بود.

فصــل جدیــد فوتبــال نزدیــک اســت و بــه 
همــراه آن قوانیــن جدیــدی بــرای بهبــود 
و شفاف ســازی برخــی از صحنه هایــی 
کــه در گذشــته باعــث بحــث و جــدل 

شــده اند، وضــع شــده اســت.
IFAB از قوانیــن جدیــدی کــه از اول 

جــولای لازم الاجــرا می شــود، رونمایــی 
کــرده اســت. بــه طــور کل، هشــت تغییــر 
 اصلی وجود دارد که آنها را با هم بررسی 

می کنیم؛
 

 هجوم آرژانتینی
اتفاقاتــی کــه در فینــال 11

د  نــی رخ دا جــام جها
واکنــش ســریع IFAB را برانگیخــت. 

پیــش از ایــن، حضــور هــر بازیکــن یا کادر 
یــک تیــم در زمیــن بازی کاماً غیرقانونی 
بــود. در واقــع، آرژانتیــن بــا جشــن گرفتن 
یــک گل در خطــوط مشــخص، ایــن 
قانــون را زیــر پــا گذاشــت، امــا داور بــا 
توجــه بــه حساســیت بــالای بــازی آن گل 

را باطــل نکــرد.
نــون تغییــر می کنــد و  یــن قا حــال ا
می گویــد کــه تنهــا در صورتــی گل باطــل 
می شــود کــه شــخصی کــه وارد زمیــن 
بــازی می شــود تداخــل یــا تأثیــری روی 

گل بــه ثمــر رســیده داشــته باشــد. ایــن 
قانــون داور را ملــزم بــه گرفتــن خطــا در 
هنــگام ورود فــردی کــه تأثیری روی بازی 

نداشــته باشــد نمی کنــد.

 

قانون جدید
اگــر پــس از بــه ثمــر رســاندن گل و قبــل 
از شــروع مجــدد بــازی، داور متوجــه 
شــود کــه در زمــان بــه ثمــر رســیدن گل، 
فــرد غیرمجــاز در زمیــن بــازی حضــور 
داشــته و آن شــخص در بــازی دخالــت 

کــرده اســت:
 در صورتـــی کـــه فـــرد غیـــر مجـــاز 
)بازیکن تعویضـــی، بازیکن اخراج 
شـــده یا اعضای کادر فنی( از تیمی 

قوانین جدید فوتبال از راه رسید

مراقب خوشحالی های خود باشید!

امیررضا همایون
خبرنگار

 zتنیس



مسوت اوزیل:

به رئال و بارسلونا نرو!

آردا گولــر، پدیــده جــوان فوتبــال ترکیــه، ایــن روزهــا مــورد توجــه تیم هــای 
مطرح زیادی چون بارســلونا و رئال مادرید قرار گرفته  اســت. طبق گزارش 
مارکا، در این بین اوزیل معتقد اســت که گولر بهتر اســت یک فصل دیگر 
نیــز در فنــر بمانــد و پیشــنهاد رئال و بارســا را رد کند. الکس، ســتاره برزیلی 
ســابق فنــر، نیــز چنیــن عقیــده ای دارد. او نیــز به گولــر توصیه کــرد که فعلاً 
بــرای رفتــن بــه رئــال و بارســا زود اســت و او بایــد در فنر بمانــد و کمک کند.

IFAB  می خواهد 
کیفیـت داوری 

مسابقات را افزایش 
دهد و برای این 

منظور تصمیم گرفته 
است اهمیت کمک 

داور را افزایش دهد. 
پیش از این، برای یک 

مسابقه فقط داور 
اصلی، کمک داوران 

و داور چهارم و 
کمک داوران اضافی 

می توانستند نظر 
بدهند، در حالی که 
کمک داور ذخیره از 

اظهار نظر و کمک به 
هم تیمی های خود 

منع شده بود

پیام احساسی  برای سسک
لیونل مسی با انتشار پیامی در شبکه های مجازی از سسک فابرگاس تمجید و از تصمیمش مبنی بر خداحافظی از فوتبال 

حمایت کرد. فابرگاس به طور رسمی از دنیای فوتبال خداحافظی کرد و به این ترتیب این ستاره سابق بارسلونا، آرسنال و چلسی 
کفش های خود را آویخت. فابرگاس تصمیم گرفت که در سن 36 سالگی از دنیای فوتبال خداحافظی کند. بسیاری از بازیکنان 
در این سن و سال راهی فوتبال امریکا یا عربستان می شوند اما ترجیح فابرگاس این بود که از دنیای فوتبال خداحافظی کند. 

فابرگاس فصل 2022/23 را در تیم کومو در دسته پایین تر فوتبال ایتالیا توپ زد و اکنون با به پایان رسیدن فصل تصمیم گرفت 
که از دنیای فوتبال خداحافظی کند. لیونل مسی هم تیمی سابق فابرگاس در باشگاه بارسلونا در توئیتر نوشت: »می دانی که 
ما چقدر تو و خانواده ات را دوست داریم. خاطرات زیادی در ادامه زندگی باهم خواهیم ساخت. ما عاشق تو هستیم و برایت در 

مقطع جدید زندگی، بهترین ها را آرزو می کنیم.«

ZOOM

بازتاب اتفاقات بین المللی ورزش
ورزش جهان
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رئال، اسپانیایی تر از 
همه سال های اخیر

رئال مادرید هفت ژانویه )17 دی( 
در هفته شانزدهم لالیگا میهمان 
ویارئال بود و در نهایت 2-1 بازنده 
شد. نکته قابل توجه آن بازی یک 
اتفاق تاریخی برای این تیم افتاد، 
اینکه در ترکیب ابتدایی رئال حتی 
نام یک بازیکن اسپانیایی نیز دیده 

نمی شد.
رئال مادرید با این ترکیب کار را 
شروع کرد: تیبو کورتوا، میلیتائو، 
لابا، مندی، شوامنی،  رودیگر، آ
 ، ه رد لو ا و  ، یچ ر د مو  ، س و کر

وینیسیوس و بنزما.
در 4435 بازی قبلی تاریخ رئال 
ئال بدون  بقه نداشت که ر سا
بازیکن اسپانیایی کار را شروع کند 
ولی در هر صورت برای هر اتفاقی 

یک اولین بار وجود دارد.
در سال 2018 شاهد حضور 13 
اسپانیایی در فهرست رئال بودیم 
و از همان سال سیر نزولی شروع 
شد و در فصول بعدی با 8، 7، 8 و 8 
اسپانیایی، رئال فصل را شروع کرد.
د  تعدا لی  و رو  پیش  فصل  در 
اسپانیایی های رئال احتمالاً بیشتر 
10 نفر نزدیک  خواهد شد و به 
می شود. همه چیز با آمدن فران 
گارسیا، براهیم دیاز و خوسلو شروع 
شد. با آنها، رئال مادرید در حال 
حاضر 9 اسپانیایی در ترکیب دارد: 
دنی کارواخال، لوکاس واسکز، 
اودریوسولا، ناچو، وایخو، فران 
گارسیا، براهیم، خوسلو و سبایوس.
از بین این بازیکنان، اودریوسولا 
احتمالاً رفتنی است و گفته می شود 
از باشگاه درخواست فسخ کرده 
تا راهی سوسیداد شود ولی وایخو 
علی رغم تمایل باشگاه به جدایی 
او، قصد ماندن دارد. اگر اودریوسولا 
برود، تعداد اسپانیایی های رئال 
بار دیگر به هشت کاهش خواهد 
یافت و با توجه به وضعیت بازار، 
بعید است رئال، اسپانیایی جدیدی 
جذب کند مگر اینکه از تیم دوم خود 
بازیکنانی چون آلوارو رودریگز، نیکو 
پاز یا آریباس )همگی متولد اسپانیا 

هستند( را به تیم اول اضافه کند.
2020 کمترین  رئال در فصل 21-
را در فهرست خود  یی  نیا اسپا
داشت )هفت نفر(: کارواخال، 
لوکاس واسکز، اودریوسولا، سرخیو 

راموس، ناچو، ایسکو و آسنسیو.

دوشنبه    12 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7341  

جانلوییجی بوفون

پیشنهاد از عربستان

جانلوییجــی بوفــون، اســطوره فوتبــال ایتالیــا و دروازه بان کنونی باشــگاه پارما با یک 
تصمیــم ســخت رو بــه رو شــده اســت. بوفــون 45 ســاله یــا بایــد در پارمــا بمانــد، یــا 
بازنشســته شــود و یا به پیشــنهاد وسوســه کننده عربستانی ها پاســخ مثبت بدهد. 
هنوز تصمیم بوفون مشخص نیست اما تیم های عربستانی روی پیشنهاد خودشان 
پافشــاری می کننــد. بــا توجــه به موج مهاجرت ســتارگان اروپایی به عربســتان، بعید 

نیســت کــه ایــن دروازه بــان باتجربه هم تصمیم بگیــرد به جمع آنها ملحق شــود. 

تونی کروس:

با اجازه همسرم ماندم

تونــی کــروس، هافبــک آلمانــی رئــال مادریــد از ســال 2014 تاکنــون در این تیم 
اســپانیایی مشــغول به بازی اســت و او قرارداد خودش را به تازگی به مدت یک 
فصــل دیگر تمدید کرده اســت. هافبک شــماره 8 لــوس بلانکوس در مصاحبه 
بــا RTL در مــورد تمدیــد قراردادش گفت: »همســرم اجازه تمدید قــرارداد را به 
مــن داد. او بــه مــن اجازه داد تا یک ســال دیگر بازی کنــم. او به من گفت که هر 
کاری کــه مــی خواهــی انجام بده و من هم تصمیم به تمدید قــراردادم گرفتم.«

افشاگری مالک اینترمیامی در مورد دستمزد نجومی مسی

خورخه ماس: سه سال برای آوردن مسی مذاکره کردم

انتقال لیونل مسی به تیم اینترمیامی یکی از 
بزرگ ترین بمب های نقل و انتقالاتی تابستان 
امسال بود. فوق ستاره آرژانتینی که به پایان 
قراردادش با پاری سن ژرمن رسیده بود تصمیم 
گرفت ادامه فوتبالش را در لیگ فوتبال حرفه ای 
امریکا MLS  بگذراند و قرار است از چند هفته 

دیگر با پیراهن اینتر میامی به زمین برود.

در آستانه اولین حضور مسی در میدان، خورخه 
ماس مالک باشگاه در مصاحبه ای با روزنامه 
اسپانیایی ال پایس جزئیاتی در مورد چگونگی 

انتقال مسی به امریکا را فاش کرد.
او گفت ایده آوردن مسی به اینترمیامی از 
مدت ها قبل شکل گرفت: »در سال 2019 به 
این فکر کردیم که چگونه می توانیم او را به تیم 
خود بیاوریم.« ماس شک ندارد که حضور مسی 
تأثیر شگفت انگیزی در رقابت های لیگ امریکا 
خواهد داشت: »مسی می تواند MLS  را به یکی 
از دو سه لیگ بزرگ جهان تبدیل کند. به نظرم او 

می خواهد تأثیر خود را نشان دهد و توانایی اش 
را دارد که کاری فراتر از فوتبال را در اینجا انجام 
دهد. وقتی او بازنشسته شود سهمی از باشگاه 

به او تعلق خواهد داشت.«
ماس پیش بینی خود از زندگی آینده مسی را نیز 
ابراز کرد: »من می توانم زندگی بعد از فوتبال 
مسی را خیلی شبیه آنچه که دیوید بکام یا مایکل 

جوردن داشته اند، تصور کنم.«
علاوه بر اینها،  مالک باشگاه در مورد قرارداد 
لیونل مسی نیز جزئیاتی را فاش کرد: »بین 50 
تا 60 میلیون دلار در هر سال دستمزد او خواهد 

بود.« ماس همچنین از فرایند طولانی مدتی که 
برای جذب مسی طی شد نیز حرف زد: »من سه 
سال زمان صرف کردم. یک سال و نیم آن خیلی 
فشرده بود. گفت و گوهای فراوان با خورخه پدر 
مسی داشتم. اواخر ماه مه بود که مطمئن شدم 
کار تمام شده است. دیوید بکام با مسی حرف 
زد اما فقط در مورد مسائل فوتبالی چون در آن 
موقع مسی در حال بازی بود. نمی خواستم او 
فشاری را بابت این موضوع احساس کند. ما در 
بارسلونا، میامی، روساریو و دوحه مذاکره کردیم. 
من کل جام جهانی را صرف تماشای بازی های 
آرژانتین کردم. قرارداد ما با شرکت اپل نیز نقش 
خیلی مهمی در نهایی شدن این انتقال ایفا کرد.«

تقویت بیشتر تیم
دیگر خرید مهم اینترمیامی در فصل نقل و 
انتقالات، سرخیو بوسکتس، دوست و همبازی 
قدیمی لیونل مسی و یکی از بهترین هافبک های 
سال های اخیر فوتبال جهان بود. ماس در این 
مورد گفت: »برای ما این خیلی مهم بود که کنار 
مسی بازیکنانی در سطح او قرار داشته باشند. 
ما با بوسکتس هم چیزی حدود یک سال 

گفت و گو کردیم.«

خورخه ماس که مالکیت اینترمیامی را به طور 
مشترک با برادر خود و دیوید بکام در اختیار 
دارد اعلام کرد که دو یا سه خرید دیگر برای 
اینترمیامی در راه است و تأکید کرد که با جوردی 
آلبا دیگر بازیکن سابق بارسلونا نیز مذاکراتی 

انجام شده است.
لوئیس سوارس هم یکی دیگر از بازیکنانی بود 

که مورد توجه اینترمیامی قرار داشت اما خورخه 
ماس در مورد خرید او مطمئن نیست: »سوارس 
قرارداد دارد و یک بند فسخ نیز در قرارداد 
او وجود دارد اما نمی دانم که آیا می تواند یا 
می خواهد از تیم خود جدا شود یا نه. ما همچنین 
با دی ماریا هم صحبت کردیم اما به نظر می رسد 

که او با تیم دیگری قرارداد ببندد.«

باشـــد کـــه گل را بـــه ثمر رســـانده، 
گل باطـــل می شـــود و یـــک ضربـــه 
آزاد مســـتقیم از جایـــی کـــه فـــرد 
غیـــر مجاز وارد شـــده بـــرای حریف 

گرفتـــه خواهد شـــد.
 در صورتـــی کـــه فـــرد غیـــر مجـــاز 
)بازیکن تعویضـــی، بازیکن اخراج 
شـــده یا اعضای کادر فنی( از تیمی 
باشـــد کـــه گل خورده اســـت، داور 

بایـــد گل را ســـالم اعـــلام کند.

دو چشم دیگر
هـــد 22 ا می خو  I F A B

وری  کیفیـــــــــــــــــــت دا
مســـابقات را افزایـــش دهـــد و بـــرای 
ایـــن منظـــور تصمیـــم گرفتـــه اســـت 
اهمیت کمـــک داور را افزایش دهد. 
پیـــش از ایـــن، بـــرای یـــک مســـابقه 
فقـــط داور اصلـــی، کمـــک داوران و 
داور چهـــارم و کمـــک داوران اضافـــی 
می توانســـتند نظر بدهنـــد، در حالی 
کـــه کمـــک داور ذخیـــره از اظهار نظر 
و کمـــک به هم تیمی هـــای خود منع 

شـــده بود. 
از ایـــن پـــس کمـــک داور ذخیـــره نیز 
می تواند اطلاعاتـــی را در اختیار بقیه 

داوران قـــرار دهد.
 

قانون جدید
وظیفه کمک داور ذخیره این اســـت 
کـــه در صـــورت نیـــاز جایگزین کمک 
داورهـــا یـــا داور چهـــارم شـــود امـــا از 
حـــالا او می توانـــد ماننـــد تمـــام کادر 
 داوری در کنـــار زمین حضور داشـــته 

باشد.
 

جشن های تان را 
کوتاه کنید33

در جـــام جهانـــی قطـــر 
شـــاهد بودیـــم که وقت هـــای اضافی 
بیشـــتر از حد معمول گرفته می شد. 

این دقیقاً کاری بود که IFAB مصمم 
اســـت برای جلوگیـــری از اتلاف وقت 
بـــه یـــک قانـــون جدیـــد تبدیـــل کند. 
ایـــن اتفاق بـــه این دلیل بـــود که داور 
جشن های بعد گل تیم ها را محاسبه 
می کـــرد و آن را بـــه وقت هـــای اضافی 

پایـــان هـــر نیمه اضافـــه می کرد.
 

قانون جدید
از ایـــن بـــه بعـــد شـــادی پـــس از گل 
به عنـــوان بخشـــی از بـــازی در نظـــر 
گرفتـــه می شـــود و زمـــان جشـــن بـــه 
وقت هـــای تلـــف شـــده پایـــان بـــازی 

اضافـــه خواهـــد شـــد.
 

 توبیخ
در ضربـــات پنالتـــی به 44

اخطارهـــا و توبیخ هایی 
که اعضای کادر مربیگری و بازیکنان 
در طـــول بـــازی دریافـــت کرده انـــد، 

توجهی نمی شـــود.

قانون جدید
در ضربـــات پنالتـــی که پـــس از پایان 
مســـابقه انجام می شـــود، اخطارها و 
توبیخ هایی که در جریان مسابقه به 
بازیکنـــان و اعضـــای کادر فنی اعمال 
شده اســـت در ضربات پنالتی لحاظ 

نخواهد شـــد.
 

گل امباپه به 
اسپانیا  تکرار 55

نخواهد شد
 گل پرهیاهـــوی کیلیـــان امباپـــه، 

مهاجـــم تیم ملی فرانســـه، در فینال 
لیـــگ ملت های اروپا باعث شـــده که 
تصمیم هایـــی جـــدی دربـــاره قانـــون 

آفســـاید گرفته شـــود.
پـــس از بـــه ثمـــر رســـیدن گل امباپه، 
بازیکنان اســـپانیا به شـــدت بـــه داور 
اعتـــراض کردنـــد امـــا گل در نهایـــت 

قبول شـــد. 
همیـــن موضـــوع جنجال بســـیاری را 

بـــه همراه داشـــت. 
بســـیاری از بازیکنـــان لاروخـــا پـــس 
از بـــازی در مصاحبه هـــای خـــود بـــه 
نحـــوه بـــه ثمـــر رســـیدن گل ایـــراد 
گرفتند و حتی برخی از هواداران تیم 
ملـــی فرانســـه نیز این گل را آفســـاید 

می دانســـتند.
امـــا در حقیقت و با توجـــه به قوانین 
داوری فوتبـــال در زمینـــه آفســـاید، با 
وجـــود این که امباپه در زمان ارســـال 
پـــاس گل در موقعیـــت آفســـاید قرار 
داشـــت امـــا چون اریـــک گارســـیا به 
منظـــور دفـــع توپ به صـــورت عمدی 
روی آن اثـــر گذاشـــته بـــود، عملاً این 
مهاجم پاری ســـن ژرمـــن را از خطای 
آفســـاید خـــارج کـــرده و بـــه او اجـــازه 

گلزنـــی را داده بود.
حـــالا طبق قوانین جدیـــد برای اینکه 
یـــی آفســـاید  در چنیـــن صحنه ها
گرفتـــه شـــود، مدافـــع بایـــد کنتـــرل 
کامـــل تـــوپ و بـــدن خـــود را داشـــته 

باشـــد.
 

قانون جدید
نـــی آفســـاید بازیکـــن گرفتـــه  زما
نخواهـــد شـــد کـــه حریـــف مالکیـــت 
توپ را داشـــته باشد و حرکاتی ارادی 

از خـــود نشـــان دهـــد.
بـــرای این قانون کـــدام حرکات ارادی 

تلقی می شـــود؛
 پاس به هم تیمی

 تـــوپ از دور می آیـــد و بازیکن آن را 

به وضـــوح می بیند.
 با سرعت بالا حرکت نمی کند.

 مسیر توپ قابل پیش بینی باشد
 بازیکـــن زمـــان دارد تا حرکات بدن 
خـــود را هماهنگ کند، یعنی عملی 
ماننـــد پـــرش، کشـــیده شـــدن یـــا 
حرکـــت غریزی را انجـــام نمی دهد 
کـــه با تـــوپ تماس کوتاهـــی برقرار 

. کند
 توپ هـــای زمینی، بـــه خاطر کنترل 
بهتر نســـبت بـــه توپ هـــای هوایی 
نیز جزو شـــرایط ارادی به حســـاب 

ید. می آ
 

 اقدامات 
انضباطی66

 قانـــون جدیـــد مفهـــوم 
مقابلـــه با توپ را در اخطارها روشـــن 

می کنـــد. 
اگـــر داور به خاطر خطایی که بازیکن 
از شـــانس واضـــح گلزنـــی جلوگیـــری 
کرده باشـــد پنالتی اعلام کند، خاطی 
تنهـــا در صورتـــی اخراج خواهد شـــد 
کـــه خطـــای مذکـــور بـــدون داشـــتن 
 امـــکان بـــازی بـــا تـــوپ انجـــام شـــده 

باشد.
 

 
قانون جدید

مـــات مختلفـــی وجـــود دارد  اقدا
کـــه در آنهـــا بازیکـــن به دلیـــل رفتـــار 
غیرورزشـــی اخطار دریافت می کند، 

از جملـــه:
 لمـــس تـــوپ بـــا دســـت بـــرای 
جلوگیـــری از یـــک حملـــه خطرنـــاک

                                                     ارتـــکاب هـــر گونـــه خطای دیگری 
کـــه در حملـــه خطرنـــاک حریـــف 

اختـــلال ایجـــاد کنـــد.
  

مربی مقصر 
است!77

 اگـــر هـــر گونـــه اقـــدام 

غیرقانونـــی از ســـوی نیمکـــت انجام 
شـــود و داوران موفـــق به شناســـایی 
مقصر نشـــدند، این مربی اســـت که 

اخطـــار دریافـــت خواهـــد کرد.
 

قانون جدید
هنگامـــی کـــه فـــرد داخـــل محوطـــه 
فنـــی )بازیکـــن تعویضـــی یـــا اخـــراج 
شـــده، یـــا عضـــوی از کادر مربیگری( 
مرتکب تخلف شـــود امـــا فرد خاطی 
شناســـایی نشـــود، مربـــی حاضـــر در 

محوطـــه جریمـــه می شـــود.
 

 ضد دیبو مارتینز
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دروازه بـــان آرژانتین در 
ضربـــات پنالتی دیگر تکـــرار نخواهد 

 . شد
IFAB حکـــم می کنـــد کـــه دروازه بان 

نبایـــد بـــه فوتبـــــــــــــــــال یـــا حریـــف 
بی احترامـــی کنـــد.

  

قانون جدید
دروازه بـــان بایـــد روی خـــط دروازه 
خـــود، بیـــن دو تیـــرک دروازه و جلوی 
ضربه زننده تا زمان ضربه، ایســـتاده 

 . ند بما
دروازه بـــان نبایـــد بـــه گونـــه ای رفتار 
کنـــد کـــه به طـــور غیرقانونـــی حواس 
ضربـــه زن را پرت کند، به عنوان مثال 
دروازه بـــان حـــق نـــدارد بـــا حرکاتش 
اجـــرای پنالتـــی را بـــه تأخیـــر بیندازد 
یـــا بـــه تیرک ها یا تـــور دروازه دســـت 

. بزند

 zنقل قول



 zلیگ یک

در آینه لیگ10
فوتبال ایران

الهامی: انتقادات 
را به تخریب تبدیل 

نکنید
ســاکت الهامــی، ســرمربی جدیــد 
مــس رفســنجان دربــاره شــرایط 
تیمــش می گوید: »قبل از هر چیز 
باید از آقای ربیعی و کادرش تشکر 
ویــژه داشــته باشــم و امیــدوارم 
مــا هــم بتوانیــم رونــد خوبشــان 
را ادامــه دهیــم و ســال خــوب و 
موفقــی داشــته باشــیم. روزهــای 
سختی در انتظارمان است، ولی با 
همدلی می توانیم یک کار شیرین 
و بــه یادماندنی انجــام دهیم. این 
تیــم برای شــهر رفســنجان اســت 
و حمایــت شــما و مــردم باعــث 
موفقیــت تیــم اســت و امیــدوارم 
نماینــده خوبی برای شــما باشــم. 
دســت دوســتی را بــه ســوی تان 
دراز می کنم و اگر انتقادی هســت 
بــا کمــال میــل می پذیــرم، ولــی 
ایــن انتقــاد بــه تخریــب تبدیــل 
نشــود؛ چــون بحــث مــن نیســت 
و مهــم فوتبــال رفســنجان اســت. 
امیــدوارم بتوانیــم یقــه تیم هایــی 
را بگیریــم کــه تــا امــروز برای مــان 
ســخت بــوده، چــرا کــه مــس بــه 
جایگاهی رســیده کــه فوتبال باید 
بــه این تیــم احترام بگــذارد.« او با 
اشاره به فعالیت تیمش در فصل 
نقل و انتقالات  این طور می گوید: 
»بــه دنبــال گرفتــن بازیکــن در 
پست های مورد نیازمان هستیم. 
تمام فلســفه و وجودم این اســت 
کــه از تیم هــای پایــه هــم چنــد 
نفری اضافه شــوند. امــروز دو نفر 
هستند و بیشتر هم خواهند شد. 
دو نفــر از بچه هــای رفســنجان بــه 
ایــن کادر اضافــه می شــوند تا یک 
کادر کاملی را داشــته باشیم.« اما 
آیا او قول کســب ســهمیه آسیایی 
را بــه هــواداران مــس رفســنجان 
ینکــه تیــم  می دهــد: »بحــث ا
سهمیه آسیایی بگیرد، قول دادن 
آن باعــث پایین آمدن شــخصیت 
مربی می شــود، چون فوتبال قابل 
پیش بینــی نیســت. امــا فوتبالــی 
بــازی می کنیــم کــه تیم مــان از 
روز قبلــش بهتــر باشــد و اتفاقــات 
خوبــی را بــا هــم رقــم بزنیــم. مس 
رفســنجان جایگاهــی پیــدا کــرده 
کــه خیلی هــا آرزویشــان اســت در 
آن مربیگــری کننــد یــا بــه عنــوان 
بازیکــن حضــور داشــته باشــند.«

 

حسینی رسماً به 
تراکتور پیوست

تمرینــات تراکتــور پــس از خریــد 
چهــار بازیکــن آغــاز شــده امــا 
همچنــان ایــن تیــم جاه طلبانــه 
در بــازار نقــل و انتقالاتــی فعــال 
اســت و بــه دنبــال جــذب دیگــر 
بازیکنان می رود. مهدی حسینی، 
هافبک مس رفسنجان، بازیکنی 
اســت کــه مذاکــرات خــود را بــا 
تراکتــور انجــام داده و بــا ایــن تیــم 
بــه توافــق رســیده تــا خریــد ایــن 
تیــم در پنجــره تابســتانی باشــد. 
ه  در روزهــای گذشــته باشــگا
تراکتــور توافــق شــخصی بــا ایــن 
بازیکــن را انجــام داد و امــروز بــا 
واریــز رقــم رضایت نامه، حســینی 
تراکتوری شــد. حسینی چهارمین 
خریــد تراکتــور در نقــل و انتقالات 
تابستانی اســت که در خط میانی 
ایــن تیــم بــه میــدان مــی رود. این 
بازیکن در فصول گذشته پیراهن 
مــس رفســنجان را بــر تن داشــت 
و در نقــش بازی ســاز عملکــرد 
درخشــانی را از خــود نشــان داد.

 

توقع از استقلال خوزستان نباید زیاد باشد

پورموسوی: از باشگاه خواستم تا آخر با من بماند
ما در لیگی ۵ تیمی حضور داریم

قائم اسلامی خواه

شاید برود

هافبــک مــس رفســنجان بــا پیــکان به توافــق نرســید. قائم اســامی خواه، 
هافبــک فصــل گذشــته مــس رفســنجان مذاکرات مثبتــی با پیــکان تهران 
داشــت و تصور می شــد این هافبک بازیســاز شــاگرد رسول خطیبی بشود. 
بــا ایــن حــال شــرایط طــوری پیش رفت که اســامی خواه از بســتن قــرارداد 
بــا پیــکان منصرف شــد تا نخســتین خرید تابســتانی خودروســازان بازیکن 

دیگری باشــد.

محمد قریشی

خرید جدید ذوب آهن

تیم فوتبال ذوب آهن که محمد ربیعی را به عنوان نفر اول کادر فنی خود در فصل 
آینده روی نیمکت خواهد داشت، پس از روشن شدن تکلیف سرمربی، به دنبال 
پیش بردن برنامه های نقل و انتقالاتی خود است. در همین راستا، محمد قریشی، 
مدافع باتجربه گاندوها با حضور در دفتر باشگاه قرارداد خود را تمدید کرد. مدافع 
28 ساله گاندوها حالا با این تمدید دو ساله قرارداد، پس از مجتبی حسینی و مهدی 

تارتار، با محمد ربیعی به عنوان سومین سرمربی در ذوب آهن کار خواهد کرد.

عارف آقاسی

تراکتوری شد

باشــگاه تراکتور ســرانجام با عارف آقاســی به توافق رســید و موفق شــد نظر 
او را بــرای حضــور در تراکتــور جلب کند تا در فاصله یک روز مانده به حضور 
در اردوی اســتانبول، ایــن بازیکــن نیز پیراهن سرخپوشــان تبریزی را بر تن 
کند. آقاســی که ســابقه عضویت در اســتقال و فولاد را هم دارد، شــایعات 
حضــور در ایــن دو تیــم را پیرامون خود می دید امــا در نهایت تراکتور را برای 

ادامــه فوتبال خــود انتخاب کرد.

دســت و پــا گیر شــد کــه همین مســأله 
باعــث شــد زمــان زیــادی را از دســت 
بدهیــم اما امــروز اعزام داریــم و بزودی 
بــا بازیکنانی که قــرارداد ندارند، تمدید 
می کنیــم. کمتــر از یک مــاه وقت داریم 
کــه یارگیری کنیم، آماده ســازی داشــته 
باشــیم و تفکــرات را بــه تیــم القــا کنیم. 
مــا در ســالی کــه گذشــت بــا یک ســری 
مشــکلات مواجــه بودیــم که امیــدوارم 
تکرار نشــود. مثلاً دیگر تیم های استان 
با ما همکاری نداشــتند و حتی زمین به 
مــا اجــاره ندادنــد. گفتنــد برمی گردیم، 
می دهیــم. بعد هم گفتند زمین تمرین 
نداریــم. شــرایط آب و هوایــی در اهــواز 
هــم تــا آبــان خــوب نیســت. در کل یک 
ســری مشــکلات وجــود دارد. اینهــا را 
گفتــم کــه اگــر یک بــازی خدایــی نکرده 
نتیجه دلخواه رقم نخورد، گلایه نکنند. 
ما الان با کوه بزرگی از مشکلات مواجه 

هســتیم کــه بایــد از آن عبــور کنیــم.
 فصل گذشته هم ظاهراً یک سری 

مشکات داشتید.
پارســال بــه لحــاظ آماده ســازی بهترین 
شــکل ممکن را داشــتیم. زمین تمرین 
نداشــتیم  زمینــی  حتــی  و  نداشــتیم 
کــه زیــر نــور تمریــن کنیــم. بــه همیــن 
رفتیــم  و  نبــود  خــوب  شــروع  دلیــل 
ســیزدهم جــدول. وقتــی تیــم خــوب 
نتیجــه نمی گیــرد و بــه اینجــای جــدول 
می رســد، حواشــی و بحــران هم شــروع 
می شــود. مــا وارد بحــران شــدیم. ایــن 
در حالــی بــود که تیم بــرای صعود جمع 
شــده بــود. وقتــی در رده ســیزدهم قرار 
گرفتیــم همــه تیــم بــه هــم ریخــت. در 
آن زمــان دکتــر علی محمــدی رئیــس 
بــا تیــم داشــت و  شــرکت جلســه ای 
گفــت »به همه مجموعــه اعتقاد دارم و 
معتقدم ثبات بهترین کار است. بمانید 
و کار کنیــد.« ایــن صحبت هــا باعــث 
دلگرمی مــان شــد. ایــن در حالی بود که 
هیأت مدیره می خواست من را بردارد. 
بــه هــر حــال بــا همــه ســختی ها، کار را 
بــه پایــان بردیــم و صعــود کردیــم. حــالا 
هم شــرایط ســخت اســت. ما خواســته 
داشــتیم که عملی نشــد. ۲ تا لیست به 
باشگاه دادم که نتوانستیم یار بگیریم. 
بودجــه پایین اســت، حتی بــرای ماندن 
در لیــگ برتــر. شــاید بگوینــد چــرا پــول 
نیســت، ماندی؟ باید بگویــم مربیگری 
شــغل مــن اســت و چالــش را دوســت 
دارم امــا تــلاش می کنیم به ســلامت از 

آن عبــور کنیــم.
 اما ظاهراً بودجه فصل گذشته 

استقال خوزستان خوب بود!
رقــم  و  عــدد  بخواهــم  اگــر 
بیــن  در  بگویــم  بایــد  بگویــم 
نفــر   ۷  ،۶ بیــن  ســرمربی،   ۱۸
بــودم، آن هــم بــا ۳۰ ســال 
ســرمربیگری.  ســابقه 
تیم هــای دیگــر واقعــاً ۲ 
برابــر مــا هزینــه کردنــد. 
مــا ۴ بازیکــن یــک میلیــارد 
تومانــی  میلیــون  دویســت  و 
داشــتیم، یــک بازیکــن ۹۰۰ میلیونــی 
و بقیــه هــم زیــر ۸۰۰ میلیــون بودنــد. 
حــالا شــما جمــع بزنیــد ببینیــد چقــدر 

می شــود. بــا ایــن حســاب، مشــخص 
می شــود مــا بــه لحــاظ بودجه، یــک تیم 
معمولــی بودیــم. مــا حتــی بــرای بعضی 
در  صرفه جویــی  بــرای  ســفرهای مان 
مثــلاً  می رفتیــم.  مســیر   ۲ هزینــه، 
بــرای رفتــن بــه ســیرجان بــا هواپیمــا به 
شــیراز می رفتیــم و از آنجــا بــا اتوبــوس 
راهــی می شــدیم. چــون پول نداشــتیم. 
توان مــان همین قــدر بــود. البتــه بــا این 
شــرایط، صعــود کردن دلچســب تر بود.

 هنوز یارگیری را شروع نکردید؟
امــا  اســت  مهــم  پــول  یارگیــری،  در 
مدیریــت، نحــوه مذاکــره و تجربــه در 
یارگیــری، بیشــتر کمــک می کنــد. همــه 
فصــل گذشــته بــه اســتقلال خوزســتان 
می گفتنــد تیــم کهکشــانی چــون مثــلاً 
بازیکنــی کــه تیــم دیگــر بــه او ۲ میلیارد 
مــی داد، فکــر می کردند بــا ۳ میلیارد به 
اســتقلال خوزســتان آمــد. در صورتــی 
کــه قــرارداد او یــک میلیــارد و دویســت 
میلیــون بــود. این بازیکنان با خودشــان 
ســبک و ســنگین می کردنــد کــه ببیننــد 
کجــا برایشــان بهتــر اســت. تیمــی کــه 
یکی، ۲ ســال اســت کار می کند یا تیمی 
با سابقه حضور در لیگ قهرمانان آسیا. 
تیمــی کــه بــرای صعود تــلاش می کند یا 
تیمــی کــه فقط برای ماندن در لیگ یک 
برنامــه دارد. مربــی بــا ۳۰ ســال ســابقه 
ســرمربیگری یــا مربــی کــه تــازه مــدرک 
مربیگــری گرفتــه. در لیگ یــک اولویت 
مــا بودیــم اما الان مــا اولویت نیســتیم.

 برای همین است که هنوز یار 
نگرفتید؟

بلــه، ما تــا الان یار نگرفتیــم و حتی برای 
تمدیــد هم کاری نکردیم. البته از امروز 
شــروع می کنیــم. مــن لیســت ۳ و ۴ را 
بــه باشــگاه دادم چــون لیســت یــک و ۲ 
نمی آمدنــد. جالــب اســت که لیســت ۳ 
و ۴ هــم حتــی بــرای مذاکــره نیامدنــد و 
جالب تــر اینکــه ایجنت ها هــم نیامدند 
صحبــت کنیــم. بــه هــر حال تــلاش این 
اســت کــه تــا ۲، ۳ روز آینــده وارد نقــل و 

انتقالات شــویم.
 با توجه به اینکه تیم با این شرایط 

صعود کرد، احتمالاً یک سری 
توقعات هم به وجود آمد. در لیگ 
برتر هدف تان ماندن در لیگ برتر 

است.
گفتــم.  باشــگاه  بــه  را  واقعیــت  مــن 
باشــگاه  مدیرعامــل  بابــادی  آقــای  بــا 
جلســه داشــتیم کــه ایشــان مشــکلات 
و ســختی ها را گفــت. مــن هــم در قبــال 
ایــن مســأله یک چیــز خواســتم و اینکه 
تــا روز آخــر بــا مــن باشــند و همــه چیــز 
را بــه مــردم بــه صــورت شــفاف بگویند. 
گفتنــد ســید بــا ما بیــا، من هــم گفتم آیا 
شــما بــا من تــا آخــر می آیید؟ تــا روز آخر 
تیم را در لیگ برتر نگه می داریم. شاید 
ایــن کار بــه هفتــه آخر کشــید. پس باید 
در همــه بحران ها کنار هم باشــیم. قرار 
شــد اعــلام کنند تــا الان هم نتوانســتیم 
یــار بگیریــم. بــا توجــه بــه بودجــه مــا، 
شــاید هفتــه آخــر در لیگ برتــر ماندیم، 
شــاید هم آســیایی شــویم. تمام تلاشم 
را می کنــم بهتریــن جایــگاه را بــه دســت 
بیــاورم. مســئولیت تیــم بــا من اســت و 

همــه تلاشــم را می کنــم بهتریــن اتفــاق 
رقــم بخــورد.

 یک سری اختاف نظر با مدیریت 
باشگاه داشتید که نگرانی هایی را 
به وجود آورد. این مسأله در ادامه 

مشکل ساز نمی شود؟
اصــلاً اختــلاف مــا ســر بودجــه تیــم بود. 
عــدد و رقــم کــه می گفتنــد فــرق می کند 
بــا تــوان. مــن هــم گفتــم بایــد شــفاف 
باشــیم و صادقانــه بــه مــردم بگوییم که 
توان مــان ایــن اســت. انتظــار نداشــته 
باشــند دنبــال ســهمیه آســیا باشــیم. 
اگــر ۲ باخــت دادیــم، تهدیــد نکننــد و 
بــه دنبــال تغییــر نباشــند. شــرط ها را 
گذاشــتند و مــن هــم خواســته هایم را 
گفتــم. در صحبــت اول فصــل، نقــل و 
نبــات پخــش نمی کننــد. مــا روی اصــل، 
همــه خوزســتانی  نداشــتیم.  مشــکل 
راســتای  در  می خواهیــم  و  هســتیم 
موفقیــت تیــم قــدم برداریم. فشــارها را 
آوردیــم و همــه چیز را گفتیم. شــرایط را 
توضیــح دادیم که توقع را پایین بیاوریم 
و اطلاع رسانی کنیم. الان شرایط خیلی 
ســخت است. بازیکنی که ۲ سال پیش 
در لیــگ یــک هــم نمی خواســتند، حــالا 
می گویــد ۹ میلیــارد تومــان می خواهــد. 
مگــر در ایــن ۲ ســال چقــدر پیشــرفت 
کــرد کــه قیمتــش اینقــدر بالا رفتــه؟ در 
کل بایــد بگویــم الان ۴، ۵ تیــم هســتیم 
کــه بــه لحــاظ مالــی، بازیکــن و شــرایط، 
وضعیتــی نســبتاً مشــابه داریــم. مــا ۵ 
تیــم، لیگ مــان جداســت. از ایــن ۵ تیم 
کــه نمی خواهم اســم آنهــا را ببرم، ۲ تیم 
می افتــد و ۳ تیــم می مانــد. مــا دنبــال 

بهتریــن نتیجــه هســتیم.

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

ما تا الان یار نگرفتیم 
و حتی برای تمدید 
هم کاری نکردیم. 

البته از امروز شروع 
می کنیم. من لیست 

۳ و ۴ را به باشگاه 
دادم چون لیست 

یک و ۲ نمی آمدند. 
جالب است که 

لیست ۳ و ۴ هم 
حتی برای مذاکره 
نیامدند و جالب تر 

اینکه ایجنت ها هم 
نیامدند صحبت 

کنیم. به هر حال 
تلاش این است که 

تا ۲، ۳ روز آینده 
وارد نقل و انتقالات 

شویم

   دوشنبه   1۲ تیر 1۴0۲  سال بیست و هفتم  شماره 7۳۴1

اســتقلال خوزســتان که ســابقه قهرمانی در لیگ برتر ایران و حضور در لیگ قهرمانان آســیا را دارد،  بعد از چند فصل حضور در لیگ یک،  بالاخره به لیگ برتر برگشــت. آبی های اهوازی این فصل بودجه چندانی ندارند که 
همین مســأله نگرانی هایی را به وجود آورد. ســیروس پورموســوی ســرمربی اســتقلال خوزســتان که معتقد اســت تیمش در لیگی ۵ تیمی حضور دارد که ۲ تیم از آن می افتد و ۳ تیم می ماند، از مردم خوزســتان می خواهد 

توقع شــان را از آبی های اهوازی پایین بیاورند تا بتوانند با آرامش بیشــتری کار کنند. پورموســوی در مورد شــرایطی که الان دارند،  اهداف و برنامه هایشــان توضیح می دهد.

اردوی استقلال 
خوزستان در تهران

استقلال خوزستان که 
بعد از چند فصل غیبت، 

بالاخره به لیگ برتر 
برگشت، از امروز کار خود 
را شروع می کند. آبی های 
اهوازی امروز راهی تهران 

می شوند تا در پایتخت 
اردویی ۲ هفته ای برپا 

کنند. شاگردان سیروس 
پورموسوی در این مدت، 

تمرینات خود را در زمین 
بانک ملی انجام خواهند 
داد تا آماده فصل بیست 

و سوم رقابت های لیگ 
برتر شوند.

ZOOM

 اوضاع استقال خوزستان خوب 
پیش می رود؟ الان شرایط بودجه، 

یارگیری، اردو، برنامه ریزی و... 
چطور است؟

در مــورد بودجــه بایــد بگویــم اســتقلال 
خوزســتان در این ســال ها حسن بزرگی 
کــه داشــت خوش حســاب بــود. شــاید 
شــرایط  قــرارداد  و  قیمــت  لحــاظ  بــه 

خــوب نبــود امــا جــزو معــدود تیم هــای 
خوش حســاب فوتبــال ایــران هســتیم 
کــه هــر چــه تعهــد کــرده بموقــع آن را 
پرداخــت کــرد. در ایــن ســال ها، همــه 
پول شــان را بموقــع گرفتنــد بــه جــز من 
کــه ســرمربی بــودم. بعــد از ۳ ســال هم 
به من گفتند ۵۰ درصد طلبت را ببخش 
و بقیــه اش را بگیــر. بــه هــر حــال، فکــر 
می کنــم ایــن فصــل هــم بــا برنامه ریزی 
عالــی  صعــودی  برویــم.  جلــو  خــوب 
داشــتیم کــه نتیجــه همدلــی و حمایــت 
خــوب بــود. فقــط یــک مقــدار قوانیــن 
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وحید حیدریه

با فولاد تمدید کرد

وحیــد حیدریــه، مدافــع تیم فولاد که با حضور علیرضا منصوریان به گزینه 
نخســت در ســمت چپ خط دفاعی این تیم تبدیل شده بود، قراردادش را 
با خوزستانی ها تمدید کرد. مسئولان فولاد بعد از عقد قرارداد با دو مدافع 
مس رفســنجان، کار تمدید با بازیکنان را آغاز کردند و با وحید حیدریه که 
طــی چهــار فصل اخیر در فولاد خوزســتان حضور داشــته، تمدیــد کردند تا 

ایــن بازیکــن حداقل بــرای دو فصل دیگر در جمع فولادی ها باقی بماند.

محمدحسین کریم زاده

نارنجی ماند

وینگر 26 ساله مسی ها که اصالتاً اهل رفسنجان است و در فصول گذشته 
پیراهــن تیــم زادگاه خــود را بر تــن می کرد، همچنان در کنار نارنجی پوشــان 
خواهد بود. با نظر ســاکت الهامی ســرمربی تیم مس رفســنجان، مدیریت 
باشــگاه بــرای تمدیــد قــرارداد کریــم زاده اقــدام کرد و بــا او به توافــق نهایی 
رســید. قرارداد جدید کریم زاده به مدت دو ســال امضا شــده اســت و او در 

لیــگ بیست وســوم نیــز پیراهــن این تیم را بر تــن خواهد کرد.

داریوش شجاعیان

در هوادار ماند

هــوادار پــس از جدایــی ســاکت الهامــی در پایــان فصــل، خیلــی زود تکلیــف 
نیمکت خود را مشــخص کرد و ســکان هدایت این تیم تازه تأســیس تهرانی 
بــه محمود فکری رســید. دو بازیکنی که از همــان روز ابتدایی تمرین هوادار 
در جمع شاگردان محمود فکری دیده می شدند، داریوش شجاعیان و بابک 
مرادی بودند. این دو بازیکن در پایان فصل قراردادشــان به اتمام رســید اما 

آمدن فکری به هوادار ســبب شــد آنها به تمرینات این تیم اضافه شــوند.

در آینه لیگ
فوتبال ایران

 آقای مدیرعامل، 
سرمربی مس شد!

باشــگاه مس کرمان که دو هفته 
قبــل رســول خطیبــی را به عنــوان 
ســرمربی انتخــاب کــرده بــود و 
بــا حضــور وی امیــد زیــادی بــرای 
صعــود و بازگشــت دوباره به لیگ 
برتــر داشــت، پــس از جدایــی وی 
بــه مقصــد پیــکان، وارد رونــد 
انتخــاب ســرمربی جدید شــد که 
بــه طــور رســمی هدایــت تیمــش 
ی نیــا  د محمو د  محمــو بــه   را 

سپرد. 
محمــود محمودی نیــا کــه تجربــه 
مدیرعاملی بلندمدت در باشگاه 
مــس کرمــان را دارد و فصــل 
گذشــته نیــز به عنــوان دســتیار 
در کنــار فــرزاد حســین خانی در 
لیــگ برتــر فعالیت داشــت، حالا 
بــا نظــر باشــگاه مــس کرمــان 
یــد  جد بی  ســرمر ن  ا به عنــو
 نارنجی پوشــان انتخــاب شــده 

است. 
باشــگاه مس کرمان طی روزهای 
کــره  گذشــته ســه جلســه مذا
جــدی با وحید فاضلی، ســرمربی 
ســابق نســاجی و مربــی فصــل 
گذشــته آلومینیــوم اراک داشــت 
و بــه دنبــال انتخــاب وی به عنوان 
ســرمربی جدیــد خــود بــود ولــی 
برنامــه نارنجی پوشــان تغییر کرد 
و در نهایــت محمــود محمودی نیا 
هدایــت مــس را برعهــده گرفت. 
مــس کرمــان کــه ســال گذشــته 
بــا هدایــت حســین خانی به لیگ 
برتــر صعود کرده بود، حالا دوباره 
یک انتخــاب از بین مربیان بومی 
خــود انجــام داده تــا در فصــل 
جدیــد لیــگ دســته اول حاضــر 
شــود و بــرای بازگشــت بــه ســطح 
 اول فوتبــال ایــران برنامه ریــزی 

کند.

فرعباسی: امیدوارم 
فصل آینده در بالای 

جدول باشیم

حبیــب فرعباســی دروازه بان تیم 
فوتبال ذوب آهن اصفهان درباره 
تمدید قراردادش می گوید: »من 
دو فصــل دیگــر بــا ایــن باشــگاه 
قرارداد داشتم و یک فصل دیگر 
هــم آن را تمدیــد کــردم. قبــاً 
گفتــه بــودم کــه در ذوب آهــن 
احســاس آرامــش دارم و اینجــا 
را مثــل خانــه خــودم می دانــم. 
خوشــحالم که پیراهن ذوب آهن 
را بــر تــن می کنــم و امیــدوارم 
 فصــل خوبی را با این تیم ســپری 

کنم.« 
او بــا اشــاره بــه انتخــاب محمــد 
بی  ســرمر ن  ا به عنــو بیعــی  ر
جدیــد تیــم فوتبــال ذوب آهــن 
اینطــور می گویــد: »ایــن بــرای 
اولیــن بار اســت که با ایشــان کار 
خواهــم کــرد، ولــی بایــد بگویــم 
کــه آقــای ربیعــی در ایــن چنــد 
ســال توانایی هــای خــودش را 
نشــان داده اســت و وقتــی بــا او 
صحبــت کــردم متوجه شــدم که 
هدف هــای مهــم و خوبــی بــرای 
موفقیــت در ذوب آهــن دارد. 
ذوب آهــن تیمــی ریشــه دار در 
فوتبــال ایــران اســت کــه ســابقه 
قهرمانــی در جام حذفی و حضور 
در لیــگ قهرمانــان آســیا را دارد. 
تیــم مــا بــا مهــدی تارتار بــه ثبات 
رســید و حــالا امیــدوارم که فصل 
آینــده ذوب آهــن را در بــالای 
جــدول ببینیــم. هــواداران هــم 
انتظــار دارنــد فصــل متفاوتــی را 
رقــم بزنیم و امیــدوارم این اتفاق 

رخ دهــد.«

رضا شکاری، مهاجم فصل گذشته گل گهر 
بــه عنــوان یکــی از خریدهــای  ســپاهان 
بــزرگ پنجــره نقــل و انتقالاتی فوتبــال ایران 
بــه ســپاهان پیوســت تــا یکــی از نخســتین 
تحــرکات نقل و انتقالاتی این باشــگاه لقب 
بگیــرد. او در مــورد حضــور در ســپاهان 
می گوید: »خیلی اذیت شدم تا به سپاهان 
بیایم و منتظر یک فرصت هستم تا خودم 
را نشــان دهــم، ایــن باشــگاه بازیکنانــی در 
ســطح ملی دارد و در آســیا می توانند حرف 

زیادی برای گفتن داشته باشند، خوشحالم 
کنار این بازیکنان هستم و به قول مورایس 
برای کمک به یکدیگر اینجا هستیم و این 
هدف ما است و این اتفاق در زمین هم رخ 
می دهد، امیدوارم بتوانیم نسبت به فصل 
گذشته بهتر کار کنم. خیلی خوشحالم که 
انتخاب خوبی داشتم، از مجموعه سپاهان 
ممنونــم کــه بعــد از تاش هــای فــراوان 
توانســتم به این تیم بیایم، از هواداران نیز 
ممنــون هســتم کــه بعــد از قــرارداد حجــم 

بالایی از خوشامدگویی از سمت هواداران 
ســپاهان داشــتم و امیــدوارم لایــق باشــم و 
در طــول فصــل جبــران کنم. پیشــنهادهای 
دیگری داشــتم اما انتخاب خودم سپاهان 
بــود، ســپاهان باشــگاه حرفــه ای اســت و از 
زحمــات آقــای ســاکت و باشــگاه ســپاهان 
ممنون هستم.« شکاری در مورد کار کردن 
بــا مورایــس ایــن طــور می گویــد: »مورایــس 
فوق العــاده حرفــه ای اســت و نیــازی بــه 
تعریــف مــن نــدارد، خوشــحالم در یــک 

باشــگاه حرفــه ای و زیــر نظر مربــی حرفه ای 
کار می کنــم و امیــدوارم توقــع هــواداران 
را بــرآورده کنــم. ســپاهان در بیــن تیم هــای 
ایرانــی حرفــه ای اســت، از لحــاظ امکاناتــی 
باشگاهی مثل سپاهان ندیدم، این باشگاه  
بــرای بازیکــن ارزش زیــادی قائل  اســت، در 
بازی های آسیایی هستیم و مطمئن هستم 
موفق می شویم.« او با بیان اینکه سپاهان 
همیشــه مدعــی قهرمانــی بــوده، می گویــد: 
»ایــن موضــوع فصــل گذشــته نیــز بــود ولی 

بدشانســی آورد، امیــدوارم بــه چیــزی کــه 
می خواهیم برسیم، به چشم دیده ام چقدر 
هواداران سپاهان بعد از عدم کسب نتیجه 
پشــت تیــم بودند و امیــدوارم نتیجه خوبی 
بگیریم و به هواداران هدیه کنیم. هواداران 
عزیــز تیــم بزرگ ســپاهان مطمئن باشــید، 
ســال خوبــی را بــرای شــما رقم خواهیــم زد. 
امیدوارم شما مانند گذشته از تیم حمایت 
داشــته باشــید تا بتوانیم آخر فصل شــما را 

خوشحال ببینیم.«

شکاری: خیلی اذیت شدم تا به سپاهان بیایم

 خواب های 
تعبیر نشده ربیعی

 مراتب تنزل درجه آشکار 
»آقای خوش خیال«

شاید محمد ربیعی مطمئن بوده باشد 
که تحت هر شــرایطی یکی از تیم های 
»بــدون مربی مانــده« یا خواهان تغییر 
در کادر فنــی خــود، وی را بــرای لیــگ 
بیســت و ســوم جــذب خواهــد کــرد 
امــا در اواســط فصــل پیــش کــه وی 
بــه صراحــت از جدایــی از تیــم فوتبــال 
مــس رفســنجان صحبــت کــرد، قطعــاً 
تصــور نمی کــرد کــه گــذارش بــه ذوب 
آهــن بیفتــد و ســرانجام ســرمربی ایــن 
تیم شــود. شــما وقتی مس رفســنجان 
را کــه تیــم پنجــم فصــل گذشــته شــد 
تــرک می کنیــد، رفتن تــان بــه تیمــی 
کــه نهــم شــده )ذوب آهــن( قطعــاً یک 
توفیــق بــرای شــما تلقــی نخواهــد شــد 
و برعکــس یــک ناکامــی و عقبگــرد 
آشــکار به حســاب خواهد آمــد. ربیعی 
آنقــدر خوش خیــال بــود که حتــی امید 

داشــت ســرمربیگری اســتقال را بــه 
وی خواهنــد داد و بــا اینکــه مدیــران 
ایــن باشــگاه وانمــود کردنــد کــه نــام 
وی نیــز جــزو گزینه هــای جایگزینــی 
ریــکاردو ســاپینتو بــوده امــا از آغــاز 
هــم مشــخص بــود کــه بخــت ربیعی و 
همچنیــن ســاکت الهامــی و علیرضــا 
منصوریان برای رســیدن به این سمت 
نزدیک به صفر است و چون هواداران 
ایــن ســه نفــر را نمی خواســتند و بــه 
درســت یــا غلــط جــواد نکونــام را بــرای 
ایــن مهــم مناســب تر می دانســتند، 
باشــگاه هــم مجبــور بــه تبعیــت از این 
ایــده و انتصــاب ایــن مربــی بــود و ایــن 

اتفاقــی بــود کــه افتــاد.
 

یک »سرکاری« دیگر
خوش خیالی هــای ربیعــی بــه این مورد 
منحصــر نمی شــد و او در پایــان فصــل 
گذشــته کــه بحــث انتخــاب ســرمربی 
جدیــد تیــم ملی »امید« هم داغ شــده 
بود، امیدوار بود که او را به این ســمت 

برگزیننــد امــا در این مــورد هم نام های 
مربیانــی همچــون او، فرهــاد مجیدی، 
مهــدی تارتــار و مجتبــی حســینی فقط 
بــه این ســبب در فهرســت کــم و بیش 
خیالــی کاندیداهــای احراز این ســمت 
آمد که به نظر برسد فدراسیون در این 
زمینه بشدت جدی است و گزینه های 
زیــادی را زیــر ســر دارد ولــی واقعیــت 
امــر ایــن بود که مربیــان مزبور از جمله 
ربیعــی ســر کار بوده انــد و ســرانجام به 
رأی امیــر قلعه نویــی عمــل می کننــد و 
رضــا عنایتی را به ســرمربیگری امیدها 
برمی گزیننــد کــه ایــن اتفاق هــم افتاد.

 

 رسیدن به رویای 

دست نیافتنی
خواب های تعبیر نشــده فوق، ربیعی را 
ســرانجام به قبول پســتی وا داشت که 
اگــر وی مطمئــن بــود پــس از جدایی از 
مس رفســنجان انتظار وی را می کشد، 
اصاً به فکر جدایی از این تیم پر مهره 
و پر امکانات کرمانی نمی افتاد و همان 

جــا بیتوتــه می کــرد و بــه آنچــه داشــت 
)و زیــاد هــم بــود( قناعــت می ورزیــد. 
ربیعــی البتــه مربی مســتعدی اســت و 
اگر چنین نبود، نمی توانســت در ســه- 
چهار ســال اخیر ابتدا مس رفســنجان 
را از »لیــگ یــک« بــه لیــگ برتــر ارتقــا 
بخشــد و ســپس باعــث ایســتادن این 
تیــم در رده هــای پنجم و ششــم جدول 
رده بندی این مســابقات شــود که برای 
این باشــگاه کرمانــی چیزی در حد یک 

رویای دســت نیافتنــی نبود.
 

»او« را روی هوا نزدند!
مشــکل ربیعــی زمانــی بــروز کــرد و 
عمــده شــد کــه تصــور کــرد برپایــه این 
دســتاورد آنقدر بزرگ شده که خودش 
می توانــد روی هر تیمی دســت بگذارد 
و ســرمربی آن شــود حتــی اگــر آن تیــم 
اســتقال بــزرگ و پــر حاشــیه باشــد یــا 
تیــم ملــی »امیــد« بــا همــه اهمیت هــا 
و حساســیت هایش. بواقــع ربیعــی از 
روزی کــه واقع بینــی را تــرک کــرد و در 

خوش خیالی هایــش غــرق شــد، بــه 
بن بســت یکــی دو مــاه اخیــر رســید. 
زمانــی کــه در هــر جــا را کــه زد، جــواب 
ســامش را ندادنــد و هر چــه صبر کرد 
تــا یــک تیــم بــزرگ او را روی هــوا بزنــد، 
کســی به وی اعتنایی نکرد. نتیجه این 
کنش هــا و واکنش هــا گســیل اجبــاری 
ربیعــی بــه اصفهــان و ســرمربی شــدن 
در ذوب آهــن اســت کــه اگرچــه تیــم 
محترمی اســت اما اگر این فرایند برای 
ربیعــی یــک شکســت بــزرگ و عقبگرد 
آشــکار نباشــد، قطعــاً یــک ناکامــی 
کوچــک هــم نیســت. ربیعــی 41 ســال 
بیشتر ندارد و در نتیجه وقت به اندازه 
کافــی دارد تــا بــرای اهــداف بعــدی اش 
دورخیزهای عاقانه تری داشــته باشد 
و از قالــب »آقــای خوش خیــال« خــارج 
شود و دوباره به همان مربی ای تبدیل 
گــردد کــه اکثــر تیم هــای لیــگ بــه وی 
چشــم داشــتند و دســتاوردهایش را 
رصــد می کردنــد و کــم و بیــش بــه 

اســتخدام وی می اندیشــیدند.
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وصال روحانـی
روزنامه نگار

ربیعی از روزی که 
واقع بینی را ترک کرد و 
در خوش خیالی هایش 

غرق شد، به بن بست 
یکی دو ماه اخیر 

رسید. زمانی که در 
هر جا را که زد، جواب 
سلامش را ندادند و 

هر چه صبر کرد تا یک 
تیم بزرگ او را روی 
هوا بزند، کسی به 
وی اعتنایی نکرد. 

نتیجه این کنش ها 
و واکنش ها گسیل 

اجباری ربیعی به 
اصفهان و سرمربی 
شدن در ذوب آهن 
است که اگرچه تیم 

محترمی است اما اگر 
این فرایند برای ربیعی 

یک شکست بزرگ و 
عقبگرد آشکار نباشد، 

قطعاً یک ناکامی 
کوچک هم نیست



از کمپ سرخ
پرسپولیس
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موعد قسط سوم 
رادو نزدیک شد

باشــگاه پرســپولیس طی توافقی که 
با بوژیدار رادوشویچ دارد باید در بازه 
زمانــی 15 ژانویــه 2023 )25 دی مــاه 
1401( تــا نهــم نوامبــر2023 )18 آبــان  
ماه 1402( طی چهار قســط مطالبات 
850 هــزار یورویــی ایــن دروازه بــان 
کــروات را بــه حســاب او واریــز کنــد 
کــه بــر همین اســاس نیز تاکنــون دو 
قسط 250 و 200 هزار یورویی به این 
بازیکــن پرداخــت شــده اســت. حالا 
موعد پرداخت قسط سوم مطالبات 
پرسپولیس به او نزدیک شده است و 
این باشگاه باید مبلغ 200 هزار یورو تا 
حدود 10 روز دیگر به حســابش واریز 
کند. پرســپولیس در حالــی کمتــر از 
10 روز تــا پرداختــی 10 میلیارد تومانی 
فاصلــه دارد کــه هــم درگیــر نقــل و 
انتقالات است هم به خاطر پرداخت 
نکردن مطالبــات بازیکنان و مربیان 
فصــل گذشــته بــا بحرانــی عجیــب 
گرفتــار شــده و تمرینــات تیــم یحیی 

هنوز آغاز نشده است.
 

یحیی قید یاسین را زد
عاقه یاســین ســلمانی برای بازی در 
پرســپولیس ســبب مذاکــرات اولیــه 
رضــا درویــش مدیرعامــل باشــگاه 
سرخپوشــان بــا مدیربرنامه های این 
بازیکن شد. درویش ادامه مذاکرات 
را مشــروط بــه پذیــرش ســلمانی از 
ســوی یحیــی گل محمــدی کــرد امــا 
ســرمربی سرخپوشــان پایتخت نظر 
مثبتــی نســبت بــه جــذب ســلمانی 
نــدارد. گل محمــدی حضــور میــاد 
ســرلک و ســینا اســدبیگی به همراه 
محمــد عمــری را بــرای میانــه میدان 
پرســپولیس کافی می دانــد. از این رو 
بــه درویــش اعــام کرده اســت هیچ 
عاقــه ای به جذب این بازیکن ندارد 
تــا ســلمانی ســایر پیشــنهادات خود 
از باشــگاه های اســتقال، تراکتــور، 
گل گهــر و فولاد خوزســتان را بررســی 
کنــد. البتــه جالــب اینجاســت کــه 
درویــش مذاکــره بــا ایــن بازیکــن را 
تکذیــب کــرد و بــه نظــر می رســد که 
سلمانی در راه استقال است. نکته 
اینجاســت که همین اتفاق منجر به 
این شــده تا هواداران پرسپولیس در 
فضای مجازی از مدیران پرپسولیس 
انتقــاد کننــد چــرا کــه معتقدنــد ایــن 
بازیکــن در لیســت بزرگســال قــرار 

نمی گرفت و باید جذب می شد.
 

پیشنهاد چاوز برای 
عبدی رد شد

خبــر آمــده چند هفته پیش باشــگاه 
چــاوز پرتغــال خواهان جــذب مهدی 
عبــدی شــده اما از آنجایــی که عبدی 
با پرســپولیس قرارداد دارد جدایی از 
این تیم و رفتن به لیگ پرتغال منوط 
بــه موافقــت باشــگاه پرســپولیس 
بود. در عین حال باشگاه پرسپولیس 
با این پیشنهاد موافقت نکرده و با این 
حســاب مهدی عبدی این فصل هم 

همراه پرسپولیس خواهد بود.
خبــر پیشــنهاد چاوز بــرای به خدمت 
گرفتــن عبــدی در هــر بــازه نقــل و 
انتقالاتــی در حالــی مطــرح می شــود 
کــه هــچ مقــام مســئولی در باشــگاه 
پرســپولیس در این باره خبری نداده 

و تأیید نکرده است.

درویش قانون سقف 
بودجه را امضا نکرده

تعییــن  کــه ماجــرای  در شــرایطی 
ســقف بودجه نقــل و انتقالاتــی برای 
محــل  برتــری  لیــگ  باشــگاه های 
اختاف برخی باشگاه ها و فدراسیون 
فوتبال شــده اســت برخی از مدیران 
باشگاه های لیگ برتری صورتجلسه 
مربوط به پذیرفتن این قانون را امضا 
نکرده انــد. رضــا درویــش مدیرعامل 
باشــگاه پرســپولیس یکــی از افرادی 
اســت که مطابق انتطار این قانون را 
قبول ندارد و آن را امضا نکرده است.

ایــن در حالــی اســت کــه قنبــرزاده 
گفتــه بود غیــر از ســاکت مدیرعامل 
ســپاهان 15 مدیرعامــل لیگ برتری 

این صورتجلسه را امضا کرده اند. 

 zخبر

کمال کامیابی نیا

خداحافظی بعدی مال اوست؟

سیامک نعمتی در حالی از پرسپولیس کنار گذاشته شد که کاپیتان چهارم تیم 
بود و یک فصل دیگر هم قرارداد داشت. سرنوشتی که برخی معتقدند در انتظار 
ــا، کاپیتــان دوم تیم هم خواهد بود. کمال هم فصل قبل خیلی  کمــال کامیابی نی
کم بازی کرد و از برنامه های یحیی خارج شد. شایعات در مورد کمال در حالی بالا 
گرفته که باشگاه پرسپولیس هنوز نتوانسته قرارداد سرلک را تمدید کند و از طرفی 

حضور سعید عز ت اللهی در این تیم در هاله ای از ابهام قرار دارد.

سیامک نعمتی

فقط خودش سکوت کرد!

در حالی که به خاطر اعلام عدم نیاز یحیی ناراحت به نظر می رسید اما در مصاحبه اش 
ناراحتــی اش را از تصمیــم گل محمــدی اعــلام نکرد. با این حال برادر و همســر او در 
اســتوری هایی به یحیی حمله کردند یا کنایه زدند. برادر ســیامک نوشــت که یحیی 
ــا بزرگترهــای پرســپولیس لــج می کنــد اما وقتی ســیامک به پرســپولیس برگشــت  ب
روسیاهی برای او می ماند. همسر او هم در استوری هایی درباره معرفت و گرفتن آه 
او و ... مطالبی را منتشر کرد که مشخص است درباره جدایی سیامک بوده است.

محمد عسگری

استوری هایی که بوی جدایی می دهد

در حالی که تکلیف دســتیاران خارجی گل محمدی روشــن شــده هنوز مذاکره با 
دستیاران داخلی او به نتیجه نرسیده است. محمد عسگری که از ذوب آهن تا الان 
با یحیی بوده دوباره یک استوری منتشر کرده که بوی جدایی می دهد. او تصویر 
قهرمانی ها و مدال هایش در پرســپولیس را در اســتوری اینســتاگرامش منتشــر 
کرده و می خواهد بگوید این سه سال و نیم عضوی از تیم قهرمان و پرافتخار بوده 

است. با این وجود جدایی او از یحیی سخت به نظر می رسد.

    دوشنبه   12 تیر 1402  سال بیست و هفتم    شماره 7341

عیسی و شهاب هستند اما یک مهاجم دیگر نیاز داریم

درخشان: اشتباه نکنید، 
شهاب مهاجم نوک نیست

پرسپولیسی ها حرفه ای هستند و مشکلی برای شان پیش نمی آید

 به عنوان مهاجم اسبق پرسپولیس 
و تیم ملی در رابطه با جذب شهاب 

زاهدی چه نقد فنی دارید؟
شــهاب مهاجــم خوبــی اســت کــه در 
چند کشــور اروپایی ســابقه بازی دارد و 
رشدش را هم از پرسپولیس شروع کرد 
و بعد لژیونر شــد اما با وجود جذب این 
بازیکن پرسپولیس باز هم به جذب یک 

مهاجم ششدانگ دیگر نیاز دارد.
 تمرینات پرسپولیس با وجود 

اعلام قبلی هنوز چند روزی است 
که برگزار نشده، این تأخیر به ضرر 

پرسپولیس تمام نخواهد شد؟
بازیکنــان  حــق  قهرمانــی  پــاداش 
پرســپولیس اســت چــون بــه هــر حــال 
ســه جــام بــاارزش کســب کرده انــد و 
بــرای گرفتــن هــر جــام تــاش زیــادی را 
انجــام داده انــد از ایــن رو بــه هــر شــکل 
ممکــن که شــده بایــد این پــاداش را به 
بازیکنان پرداخت کرد تا با روحیه خوب 
و بــالا در تمرینــات حاضر شــوند. ســال 
قبل قهرمانی با وجود حاشــیه ها و همه 
مواردی که وجود داشــت خیلی سخت 
بــود امــا بازیکنان موفق شــدند این کار 
بــزرگ را انجام بدهند. درویش هم باید 
هــر طــور شــده ایــن پــول را از ســازمان 
خصوصی ســازی یــا وزارت ورزش تهیــه 
کــرده و بــه بازیکنــان پرداخــت کنــد. 
اصــاً چرا باید پاداش قهرمان ســه گانه 
جام هــای ایــران اینگونه پرداخت شــود 
که مسئولش برای تهیه پول دست دراز 
کنــد. ایــن مســأله آنقــدر تلخ اســت که 
مــرا یاد مثل معروف علف را برای ســگ 
گذاشــته اند و گوشــت را جلوی خر قرار 

داده اند می اندازد.
 جدا از فوروارد، تیم در کدام 

پست ها به جذب بازیکن نیاز 
دارد؟

پرســپولیس باید گولسیانی را نگه دارد 
چــون ایــن مدافــع حضورش در آســیا و 
ایران لازم است اما در مجموع من فکر 
می کنــم پرســپولیس در دفــاع میانــی 
مشــکلی نــدارد و باید بــرای قهرمانی در 
دفاع های کناری تقویت شــود خصوصاً 
در دفاع چپ که به یک مدافع رونده 

نیــاز دارد. جــدا از ایــن پرســپولیس 
باید هافبک بازیساز مثل سروش 

بگیرد چون اگر سروش محروم 
یــا مصدوم شــود واقعــاً در امر 

مشــکل  بــه  بازیســازی 
می خوریم.

 فکر نمی کنید روند 
نقل و انتقالات 

پرسپولیس بسیار 
کند و ضعیف پیش 

می رود؟
تیم های بزرگ مشکل زیاد 

دارنــد و پیــرو همــان هــم حاشــیه زیــاد 
دارند. امســال هم شــرایط پرسپولیس 
به دلیل حضور در آســیا بسیار حساس 
اســت از ایــن رو بایــد در یارگیــری خیلی 
دقت کنیم و نباید بی گدار به آب بزنیم. 
از آنجا که تیم های آسیایی می توانند 7 
بازیکن خارجی بگیرند باید با وســواس 
زیاد بازیکن گرفته شــود. در این راســتا 
خوشبختانه استخوانبندی پرسپولیس 
حفــظ شــده و حتمــاً یحیــی ســعی دارد 
گلچینی از بهترین ها را بر اساس نیازش 

جذب کند.
 بیرانوند با پرسپولیس تمدید کرد 

اما به دلیل شرایط دوران نقاهتش 
شاید دیرتر برسد. پرسپولیس 

تنها با وجود گوهری و گلر سوم به 
مشکل نمی خورد؟

حقیقت امر این است با وجود بیرانوند 
گلــر دیگــری در ایــران نمی توانــد بــا او 
رقابــت کنــد و بــه هــر حــال گلرهــای 
معــروف هــم با وجود علیرضــا نمی آیند 
ذخیره بنشینند. از این رو باید با همین 
داشــته ها در خط حمله جلو رفت مگر 
اینکه باشــگاه بخواهد یک گلر خارجی 
مانند رادو را بگیرد که با شرایط بودجه 
فعلی بعید اســت دروازه بان خارجی به 

پرسپولیس بیاید.
 با وجود تقویت استقلال، سپاهان 

و تراکتور، امسال پرسپولیس 
می تواند از عنوان قهرمانی خودش 

دفاع کند؟
قهرمانی هر ســال ســخت تر می شــود و 
تیم هــای دیگــر هــم مدعیــان قهرمانی 
هســتند. آنها جایگاه خودشــان را دارند 
ولی پرسپولیس هم در این بین جایگاه 
خاص خودش را دارد.  پرسپولیس اصاً 
قیــد قهرمانــی را نمی زنــد ضمــن اینکــه 
بقیــه مدعیــان همگــی از پرســپولیس 
می ترســند چــون همــه می داننــد اگــر 
پرســپولیس آرامش داشــته باشد هیچ 
تیمــی به لحــاظ فنی حریفــش نخواهد 
شد موضوعی که در این چند ساله بارها 

و بارها تکرار شده است.
 در رابطه با مشخص نشدن 
وضعیت آقا کریم و رفتن ها 
و برنگشتن بعضی از بزرگان 

پرسپولیس نگرانی هایی وجود 
دارد. در این رابطه چه صحبتی 

دارید؟
بزرگانــی ماننــد آقــا کریــم و افشــین، 
پرسپولیســی های دو آتشــه هســتند به 
همین دلیل افشین مانند پدر بالای سر 
بازیکنــان اســت و آقــا کریم هــم با تمام 
وجود در خدمت پرســپولیس اســت از 
این رو حتماً آقا کریم هم مانند افشــین 
در پرسپولیس حفظ می شود چون کادر 
فنی پرسپولیس و کادر سرپرستی  واقعاً 
خــوب کار کرده اند و انصافاً باید همگی 
در کنــار یحیــی برای رقــم زدن موفقیتی 

دیگر در تیم بمانند.

کرمانی مقدم: واقعیت این روزهای پرسپولیس 
خیلی تلخ است

مدعیان قهرمانی همیشه 
از پرسپولیس می ترسند

کریم هم مانند افشین پرسپولیسی دو آتشه است و در تیم می ماند

حمیـــد درخشـــان ســـرمربی اســـبق حمیـــد درخشـــان ســـرمربی اســـبق 
پرسپولیس، زمانی که شهاب زاهدی پرسپولیس، زمانی که شهاب زاهدی 
در ایـــن تیـــم بـــازی می کـــرده، مربی  او در ایـــن تیـــم بـــازی می کـــرده، مربی  او 
بوده و بـــه بهانه پیوســـتن این مهاجم بوده و بـــه بهانه پیوســـتن این مهاجم 
از تیم پوشـــکاش مجارســـتان و ســـایر از تیم پوشـــکاش مجارســـتان و ســـایر 
مـــوارد چنـــد روز اخیـــر پرســـپولیس مـــوارد چنـــد روز اخیـــر پرســـپولیس 

پاسخگوی سؤالات ما شد.پاسخگوی سؤالات ما شد.
 نظرتان در خصوص شهاب زاهدی 
که در پرسپولیس هم شاگرد شما 

بوده چیست؟
شـــهاب بازیکن بســـیار خوبی است و شـــهاب بازیکن بســـیار خوبی است و 
قطعـــاً می تواند به پرســـپولیس کمک قطعـــاً می تواند به پرســـپولیس کمک 
کند. شاید شهاب در تیم های متوسط کند. شاید شهاب در تیم های متوسط 
اروپایی بازی کرده باشد اما به هر حال اروپایی بازی کرده باشد اما به هر حال 
مـــا باید این نکته را در نظر بگیریم که مـــا باید این نکته را در نظر بگیریم که 
از نظر سیســـتماتیک به واسطه بازی از نظر سیســـتماتیک به واسطه بازی 
در تیم های اروپایی جلوتر از تیم های در تیم های اروپایی جلوتر از تیم های 
مـــا اســـت و خصوصیات فنـــی ای دارد مـــا اســـت و خصوصیات فنـــی ای دارد 
 کـــه می توانـــد بـــه پرســـپولیس کمـــک  کـــه می توانـــد بـــه پرســـپولیس کمـــک 

کند.کند.
 با حضور شهاب مشکل گلزنی 

پرسپولیس حل خواهد شد؟
ایـــن تفکر اشـــتباه اســـت کـــه در مورد ایـــن تفکر اشـــتباه اســـت کـــه در مورد 
شـــهاب وجود دارد چون پست اصلی شـــهاب وجود دارد چون پست اصلی 
شـــهاب بـــازی در وینگر چپ و راســـت شـــهاب بـــازی در وینگر چپ و راســـت 
اســـت و در ایـــن منطقـــه می توانـــد بـــه اســـت و در ایـــن منطقـــه می توانـــد بـــه 

خوبی ایفای نقش داشته باشد.خوبی ایفای نقش داشته باشد.
 اما شهاب سرزن خوبی هم هست 

که به همین دلیل شاید بتواند 
خیلی به پرسپولیس کمک کند؟

به نکته خوبی اشـــاره کردید. شـــهاب به نکته خوبی اشـــاره کردید. شـــهاب 
بـــه دلیـــل قـــد و قامت خـــوب و قدرتی بـــه دلیـــل قـــد و قامت خـــوب و قدرتی 
کـــه در ســـرزنی دارد قـــادر اســـت بـــه کـــه در ســـرزنی دارد قـــادر اســـت بـــه 
عنـــوان مهاجـــم دوم خیلی خـــوب کار عنـــوان مهاجـــم دوم خیلی خـــوب کار 
کنـــد و بـــرای مهاجم نوک تیم و ســـایر کنـــد و بـــرای مهاجم نوک تیم و ســـایر 
عناصر تهاجمی در امر گلسازی هم به عناصر تهاجمی در امر گلسازی هم به 
تیمش کمک کند. البته حســـن بزرگ تیمش کمک کند. البته حســـن بزرگ 
شـــهاب این است که وینگر بودن هم شـــهاب این است که وینگر بودن هم 

دیگر تخصص اوست.دیگر تخصص اوست.
 با وجود جذب شهاب قبول دارید 

که تیم به جذب یک مهاجم 
ششدانگ دیگر نیاز دارد؟

حتمـــاً پرســـپولیس بـــه یـــک مهاجـــم حتمـــاً پرســـپولیس بـــه یـــک مهاجـــم 
ششـــدانگ دیگـــر نیـــاز دارد. ســـانتر ششـــدانگ دیگـــر نیـــاز دارد. ســـانتر 

فورواردی خارجی که بتواند به بهترین فورواردی خارجی که بتواند به بهترین 
شـــکل در امر گلزنی به عنوان مهاجم شـــکل در امر گلزنی به عنوان مهاجم 
نـــوک کار کنـــد، هـــر چند که عیســـی و نـــوک کار کنـــد، هـــر چند که عیســـی و 
بازیکنـــان دیگری هم هســـتند که در بازیکنـــان دیگری هم هســـتند که در 
این منطقه می توانند خیلی خوب کار این منطقه می توانند خیلی خوب کار 
کرده و ایفای نقش داشته باشند و به کرده و ایفای نقش داشته باشند و به 
عنـــوان مکمل شـــهاب بهترین کارآیی عنـــوان مکمل شـــهاب بهترین کارآیی 

را ارائه دهند.را ارائه دهند.
 چرا گفتید سانتر فوروارد خارجی؟

شـــاید از آنجـــا کـــه مهاجمـــان خـــوب و شـــاید از آنجـــا کـــه مهاجمـــان خـــوب و 
ششـــدانگ در تیم های شـــان حفـــظ ششـــدانگ در تیم های شـــان حفـــظ 
شـــده اند، بـــه همیـــن دلیـــل بـــرای شـــده اند، بـــه همیـــن دلیـــل بـــرای 
تیمـــی مانند پرســـپولیس کـــه باید در تیمـــی مانند پرســـپولیس کـــه باید در 
آســـیا بـــازی کنـــد حضـــور یـــک مهاجم آســـیا بـــازی کنـــد حضـــور یـــک مهاجم 

ششدانگ دیگر نیاز است.ششدانگ دیگر نیاز است.
 علی بیرانوند با پرسپولیس 

توافق کرد اما شاید این بازیکن 
به هفته های اول بازی های 
پرسپولیس در لیگ نرسد؟!

مانـــدن بیرانونـــد بـــرای پرســـپولیس مانـــدن بیرانونـــد بـــرای پرســـپولیس 
بهتریـــن اتفـــاق ممکن بـــود اما حضور بهتریـــن اتفـــاق ممکن بـــود اما حضور 
یـــک گلـــر دیگر حتمـــاً در پرســـپولیس یـــک گلـــر دیگر حتمـــاً در پرســـپولیس 
نیاز اســـت که باشـــگاه باید نسبت به نیاز اســـت که باشـــگاه باید نسبت به 

جذب آن اقدام کند.جذب آن اقدام کند.
 در بقیه نقاط هم نیازی به جذب 

بازیکن احساس می کنید؟
بلـــه در دفاع هـــای چـــپ و راســـت و بلـــه در دفاع هـــای چـــپ و راســـت و 
پلی میکر به ســـه، چهـــار بازیکن دیگر پلی میکر به ســـه، چهـــار بازیکن دیگر 
نیاز اســـت که برای بســـتن تیمی قوی نیاز اســـت که برای بســـتن تیمی قوی 
حتمـــاً نیاز اســـت کـــه باشـــگاه در این حتمـــاً نیاز اســـت کـــه باشـــگاه در این 

زمینه اقدامات لازم را انجام دهد.زمینه اقدامات لازم را انجام دهد.
 شروع دیرهنگام تمرینات 

پرسپولیس از این جهت که شاید 
زمان طلایی فصل بدنسازی را از 
دست بدهند، برای سرخپوشان 

مشکل ساز نخواهد شد؟
اسکلت تیم پرسپولیس حفظ شده، اسکلت تیم پرسپولیس حفظ شده، 
مضاف بـــر اینکه بازیکنان و کادر فنی مضاف بـــر اینکه بازیکنان و کادر فنی 
پرســـپولیس آنقـــدر حرفه ای هســـتند پرســـپولیس آنقـــدر حرفه ای هســـتند 
که اگر یک هفته دیرتر تمرینات شان که اگر یک هفته دیرتر تمرینات شان 
را شـــروع کننـــد، مشـــکلی بـــرای تیـــم را شـــروع کننـــد، مشـــکلی بـــرای تیـــم 
بـــه وجـــود نمی آیـــد؛ از ایـــن رو مـــن به بـــه وجـــود نمی آیـــد؛ از ایـــن رو مـــن به 
خاطـــر چنـــد روز دیرتـــر شـــروع کـــردن خاطـــر چنـــد روز دیرتـــر شـــروع کـــردن 
تمرینات سرخپوشان مشکلی را برای تمرینات سرخپوشان مشکلی را برای 
پرســـپولیس احســـاس نمی کنم چون پرســـپولیس احســـاس نمی کنم چون 
قرار نیســـت تمرین پرســـپولیس چند قرار نیســـت تمرین پرســـپولیس چند 
هفتـــه دیرتـــر از ســـایر تیم هـــا شـــروع هفتـــه دیرتـــر از ســـایر تیم هـــا شـــروع 

شود.شود.

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

مرتضی کرمانی مقدم مهاجم اســبق پرســپولیس معتقد اســت پاداش قهرمانی حق بازیکنان پرســپولیس اســت و باشگاه را 
موظف به پرداخت پاداش بازیکنانی می داند که برای قهرمانی با همه وجود زحمت کشــیده و تلاش کرده اند. پیشکســوت 
پرســپولیس معتقــد اســت اگــر یــک هفتــه تمرینــات به هــر دلیلی به تأخیر بیفتد مشــکلی نیســت امــا اگر شــروع تمرینات 
بیش از یک هفته باشــد ممکن اســت تبعات ســختی را برای پرســپولیس داشــته باشــد. در رابطه با همه موارد مطرح شــده 

در پرســپولیس بــا کرمانی مقدم بــه گفت و گو پرداختیم.

ماندن بیرانوند ماندن بیرانوند 
برای پرسپولیس برای پرسپولیس 

بهترین اتفاق بهترین اتفاق 
ممکن بود اما ممکن بود اما 
حضور یک گلر حضور یک گلر 
دیگر حتماً در دیگر حتماً در 

پرسپولیس نیاز پرسپولیس نیاز 
است که باشگاه است که باشگاه 

باید نسبت به باید نسبت به 
جذب آن اقدام جذب آن اقدام 

کندکند

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار



پریرا برای فسخ 200 
هزار دلار می خواهد

ــا وجــود اینکــه یحیــی گل محمدی  ب
در مصاحبــه اخیر خود خبر از ادامه 
حضور لئاندرو پریرا در پرســپولیس 
در فصــل آینده داد، اما این باشــگاه 
پــس از جــذب شــهاب زاهــدی حــالا 
قــرارداد  و فســخ  توافــق  ــال  به دنب
ــا مهاجــم برزیلــی خــود اســت. در  ب
ایــن زمینــه جلســاتی بیــن باشــگاه 
برنامه هــای  ــر  مدی و  پرســپولیس 
ــا  ایــن بازیکــن برگــزار خواهــد شــد ت
ــا کمتریــن  ب بتواننــد  سرخپوشــان 
ضــرر مالی قــرارداد پریرا را به صورت 
ــرا قراردادی  توافقی فســخ کنند. پری
ــه ارزش 740 هــزار دلار برای فصل  ب
آینده با پرســپولیس دارد که همین 
قرارداد ســنگین باعث شــده اســت 
ــال فســخ  ــران باشــگاه دنب ــا مدی ت
قــرارداد ایــن بازیکــن باشــند. ظاهراً 
یحیــی گل محمدی نیز در گفت و گو 
ــا مدیران پرســپولیس تأکیــد کرده  ب
ــرا  اســت در صورتــی کــه جدایــی پری
ضرر مالی زیادی برای سرخپوشــان 
ــا فســخ  نداشــته باشــد مشــکلی ب
قــرارداد ایــن بازیکــن ندارد. گفتــه 
ــرای فســخ قــرارداد  ــرا ب می شــود پری
رقمی حدود 200 هزار دلار از باشگاه 
پرسپولیس درخواست کرده است، 
اما سرخپوشان در تلاش هستند با 
مذاکره این بازیکن را راضی به فسخ 
قرارداد توافقی و بدون غرامت کنند.

ــارد  200هــزار دلار حــدود 10 میلی
تومــان می شــود کــه رقــم قــرارداد 
یــک فصل پرســپولیس به حســاب 

می آید.
 

واکنش دو عضو 
هیأت مدیره به 

شایعه درباره بیرو
در  پرســپولیس  باشــگاه  ــران  مدی
ــد  بیرانون مذاکــره  خبــر  حالی کــه 
ــا حجــت کریمــی تکذیــب شــده  ب
ــاور دانســته اند  ــل ب اســت را غیــر قاب
ــرای  ب بازارگرمــی  را  موضــوع  ایــن 
ــران تلقــی  ــان تیــم ملــی ای دروازه ب
فســخ  مجــوز  ــد  کرده اند. بیرانون
قــرارداد فصل آینده با سرخپوشــان 
را ندارد. از این رو پرسپولیس هرگونه 
ــا باشــگاه های داخلــی را  مذاکــره ب

غیرقابل قبول می داند.
جالــب اینکــه شــنیده شــده دو نفــر 
ــره باشــگاه  از اعضــای هیــأت مدی
پرســپولیس نیز خواســتار رسیدگی 
رضــا درویــش مدیرعامــل باشــگاه 
ــا  ــه ایــن اتفــاق شــده اند ت نســبت ب
ــا  در صــورت صحــت ایــن مذاکــره، ب

بیرانوند برخورد انضباطی شود.
 

شایعات عجیب 
درباره لیست خروج 

گل محمدی
ــان  بازیکن تکلیــف  کــه  ــی  حال در 
نظــر  مــد  خریدهــای  و  تمدیــدی 
گل محمــدی روشــن نشــد مثــل دو 
سه هفته اخیر برخی رسانه ها درباره 
لیســت خروجــی یحیــی گمانه زنــی 
شــدن  وارد  مشــکل  می کننــد. 
ــوف، عبــدی و عمری به لیســت  هنان
بزرگسال تیم باعث شده تا با وجود 
خارج شدن دیاباته و سیامک نعمتی 
ــرای خریدهای جدید  همچنــان جا ب
تنگ باشد و اگر نفراتی مثل عالیشاه، 
آل کثیــر و ســرلک قراردادشــان را 
تمدیــد کنند این لیســت محدود تر 
هــم خواهــد شــد. در ایــن خصوص 
برخــی گمانه زنی هــا حکایــت از ایــن 
دارد کــه نفراتی مثل فرشــاد فرجی، 
ــرا و  ــا، پری مهــدی عبــدی، کامیابی نی
حتــی عالیشــاه در لیســت خروجــی 
محتمــل قــرار بگیرند. ایــن در حالی 
اســت که مذاکره با عالیشــاه مدتی 
است پیگیری می شود و نفراتی مثل 
ــا باشــگاه قــرارداد  عبــدی و فرجــی ب
دارند و بدون اینکه بازیکن جدیدی 
جذب شود کنار گذاشتن آنها عقلانی 
به نظر نمی رسد. جالب اینکه برخی 
رســانه ها از جــذب بازیکــن خارجــی 
ــد در  ــر داده ان جــای ایــن نفــرات خب
حالی که پرسپولیس قدرت پرداخت 
مطالبــات بازیکنــان فصــل گذشــته 

تیمش را ندارد.

 zخبر

از کمپ سرخ
پرسپولیس

13

محمدحسین کنعانی زادگان

پیشنهاد 90 میلیاردی را رد کرد

در حالی که درویش تأکید کرده از حضورش استقبال می کند هنوز خبر پیوستنش 
به پرسپولیس نهایی نشده است. با این حال به نظر می رسد داستان مالی کنعانی و 
پرسپولیس نمی تواند مانع سومین حضور این بازیکن در جمع سرخ ها شود. نکته 
جالب اینکه یک باشــگاه داخلی به کنعانی پیشــنهاد قراردادی 90 میلیارد تومانی 
برای دو فصل داده بود اما کنعانی از این مبلغ گذشته تا با یک سوم آن مبلغ دوباره 

پرسپولیسی شود چرا که می خواهد موقعیت خوبش در تیم ملی را پس بگیرد.
 

احمد گوهری

دوباره دنبال جدایی است

گلر دوم پرســپولیس که فصل قبل تنها یکی دو بازی در جام حذفی انجام داد و 
کاملاً نیمکت نشین بود ظاهراً دوباره دنبال تیم می گردد. گوهری با پرسپولیس 
قرارداد دارد اما وقتی دید بیرانوند برای باشگاه نوتیس فرستاده و شاید از این تیم 
جدا شود بی خیال جدایی شد اما دوباره وقتی دید مشکلات بیرانوند حل شده 
از طریق مدیربرنامه هایش خواست تا برای او دنبال تیم جدیدی بگردد. گوهری 

می داند که اگر بماند باز هم در نهایت یکی دو بازی در فصل انجام خواهد داد.
 

میلاد سرلک

استوری خطرناک عمری

در حالی که گفته می شد این بازیکن در صورت ترانسفر نشدن به تیمی خارج از 
فوتبال ایران در پرسپولیس خواهد ماند اما دیروز انتشار یک استوری از محمد 
عمری احتمال جدایی او را تقویت کرد. عمری در این اســتوری تصویر در آغوش 
کشــیدن میــلاد ســرلک را منتشــر کرده و بــدون هیچ توضیحی ایــن ذهنیت را به 
هواداران القا می کند که با شماره 10 وداع کرده است. هیچ بعید نیست جدایی 

احتمالی سرلک به حضور سعید عزت اللهی مرتبط باشد.

وقتی محمدی در 
باشگاه پرسپولیس 

حکم گرفت او را 
به عنوان معاون 

ورزشی می شناختیم 
اما به نظر می رسید 

او طی یک سال 
گذشته بیشتر درگیر 

مسائل آکادمی و 
امور کلی باشگاه 

بود و بیشتر از اینکه 
معاون ورزشی باشد 

معاون اجرایی به 
شمار می رفت و حتی 

در برخی از مقاطع 
فصل اجازه مصاحبه 

کردن نداشت
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 zسوژه

در حالــی کــه مشــکلات بــزرگ مالــی 
پرســپولیس باعــث شــده تــا تمرینــات 
تیــم قهرمــان همچنــان آغــاز نشــود هر 
روز خبــر از مشــکلات ریــز و درشــت 
دیگــری در ایــن باشــگاه می رســد کــه 
حــل هــر کــدام از آنها کار دشــواری برای 

مدیریــت فعلــی بــه نظــر می رســد.
پرســپولیس هنــوز نتوانســته مطالبات 
بازیکنــان و مربیــان فصــل قبــل را 
پرداخت کند، با هیچ کدام از بازیکنانی 
کــه یحیــی آنها را می خواهد و خواســتار 
تمدیــد قراردادشــان بــوده به صــورت 
رســمی تمدیــد نشــده و از بیــن ســه 
خرید درخواستی گل محمدی تنها یک 

بازیکــن جــذب شــده اســت.
باشــگاه پرســپولیس در حالی در بحث 
خریــد بازیکــن فوق العــاده کنــد پیــش 
مــی رود کــه ســایر تیم هــای مدعــی 

حداقــل دو تــا 5 بازیکــن جدیــد جــذب 
کرده انــد و تمرینات شــان هــم آغــاز 
شــده اســت. امــا ایــن کنــدی نقــل و 
انتقــالات باشــگاه ســرخ و هــم دیــر 
شــروع شــدن تمرینــات ایــن تیــم یــک 
دلیــل عجیــب دیگــر غیــر از بی پولــی 
دارد. گفتــه می شــود برخــی بازیکنــان 
فصــل قبل پرســپولیس کــه در بین آنها 
چهره هــای شــاخص و ملی پوشــی هــم 
دیــده می شــود بــه باشــگاه گفته انــد با 
بازیکنــان تــازه وارد و خریدهــای جدیــد 
نباید قراردادی ســنگین تر بســته شــود 
و ایــن بازیکنــان نبایــد پــول بیشــتری از 

باشــگاه بگیرنــد.
 به نظر می رســد این دسته از بازیکنان 
در شــرایطی کــه باشــگاه بــه ســختی 
حاضــر شــده مبلــغ قــرارداد فصــل 
قبــل آنهــا را بــا عــرف هرســاله 20 درصد 

افزایش دهد وقتی می شــنوند بازیکنی 
تــازه وارد قــرار اســت ســقف قــرارداد را 
دریافــت کند شــاکی شــده و از باشــگاه 
خواســته اند بــا بازیکنــان تــازه وارد هــم 
بــه انــدازه رقمی که آنها پــول می گیرند، 

قــرارداد بســته شــود.
ایــن اتفاق در حالی رخ می دهد که رضا 
درویــش در مصاحبــه دو روز قبــل خود 
صراحتاً اعلام کرد بین بازیکنان تفاوتی 
قائــل نمی شــود. درویــش کــه ظاهــراً 
یــا تحــت تأثیــر خواســته آن بازیکنــان 
بــوده یــا خواســته تأکیــد کنــد مثــلاً بــه 
محمدحســین کنعانــی زادگان و ســعید 
عزت اللهــی ارقام عجیــب و غریبی برای 
قــرارداد جدیدشــان پرداخــت نخواهد 
شــد، گفــت: »بازیکنانی که بــه این تیم 
می آینــد اگــر پرسپولیســی هم باشــند، 
بایــد بداننــد شــرایط مــا بــرای بــزرگان 

تیم یکســان اســت. اگر می بینید همه 
بازیکنــان مــا در ســال گذشــته و فصــل 
جدیــد بــا جــان و دل زحمت می کشــند 
و بــا قلــب خــود بــازی می کننــد بــه ایــن 
دلیــل اســت که ســعی نکردیــم تفاوتی 

بیــن چهره هــا قائــل بشــویم.«
ایــن اتفاق در حالی رخ می دهد که یک 
ســال قبــل درســت در همیــن مقطــع 
سعید صادقی با رقم قراردادی بالاتر از 
سقف قراردادهای باشگاه پرسپولیس 
بــه ایــن تیــم پیوســت و آن زمــان هیــچ 
کــدام از بازیکنان فصــل قبل اعتراضی 
به این ماجرا نداشــتند یا حداقل اینکه 
خبر این گلایه رســانه ای نشــد. در عین 
حــال بــه نظر می رســد امســال بــا وجود 
معدود بودن خریدهای پرسپولیس اما 
حضور هر کدام از این نفرات ملی پوش 
در پرســپولیس می تواند داستان هایی 

در ایــن تیــم ایجــاد کنــد چــرا کــه رقــم 
قــرارداد برخــی بازیکنــان فصــل قبــل 
حتــی بــا اضافه شــدن 20 درصد به رقم 
قرارداد این نفرات نخواهد رسید و این 
موضــوع می توانــد باعــث اختلافاتی در 

رختکن تیم شــود.

خواسته برخی بازیکنان فصل قبل پرسپولیس از درویش و باشگاه

خریدهای جدید نباید از ما بالاتر قرارداد ببندند!

پرســپولیس در حالــی وارد فصــل نقــل و 
انتقــالات شــده کــه رضــا درویــش در این 
برهــه تعیین کننده و سرنوشت ســاز تنها 
بــه نظــر می رســد. درویــش فصــل قبــل 
عملکــرد قابــل قبولــی در نقــل و انتقالات 
تابســتانی داشــت و تیــم را بــا خواســته 
ســرمربی بســت و بــا اینکــه نتوانســت 
اردوی خارجــی را در پیش فصــل مهیــا 
کنــد امــا از هــواداران و گل محمــدی نمره 

قبولــی گرفــت.
درویش البته فصل قبل محمد محمدی 
را کنــار خــود داشــت. مدیــری کــه بــرای 
حضورش در پرسپولیس به عنوان معاون 
اجرایــی مقابــل حــرف و کنایــه بســیاری 
از پیشکســوتان ایســتاد. درویــش در 
حالــی محمــدی را به عنــوان معــاون خــود 
انتخاب کرد که بســیاری از پیشکســوتان 
پرســپولیس بــه ایــن انتخــاب او حملــه 

کردنــد و اعتقــاد داشــتند جلوتــر از 
محمــدی نفــرات دیگــری می توانســتند 
ایــن ســمت را بــه عهــده بگیرنــد. ایــن 
دســته از پیشکسوتان، سابقه استقلالی 
محمــدی را پیــش می کشــیدند و اعتقــاد 
داشــتند فــردی کــه در باشــگاه رقیــب 
حضور داشــته نباید سمتی به این مهمی 
در باشــگاه پرســپولیس داشــته باشد. به 
خاطــر همیــن مخالفت ها درویــش برای 
معرفــی محمدی عقب نشــینی کرد و بعد 
از دو ســه مــاه از انتخــاب او، گلــر ســابق 
پرسپولیس و استقلال را به عنوان معاون 

اجرایــی معرفــی کــرد.
درویــش این همــه پای محمدی ایســتاد 
امــا کمتــر از یــک ســال ایــن دو نفــر با هم 
بــه اختــلاف خوردند و محمدی از ســمت 
خــود کنــار کشــید. جدایــی محمــدی از 
پرســپولیس در حالــی حــدود 10 روز قبــل 
اعــلام شــد کــه در ایــن مــدت باشــگاه 
پرســپولیس بــرای او جانشــینی انتخــاب 

نکــرده اســت.
طــی ایــن مــدت یکــی دو نــام بــرای در 

دســت گرفتن این سمت مطرح شده اند 
امــا همــان گونــه کــه جریــان اقدامــات 
مهــم باشــگاه پرســپولیس مثــل جــذب 
بازیکــن جدیــد، تمدیــد بــا نفــرات فصــل 
قبــل و پرداخــت مطالبــات بســیار کنــد 
پیــش مــی رود، از انتخاب معــاون اجرایی 

جدیــدی هــم خبــری نیســت.
ایــن موضــوع وقتــی مهــم جلــوه می کنــد 
کــه پرســپولیس در یکــی از مهم تریــن 
مقاطــع فصــل قــرار دارد و در موعد نقل و 
انتقالات، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
هیــچ کمکــی نــدارد!در ســال های اخیر از 
ســعید شــیرینی دوران مدیریــت محمــد 
رویانیــان گرفتــه تــا ابراهیــم شــکوری و 
محمد محمدی در ســه چهار ســال اخیر، 
نقش معــاون اجرایی که ظاهراً به صورت 
همزمان معاون ورزشی هم بوده در فصل 
نقل و انتقالات بســیار پررنگ بود. در این 
بیــن نفراتــی مثل شــکوری و محمدی که 
خودشــان فوتبالیســت بوده انــد و زبــان 
بازیکن هــا را بهتــر بلدند یا از مشــکلات و 
دغدغه های آنها باخبرند می توانستند در 

پیشــبرد مذاکرات به باشگاه کمک کنند 
و حتــی برخی از مراحــل مذاکرات و پیش 
بــردن اهــداف نقــل و انتقالاتــی را پیــش 
می کشــیدند امــا امســال درویــش پــول 
کــه ندارد هیــچ، یار و یــاوری به نام معاون 

اجرایــی و ورزشــی هــم ندارد.
گفتنی اســت وقتــی محمدی در باشــگاه 
پرســپولیس حکــم گرفــت او را به عنــوان 
معــاون ورزشــی می شــناختیم امــا به نظر 
می رســید او طی یک سال گذشته بیشتر 
درگیر مسائل آکادمی و امور کلی باشگاه 
بود و بیشتر از اینکه معاون ورزشی باشد 
معــاون اجرایــی به شــمار می رفت و حتی 
در برخــی از مقاطــع فصل اجازه مصاحبه 

کردن نداشــت.
گفتنــی اســت برخــی باشــگاه های بــزرگ 
دنیــا مدیر ورزشــی دارند کــه در امور نقل 
و انتقالاتــی نقــش اول را ایفــا می کنند اما 
برخــی باشــگاه های بزرگ هــم فاقد مدیر 
ورزشــی هســتند و مدیرعامــل یــا رئیــس 
باشــگاه بــا نظــر ســرمربی تیــم دنبــال 
اهــداف نقــل و انتقالاتــی مــی رود. البتــه 

حتــی اگــر مدیــر ورزشــی هــم به صــورت 
رســمی در باشگاهی فعالیت نکند برخی 
مدیران باشــگاه در این پروسه نقش اول 

را ایفــا می کننــد.
بــرای مثــال در باشــگاه بارســلونا متئــو 
لمانــی مدیــری اســت کــه در جــذب  آ
ایلــکای گوندوغــان نقــش ایفــا کــرد. 
در باشــگاه هایی مثــل بایرن مونیــخ و 
پاری ســن ژرمن نیــز طــی ســال های اخیــر 
نفراتــی مثــل حســن صالــی حمیدزیــچ یا 
لئونــاردو در نقــل و انتقالات نقش مهمی 
داشــتند یــا کامپوس حــالا در پی اس جی 

رل مهمــی بــازی می کنــد.
حــالا پرســپولیس هــم بایــد مشــخص 
کنــد کــه از جانشــین محمــدی دقیقــاً 
چــه می خواهــد؟ آیــا مدیــر بعــدی بایــد 
در امــور اجرایــی باشــگاه مثــل تهیــه 
بودجــه و عقــد قــرارداد بــا اسپانســرها و 
فعالیت هــای اینچنینــی نقــش ایفــا کنــد 
یا فقط روی مســائل ورزشــی مثل همین 
نقــل و انتقــالات، آکادمی، بــرآورده کردن 
خواسته های سرمربی و... متمرکز شود.

پرسپولیس معاون اجرایی می خواهد یا مدیر ورزشی؟

تنهایی درویش در فصل نقل و انتقالات

محمد قراگزلو
روزنامه نگار
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فوتبال ایران زیر  ذره بین

مدیریت فوتبال 

فوتبــال پایــه در الگوریتــم فوتبــال ایــران فراموش شــده ترین اتفاق 
اســت. یــک جزیــره متــروک و بــی  آب و علــف کــه خریــداری نــدارد 
و هیچ کــس بــه آن توجــه نمی کنــد. گویــی فوتبــال پایــه حکــم بچــه 
ســرراهی ایــن خانــواده بــی  در و پیکــر و هــزار صاحب را دارد که ســر 
ســوزنی برای کســی مهم نیســت. فوتبال پایه در ایران مدت هاست 
به فراموشــی ســپرده شــده و محلی از اعراب ندارد. اگر 4 دهه پیش 
و روزهــای پیــش از انقــاب فصــل شــکوفایی تیم هــای پایــه فوتبال 
ایــران بــود و ســتاره های فوتبــال ایــران در ایــن رده کشــف شــده و 
فرصتــی بــرای بــروز و ظهــور پیــدا می کردنــد، ایــن چرخــه اصولــی در 
ســال های بعــد از انقــاب به طــور کامل فراموش شــد تا این فرصت 
از نســل های جوان و تازه از راه رســیده ســلب شــود تا هیچ ویترینی 
بــرای خودنمایــی و بــروز و ظهــور نســل تــازه نباشــد. فوتبــال پایه هــا 
در محــاق قــرار گرفــت و همــه چیــز در پول خاصه شــد تــا فوتبال از 
چرخه تولید بازماند. تیم های پایه به جای کشــف اســتعدادها همه 
چیــز را در پــول خاصــه کردنــد و بازیکنــان پولــی بــا پــدران متمــول 

جــای اســتعدادها را گرفتنــد تــا فوتبــال آرام آرام به ســمت 
اضمحال برود. تعطیل شدن چرخه تولید در فوتبال 

پایه منتج به ناکامی ســریالی و فراگیر فوتبال ایران 
در رده هــای پایــه در قــاره شــد. تیمــی کــه روزگاری 
حــرف نخســت را در آســیا مــی زد و بازیکنانــش بــه 
انــدازه ای بــا کیفیــت بودند کــه به عنــوان تیم ملی 
در مقدماتــی جــام جهانی 1978 مقابل کویت یکی 
از مدعیــان قــاره در خانــه حریــف بــه میــدان رفتند 

و دســت پــر بیــرون آمدنــد، بــه جایی رســید که بدل 
بــه زنــگ تفریــح تیم هــای آســیایی در رقابت هــای 

بین المللی شــد و هیچ دســتاوردی نداشــت. از ســوی دیگر تعطیلی 
تیم هــای پایــه ســبب شــد تــا چرخــه بازیکن ســازی در فوتبــال ایران 
متوقــف شــد و نتیجــه این توقف خســران چند هزار میلیــاردی برای 
فوتبــال ایــران اســت. اینکــه بازیکنــان 39 ســاله هنوز در لیــگ برتر 
بــه میــدان می روند و هنوز مشــتریان دســت به نقــدی دارند، نتیجه 
همین عدم ورود اســتعدادهای جوان و ســتاره های نوظهور به لیگ 
برتر و چرخه فوتبال ایران اســت. اتفاقی که ســبب شــده لیگ ایران 
مولد نباشــد و هیچ تولیدی نداشــته باشد. نتیجه این سترون بودن 
را در جــام جهانــی بــه عینــه دیدیــم؛ تیمــی کــه نزدیــک بــه 90 درصد 
بازیکن 4 ســال پیش خود را در اســکواد داشــت و پیرترین تیم جام 
جهانی بود. در حقیقت وضعیت به اندازه ای اسفناک شده که لیگ 
ایــران و در کلیــت فوتبــال ایران هیچ چهره جدیــدی را معرفی نکرده 

کــه بتوانــد تیــم ملــی را تغذیه کند.
ایــن عــدم زایــش کــه نتیجــه تعطیلــی فوتبــال پایــه اســت البتــه 
هزینه هــای هنگفتــی را بــرای فوتبــال ایــران بــه همــراه داشــته. آنجا 
کــه باشــگاه های ایرانــی از قهرمــان گرفتــه تــا تیــم ســقوط کــرده، تــا 
تیم هــای حاضــر در لیگ یک به تعداد قابــل توجهی بازیکن خارجی 
در پســت های مختلف اســتخدام کرده اند که عمدتاً بازیکنان 
زیــر متوســط و ضعیــف هســتند. آنچــه ســبب حیــف و 
میل  شــدن میلیاردها دلار ســرمایه کشــور شــده و ما 
مجبوریم به پای بازیکنان بی نام و نشــان و درجه 3 
دلار بریزیم تا تیم های خود را کامل کنیم. در حالی 
که کرور کرور اســتعداد پشــت دیوار بی اعتمادی و 

تعطیلــی فوتبــال پایه تلف می شــود.
در چنیــن وانفســایی موفقیــت تیــم نوجوانــان در 
رقابت های جام ملت های زیر 17 سال آسیا بیشتر 
شــبیه یــک جرقــه اســت. جرقــه ای که نمی تــوان به 

اســتمرار آن دل بســت و امیــدوار بود.

آبی د ر یا قدغن، فوتبال پایه قدغن!

تعطیلی زایش، توقف تولید

آیسان سعیدی
روزنامه نگار

عباس چمنیان  
سرمربی اسبق تیم نوجوانان

داود مهابادی
کارشناس

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

صعــود تیــم نوجوانان به جام جهانی اتفاقی ارزشــمند و قابل تقدیر 
اســت و دســتاورد محترمــی بــرای تیــم ملــی نوجوانــان محســوب 
می شــود امــا فراینــدی کــه بــرای پــرورش بازیکــن در تیم هــای پایــه 
طــی می کنیم، مناســب نیســت. صرف نظــر از نتیجه کــه یک عامل 
موفقیــت اســت، مهم تریــن فاکتــور موفقیــت در رده پایــه نزدیــک 
شــدن بازیکنان به اســتانداردهای بالای ســطوح بین المللی اســت 

زیــرا آنهــا آینــدگان فوتبال ما هســتند.
بازیکنــان رده پایــه بایــد در فاکتورهــای مختلــف مثــل مهارت هــای 
فــردی، درک، فهــم و انعطــاف نســبت بــه مســائل تاکتیکــی، 
مســئولیت پذیری و... کــه از عوامــل رسیدن شــان بــه موفقیــت  در 
ســطح آســیا و جهان اســت، توانمند شــوند. تیم نوجوانان در مسیر 
آماده ســازی بــرای جــام جهانــی، باید در این زمینــه کار زیادی انجام 
بدهــد. هــم بایــد ســاختار تیمــی را اصاح کنــد و هــم از لحاظ مدل 

بــازی اتفــاق خیلــی متفاوتــی برایــش بیفتد.
ایــن تفــاوت را می تــوان بــه عینــه در بــازی بــا ژاپــن در نیمــه نهایــی 
لمــس کــرد. با توجه به مدل بــازی تیم فوتبال نوجوانان در 4 دیدار 
قبــل از بــازی بــا ژاپــن، مشــخص بــود قطعــاً مقابــل این تیــم که هم 
از انســجام و ســاختار خیلــی خوبــی برخوردار اســت و هم در بخش 
انتقــال خیلــی خــوب عمــل می کند، با مشــکل مواجه می شــویم. با 
مدل بازی ای که مقابل تیم خوبی مثل ژاپن ما را با مشــکل مواجه 
کــرد، قطعــاً مقابــل تیم های اروپایی، امریکایــی و حتی آفریقایی در 
جــام جهانــی کار ســختی خواهیم داشــت. این شکســت از نظر من 
قابــل پیش بینــی بــود زیرا ژاپــن تیــم منســجم تر و بابرنامه تری بود . 
هرچنــد فاصلــه فوتبــال مــا بــا این کشــور در ســطوح مختلــف قابل 
درک است و انتظار معجزه از تیم نوجوانان هم نداشتیم اما دست 
کــم در ســطوح پایین تــر مثــل نوجوانــان و جوانــان بــه ایــن دلیل که 
فاصلــه فوتبــال  مــا از لحــاظ تاکتیکــی و خیلی از مســائل دیگر هنوز 
با تیم های طراز اول آســیا مثل ژاپن زیادتر نشــده، انتظار داشــتیم 
نمایش مــان بهتــر باشــد و مســیر موفقیــت بچه ها ادامــه پیدا کند.

یکــی از مســائلی کــه مــا را در ارزیابــی عملکــرد تیــم نوجوانــان بــه 
اشــتباه انداخــت، نمایش خوب مان مقابل کــره جنوبی بود. مقابل 
افغانســتان بــا وجــود برتــری فاحشــی کــه داشــتیم و مقابــل قطــر با 
وجــود فرصت هــای زیــادی کــه خلــق کردیــم امــا نتوانســتیم برنــده 
باشــیم و حتی مقابل یمن که جزء تیم های شــاخص آســیا در هیچ 
ســطحی نیســت، نمایــش خیلــی دلپذیــری نداشــتیم امــا مقابــل 

کره جنوبــی خــوب فوتبــال بــازی کردیــم.
البتــه بــا توجــه بــه فینالیســت شــدن کــره در بــازی بــا ازبکســتان 
و برتــری قاطعانــه اش در بــازی یــک چهــارم نهایــی مقابــل تایلنــد، 
برداشــت من این اســت کره هوشــمندانه از ایران شکســت خورد 
تــا مســیرش تــا فینــال راحت تــر باشــد و بــه ژاپن نخــورد. شــاید اگر 
تیــم مــا هــم به مصــاف تایلنــد و ازبکســتان می رفــت، صعودش به 

فینــال راحت تــر بــود.
بــا ایــن حــال تیم ایران حالا بــه جام جهانی رســیده و بابد برای بازی 
در ایــن ســطح برنامــه متفاوتــی داشــته باشــد. دغدغــه همیشــگی 
تمــام تیم هــای ما در دوره های مختلف برگــزاری اردوهای باکیفیت 
بــوده اســت. ایــن دغدغه بویژه بــرای تیم نوجوانان مســتمر و ثابت 
اســت. البتــه نبایــد از حــق بگذریــم بــا وجــود تمــام مشــکاتی کــه 
فدراســیون فوتبــال بــا آنهــا دســت و پنجــه نــرم می کنــد، تیــم فعلی 
جزو معدود تیم هایی بود که به نســبت خوب تدارک دید. از لحاظ 
اردوهــای تدارکاتــی، شــرکت در تورنمنت هــا و برگــزاری بازی هــای 
دوســتانه وضعیــت ایــن تیم نســبت بــه دوره های قبلــی قابل قبول 
بــود. بــا ایــن حــال هــر اردویی تــا الان داشــتیم با رویکــرد حضور در 

مســابقات قهرمانــی آســیا بــود. وقتی قرار اســت در جــام جهانی 
شــرکت کنیــم، بایــد دیدارهــای تدارکاتــی مــا بــا حریفانی در 

طــراز جهانــی باشــد. اگــر هدفمنــد ایــن تیم هــا انتخــاب 
شــوند، نیــاز داریم بیشــتر بــا آفریقایی هــا و اروپایی ها 

بــازی کنیــم. ایــن موضــوع هــم بچه هــا را بــه اعتماد 
بــه نفــس می  رســاند و هــم قابلیت هایشــان را 
افزایــش می دهــد. صرف نظــر از بحث پشــتیبانی 
بایــد حتمــاً ســاختار تیــم فعلــی از لحــاظ بازیکــن 
اصــاح شــود. در اینکــه بازیکنــان فعلــی خــوب 
هســتند شــکی نیست اما حضور در جام جهانی، 
اســتانداردهای جهانــی را طلــب می کنــد. در این 
حالــت بایــد روی ســاختار بازیکنــان تجدیدنظــر 
کنیــم تــا نفراتــی کــه در آن مدل بازی بــه ما کمک 

خواهنــد کــرد و با آن هماهنگی دارند، بیشــتر وارد 
تیــم شــوند . در ایــن بخــش کادرفنــی تیــم ملــی بایــد بــا 
توجه بیشــتری عمل کند تا در جام جهانی هم عملکرد 
بهتری داشــته باشــیم و هم بچه ها را به استانداردهای 

جهانــی نزدیــک کنیم.

بابت صعود به جام جهانی نوجوانان با توجه به اینکه در یکی دو دوره قبل ناکام 
بودیم باید به حسین عبدی و شاگردانش دست مریزاد گفت اما باید پذیرفت 
که تیم ما استاندارد جهانی ندارد. در بازی با ژاپن اختاف سطح دو تیم مشهود 
بود. کاری که ژاپن در فوتبال پایه انجام داده کاس متفاوتی از اســتعدادیابی 
و استعدادپروری بود و آنها در یک بازی برتر برنده شدند تا ثابت شود ما برای 
قهرمانی در رده نوجوانان باید خیلی بیشتر و اصولی تر کار کنیم. اصاً نمی توان 
به این تیم امید داشت تا در جام جهانی سال آینده بتواند همانند سال ۲017 
از گروه خود صعود کند و به جمع 8 تیم برتر برسد. رقبا با شناخت از هنرهای 
فــردی تیــم ایران به راحتــی نتیجه می گیرند چون از لحاظ تاکتیکی حرفی برای 
گفتن نداریم. کاماً مشخص است که در آکادمی های باشگاه های کشورمان 
هیچ گونــه آمــوزش تاکتیکــی مطابــق بــا اســتانداردهای روز دنیــا کــه خواســته 
فیفاست به بازیکنان داده نمی شود و نتیجه آن شکست سنگین برابر ژاپن و 
باخت های احتمالی سنگین در جام جهانی خواهد بود. فدراسیون باید آکادمی 
باشگاه ها را ملزم کند تا مطابق دستورالعمل فیفا و AFC پیش بروند و تنها یک 
تا دو آکادمی ایران با برنامه پیش می روند. متأسفانه تیم جوانان هم نتوانست 
بــه جــام جهانــی صعــود کند. در حالی که مــا یکی از بهترین تیم هــای جوانان را 
در ادوار مختلــف داشــتیم و بــا احترامــی که برای صمد مرفــاوی و کادرفنی وی 
قائــل هســتم اما ضعیف ترین نتیجه ممکــن را گرفتیم. این موضوع به کمیته 
جوانان و مدیران فدراســیون فوتبال بازمی گردد که براســاس رفاقت و ســلیقه 
کادرفنی را انتخاب می کنند. دوم اینکه اجازه ندادند تا پشتوانه خوبی برای تیم 
امید و تیم ملی شــکل بگیرد و مطمئن باشــید که در جام ملت های آســیا امیر 
قلعه نویی دست به ترکیب تیم ملی نمی زند و منافع ملی را به جوانگرایی ترجیح 
می دهد. تیم فوتبال جوانان که نتوانست به جام جهانی صعود کند یک نسل 
طایی بود که سوخت و فرصت رقابت با حریفان جهانی خود را از دست داد. 
سردار آزمون، علیرضا جهانبخش و محمدحسین کنعانی زادگان زمانی در تیم 
جوانــان بودنــد کــه آن تیم هم به دلیل بی درایتــی و بی کفایتی کادرفنی به جام 
جهانــی نرفــت و تعــداد زیادی از بازیکنان آن تیم ســوختند. امیدوارم بازیکنان 
فعلی تیم جوانان از چرخه خارج نشــوند و بازیکنان شایســته آن به تیم امید و 
در آینده تیم بزرگسالان برسند تا اوضاع به شکلی نباشد که سرمربی تیم ملی 
به سمت جوانگرایی نرود و ناچار به اعتماد به بازیکنانی شود که برخی از آنها پا 
به سن گذاشته اند. تیم امید هم شرایط ایده آلی ندارد. کادرفنی این تیم دیرتر 
از سایر رقبا تشکیل شد و فرصت اندکی برای آماده سازی دارد. از سوی دیگر 
معضل بزرگ پیش روی تیم امید این اســت که باشــگاه ها بازیکنان خود را در 
اختیار تیم قرار نمی دهند. رضا عنایتی سرمربی خوبی است ولی زمان زیادی 
ندارد تا بتواند تمام اســتعدادها را شناســایی کند و به حداقل ها اکتفا می کند . 
فدراسیون فوتبال باید از طریق مینی کمپ ها و برگزاری بازی های تدارکاتی قوی 
به کادرفنی کمک کند تا بتواند اتحاد و یکپارچگی خوبی میان بازیکنان ایجاد 
کند . تیم امید باید در بازی های آسیایی شاق بخورد تا برای بازی های انتخابی 
المپیک پاریس دارای کیفیت بهتری شود. در واقع نتایج بازی های آسیایی را 

فدای انتخابی المپیک کند تا بتواند طلسم صعود را بشکند .

تیــم نوجوانــان ایران توانســت با درخشــش در مســابقات جــام ملت های 
آســیا راهــی جــام جهانــی شــود. تیــم نوجوانان بعــد از پیــروزی مقابل یمن 
و رســیدن بــه مرحلــه نیمه نهایــی، صعود به جام جهانی را جشــن گرفت و 
در ادامــه توانســت اســترالیا را هم شکســت دهد تا با اقتــدار راهی فینال 
شــود. نوجوانان اگرچه در فینال بازی ســختی داشــتند اما تصور نمی شــد 
آنهــا بــا 3 گل مقابــل ژاپــن شکســت بخورند. شکســتی که نشــان داد تیم 
ایران با وجود صعود به جام جهانی، با ســطح اول فوتبال آســیا هم فاصله 
دارد و بــرای برداشــتن آن بایــد بیــش از اینهــا تــاش کنــد چراکــه در جــام 
جهانی همه تیم ها با قدرت ظاهر می شــوند و همه بازیکنان می خواهند 
خــودی نشــان دهنــد تــا به آرزو و اهداف بزرگ شــان که حضــور در تیم ها و 
لیگ هــای معتبر دنیاســت، برســند. بر این اســاس، تیم ایــران باید خیلی 
زود دست به کار شود و کارش را برای حضوری پرقدرت در جام 
جهانــی اســتارت بزند. نوجوانــان به بازی هــای تدارکاتی 
زیــادی نیــاز دارند تا این فاصلــه را کم کنند و بتوانند 
بــه اعتمــاد بــه نفــس بالاتــری دســت پیــدا کنند تا 
مقابــل تیم هــای بزرگ هم خودی نشــان دهند. در 
غیــر ایــن صــورت زنــگ تفریــح خواهند شــد که این 
مســأله تأثیری عکس خواهد داشــت و باعث می شــود این نسل پرتاش 
و پرامیــد، شــرایط ســختی در آینــده پیدا کنند و حتــی در لیگ ایران هم به 
جایــی نرســند. اتفاقــی تلخ کــه قباً تیم نوجوانان ایــران، آن را تجربه کرده 

بود تا همچنان حســرت ها ادامه داشــته باشــد.

 تیم نوجوانان
 باید استاندارد
 جهانی پیدا کند

 فوتبال بدون
آکادمی جهانی 

نمی شود

فاصله توی ذوق می زند
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انگلیسی ها همچنان پیگیر

طارمی، گزینه ای 
ارزان برای یونایتد

طبــق گــزارش رســانه های انگلیــس 
باشــگاه منچســتریونایتد بــه مهــدی 
طارمــی ســتاره تیــم ملــی ایــران و 
عضــو باشــگاه پورتــو علاقه منــد 
اســت. در همیــن رابطــه ســایت 
»UtdDistrict« انگلیــس خبــر داد 

مهــدی طارمــی ســتاره ایرانــی پورتــو 
بــا توجــه بــه خریدهــای گرانقیمــت 
قابــل انتظــار در تابســتان گزینــه 
ــرای شــیاطین  ــه صرفــه ای ب ارزان و ب
ســرخ به شــمار می آید. البته باشــگاه 
یتــد تنهــا مشــتری  منچســتر یونا
طارمــی محســوب نمی شــود، بلکــه 
باشــگاه میــلان و ســویا هــم به دنبــال 
یــران  ره تیــم ملــی ا جــذب ســتا
هســتند. طارمــی از باشــگاه الهــلال 
 30 عربســتان پیشــنهاد نجومــی 
میلیــون یورویــی داشــت ولــی ایــن 
پیشــنهاد را رد کــرد. ســتاره ایرانــی 
قصد دارد فوتبالش را در اروپا ادامه 
دهــد. قــرارداد طارمــی بــا پورتــو تــا 
سال 2024 اعتبار دارد. طبق گزارش 
رســانه های پرتغــال باشــگاه پورتــو در 
صــورت دریافــت پیشــنهاد خــوب 
حاضــر اســت ســتاره ایرانــی و آقــای 
گل لیــگ برتــر پرتغــال را بفروشــد.

 

 

تمجید سرمربی پالما از سالار

 هیجان آقاپور 
برای بازی در لالیگا

ســالار آقاپــور بازیکــن 23 ســاله 
تیــم ملــی فوتســال ایــران به صــورت 
رســمی بــا امضــای قــراردادی ســه 
لمــا  له بــه عضویــت تیــم پا ســا
اســپانیا درآمــد. آقاپــور ســومین 
بازیکــن ایرانــی پالمــا در کنار مســلم 
اولادقبــاد و حســین طیبــی اســت. 
»آنتونیو وادیلو«سرمربی پالما بعد 
از جــذب آقاپــور از ایــن خریــد جدیــد 
تیمــش اســتقبال کــرد و گفــت: »از 
حضور ســالار بسیار خوشحالم زیرا 
او بازیکنــی اســت کــه مدت هاســت 
ر بــا  لــش می کنیــم و بســیا دنبا
اســتعداد اســت.« وی بــا اشــاره بــه 
توانایی هــای آقاپــور در نبردهــای 
تک به تک و مهارت او در استفاده 
از دو پــا گفــت: »مــا هیجــان زده ایم. 
بــرای هماهنگــی و ســازگاری ســالار 
باید با او صبور و آرام باشیم اما من 
فکــر می کنــم کــه مســلم اولادقبــاد 
و مهم تــر از همــه، همراهــی طیبــی 
بــرای تســهیل ایــن ســازگاری، چــه از 
نظــر اجتماعــی و چــه ورزشــی، مهــم 
خواهــد بــود. مــا می دانیم که ســالار 
بازیکنــی اســت کــه می توانــد در 
لیــگ اســپانیا شگفتی ســاز شــود.« 
همچنیــن ســالار آقاپــور کــه تــا چنــد 
هفتــه دیگــر بــرای انجــام کارهــای 
نهایــی قــراردادش راهــی اســپانیا 
ــا بیــان اینکــه از حضــور  می شــود، ب
در تیــم قهرمــان اروپــا خوشــحال 
اســت، گفــت: »پالمــا یــک باشــگاه 
الگــو و پیشــرو در بهتریــن لیــگ 
جهــان اســت و بــازی در آن مــرا 

هیجــان زده می کنــد.«
 

 

نوراللهی در 
صربستان و عربستان

 اردوی تیــم فوتبــال الوحــده در 
صربســتان تــا 17 جــولای ادامــه 
یــن تیــم در  خواهــد داشــت و ا
اردوی خــود دو بــازی تدارکاتــی برابــر 
تیم هــای اف ســی دیچیــچ مونته نگرو 
و نــووی پــازار صربســتان برگــزار 
می کنــد. پــس از پایــان اردو، اعضــای 
تیــم الوحــده بــه ابوظبــی، پایتخــت 
امــارات برمی گردنــد و ســپس یــک 
روز بعــد بــه شــهر ابهــای عربســتان 
ســفر می کننــد تــا بــه منظــور آمادگــی 
بــرای حضــور در مرحلــه گروهــی 
جــام ملــک ســلمان، اردویــی هشــت 
روزه در ایــن شــهر داشــته باشــند. 
مدیریــت الوحــده کــه برنامه هــای 
نقــل و انتقالاتــی خــود را پیــش بــرده 
و روز گذشــته نیــز قــرارداد خــود را بــا 
احمــد نوراللهــی نهایــی کــرده، پــس از 
جــذب پیتســو موســیمانه، ســرمربی 
اهــل آفریقــای جنوبــی، به دنبــال 
بازگشــت به ســکوی قهرمانی اســت.

 

 zخبر

امیر عابدزاده بعد از دو فصل بازی برای پونفرادینا و همراهی این تیم 
در لیگ دو اسپانیا، با پایان قراردادش دنبال انتقال به تیمی جدید 
است. یک تیم قدیمی انگلیس که در چمپیونشیپ حضور دارد و 
البته یک تیم از لیگ دو اسپانیا مشتری های پر و پا قرص عابدزاده 
هستند. او که در تعطیلات بسر می برد، تا هفته آینده تیم بعدی 

خود را انتخاب می کند.

علیرضـا جهانبخـش بعـد از درخشـش بـا پیراهـن دامـاش بـه لیـگ هلنـد 
منتقـل شـد و پیراهـن نایمخـن را پوشـید.

 او بعدهـا بـه آلکمـار و برایتـون رفـت و حـالا هـم بـرای فاینـورد بـازی می کند. 
جهانبخـش کـه خاطـرات خوبـی بـا ان ای سـی نایمخـن دارد، تصمیم گرفته 
زمـان خداحافظـی بـا فوتبـال اروپـا، یـک فصـل بـرای نایمخـن بـازی کنـد و 

دوبـاره پیراهـن ایـن تیـم را بپوشـد.

علیرضا جهانبخشامیر عابدزاده

خداحافظی با پیراهن نایمخن؟در دوراهی اسپانیا و انگلیس

استیون بیت آشور یک سال قبل از جام جهانی 2014 وارد اردوی تیم 
ملی ایران شـد و همراه سـایر بازیکنان به برزیل رفت. کی روش البته 

از بیت آشـور در این تورنمنت اسـتفاده نکرد. 
این مدافع راسـت حالا در 35 سـالگی عضو باشـگاه کلرادو راپیدز در 
لیگ امریکا است. بنابراین از حالا می توان تقابل احتمالی او و لیونل 

مسـی را پیش بینی کرد.

استیون بیت آشور

احتمال تقابل با مسی

 zسوژه

دانیال داوری، شاید نام خیلی آشنایی برای 
فوتبالدوستان نباشد اما این دروازه بان در 
زمــان ســرمربیگری کارلــوس کــی روش 
در تیــم ملــی کشــورمان، بــه تیــم ملــی 
دعــوت شــد و چهار بــار برای تیــم کی روش 
بــه میــدان رفــت. او در بازی هــای جــام 
ملت هــای آســیا بــرای تیم ملی کشــورمان 
بــازی کــرد و در آن زمــان، خیلــی انتقــاد 

نســبت بــه دعــوت از ایــن بازیکــن وجــود 
نداشــت. داوری کارش را از بوندس لیگای 
2 شروع کرد و برای تیم ماینتس بازی کرد، 
بعد از آن به تیم دوم اینتراخت برانشویک 
ملحــق شــد و خیلی زود روزهــای افول این 
دروازه بــان شــروع شــد، یعنــی در ســال 
2014 کــه بــه تیــم ملــی کشــورمان دعــوت 
شــد، از تیــم دوم اینتراخت برانشــویک به 
گــراس هوپر و آرمینیا بیله فلد رســیده بود 
و در تمام دوران بازیکنی خود نشــان داده 
بــود کــه دروازه بان مطمئنی نیســت. او در 
تیم هــای گــراس هوپــر و دویســبورگ هــم 

بازی کرد، اما روند نزولی او همیشــه وجود 
داشــت. در آخریــن روزهــا و بعــد از اینکــه 
نتوانســت بــا تیــم ملــی کشــورمان راهــی 
جــام جهانی شــود، برای تیــم اوبرهاوزن به 
میــدان رفت و در 36 بــازی، دروازه بان این 
تیم بود اما موفقیت چندانی کسب نکرد. 
در زمــان حضورش در تیم ملی کشــورمان 
یکــی از جایگزین هــای احتمالــی علیرضــا 
بیرانونــد بــود امــا گذشــت زمــان بــه خوبی 
نشــان داد کــه اصــلاً در انــدازه ای نبــوده 
کــه بــه تیم ملی دعــوت شــود، بازیکنی که 
دوران فوتبالش نه از اوج شروع شد، نه کار 

خارق العــاده ای انجــام داده بــود و نــه رو به 
رشــد بــود، معلوم نشــد از کجا بــه تیم ملی 
رســید و چطور نامش در فوتبال کشورمان 
ناپدیــد شــد، اما هر چه بــود، نمونه کاملی 
از عقبگرد فوتبال کشــورمان در ســال های 
اخیــر بــا حضــور برخــی بازیکنــان ســطح 
پایین به شــمار مــی رود. بازیکنانی که تنها 
هنرشان پر کردن لیست تیم ملی بود و در 
نهایــت ســاختن رزومه ای برای خودشــان. 
اگر به لیســت تیم ملی در ســال های اخیر 
نــگاه کنیم قطعاً نمونه هایی از این دســت 

بازیکــن پیــدا خواهیــم کرد.

برای تمام سال هایی که فوتبال عقبگرد داشت

داوری از کجا آمد، به کجا رفت

حامد حسینی
خبرنگار

یکی از سوژه های فوتبال ایران 
در یکی دو هفته اخیر، بازگشت 

لژیونرها است. به نظر شما دلیل 
کوچ آنها به لیگ برتر چیست؟

دو عامــل در این مســأله دخیل اســت. 
اول اینکــه باشــگاه های خارجــی وقتــی 
چند فصل از بازیکن استفاده می کنند 
و ســن آنها بالا می رود، آهســته آهسته 
دنبــال تغییــر می رونــد و جوان ترهــا را 
جایگزیــن می کننــد. دومیــن مســأله 
شــرایط آب و هوایــی کشــورهای حــوزه 
خلیــج فــارس اســت. بازیکنــان بعــد از 
چنــد ســال کــه فشــار زیــادی را به دلیل 
گرما تحمل می کنند، خســته می شوند 
و تصمیــم می گیرنــد بــه لیــگ ایــران 
برگردند. این موضوع بخصوص درباره 
محمدحســین کنعانی زادگان و شــجاع 

خلیــل زاده دخیــل اســت.
فکر نمی کنید دستمزدهای بالایی 

که در لیگ ایران پرداخت می شود، 
یکی دیگر از عوامل بازگشت 

لژیونرها باشد؟
نه. قطعاً آنجا پول بیشــتری به بازیکنان 
می دهنــد. شــاید حتــی دو ســه برابــر 
ایــران. برداشــت مــن این اســت کــه آنها 
در ایــن مدت تحت فشــار قرار گرفته اند 
و بــه همیــن دلیــل راهــی لیــگ ایــران 
شــده اند. ضمــن اینکــه در کشــورهای 
عربی، بازیکنان خارجی فشار بسیاری را 
متحمل می شوند، چون مدیران فقط از 
آنها انتظار دارند و همین موضوع عرصه 

را برای شــان ســخت می کنــد.
درمورد مهدی طارمی هم صحبت 
کنیم. او پیشنهاد جذاب الهلال را 

رد کرد تا در اروپا بماند؟ آیا تصمیم 
درستی گرفت؟

بــه نظــر مــن طارمــی بهترین تصمیــم را 
گرفــت. مــا در ایــن مــورد بایــد کمــی بــه 

عقب تــر برگردیــم. زمانــی کــه طارمــی 
بــرای الغرافــه بازی می کــرد. او کمی افت 
کــرده بــود و اگــر آنجــا می مانــد، شــاید 
دیگــر بــه ســتاره فعلــی تبدیل نمی شــد. 
او بــا دســتمزد پاییــن بــه پرتغــال رفــت، 
در ریــوآوه درخشــید و بعــد هــم بــه پورتو 
رفت. کسب عنوان آقای گلی در پرتغال 
ســخت اســت کــه مهــدی توانســت بــه 
ایــن هــدف برســد. ایــن هــم برمی گــردد 
بــه تلاش و ممارســتی کــه او انجــام داد. 
شــما نــگاه نکنیــد چنــد چهــره مشــهور 
راهــی لیــگ عربســتان شــده اند. لیــگ 
عربســتان حداقــل بــه ســه چهــار ســال 
زمــان احتیــاج دارد تا کیفیتش بالا برود. 
طارمــی بهتریــن کار را کــرد که پیشــنهاد 
الهــلال را رد کــرد، چــون تجربــه بــازی در 

خلیــج فــارس را داشــت.
خودتان هم زمانی در حاشیه خلیج 

فارس بازی می کردید. نکته ای از 
آن زمان به یاد دارید که برای مان 

بگویید؟

مــن هم کویت بــازی کردم و هم امارات. 
دوران حضــورم در کویــت کوتــاه بــود 
امــا دو ســال در لیــگ امــارات حضــور 
داشــتم. وقتــی قــرارداد بســتم همــان 
روز می خواســتم بــه ایــران برگــردم. هــم 
مســائل عاطفــی روی من اثر گذاشــت و 
هم شــرایط آب و هوا. آنجا می خواســتند 
برای ســال ســوم هم بمانم اما برگشــتم. 
بــا این حال دســتمزد 5 برابر ایــران بود و 
گاهــی اوقــات بــه 10 برابر هم می رســید.

در مورد تیم ملی هم صحبت 
کنیم. آیا حضور در تورنمنت کافا به 

سود تیم ملی بود؟
تورنمنت کافا با حضور ایران وجهه اش را 
بالا برد و تیم ملی به این جام ارزش داد. 
تمــام تیم ها بــه جز ازبکســتان معمولی 
بودنــد و فقــط میزبــان توانســت خــودی 
نشــان بدهــد. بازی با ازبکســتان نشــان 
داد تیــم ملــی در فــاز تدافعــی مشــکل 
دارد. ضمــن اینکه انتقــال توپ هم باید 

بــا حوصلــه و بــا دقت انجام شــود.

آیا با این شرایط می توانیم به 
موفقیت تیم ملی با امیر قلعه نویی 

در جام ملت های آسیا خوشبین 
باشیم؟

مــن مخالفــم که صرفاً نــگاه ما به امیر 
قلعه نویی جام ملت های آســیا باشــد. 
یعنــی اگــر خــدای ناکــرده قلعه نویــی 
در جــام ملت هــا نتیجــه نگرفــت بایــد 
دنبــال مربــی دیگــری برویم؟ درســت 
اســت لژیونرهــای آمــاده ای در اختیــار 
داریــم امــا باید به قلعه نویــی برای بعد 
از جــام ملت هــا هــم فرصــت بدهیــم 
تــا تیــم را بســازد و ارزش هــای خودش 
را نشــان بدهد. باید برنامــه درازمدتی 
را بــا قلعه نویــی دنبال کنیــم. البته من 
مثــل خیلــی دیگــر از پیشکســوتان 
معتقــدم کادرفنــی قلعه نویــی بایــد 
قوی تــر انتخاب می شــد تا آنهــا بتوانند 
بــه ســرمربی تیــم ملی کمک کننــد. او 
بایــد در این بخش وســواس بیشــتری 

به خــرج مــی داد.

مدیرروستا: نگاه به قلعه نویی باید درازمدت باشد

بهترین تصمیم طارمی، جواب منفی به الهلال بود
  علی اصغــر مدیرروســتا از جملــه فوتبالیســت های باکیفیــت دهــه 60 و 70 فوتبــال ایــران بــود کــه بــه جــرأت می تــوان گفــت بــه آن چیــزی که اســتحقاقش را داشــت، نرســید. او همیشــه در کورس آقــای گلی بــود و البته در 

تیم ملی نیز می درخشید. مدیرروستا البته به لیگ های کویت و امارات هم رفت و در زمره لژیونرهای فوتبال ایران قرار گرفت. به همین منظور و با سوژه بازگشت لژیونرها به لیگ ایران، با مدیرروستا گپ زدیم.

امیر اسدی
خبر نگار

من مخالفم که 
صرفاً نگاه ما به 
امیر قلعه نویی 

جام ملت های آسیا 
باشد. یعنی اگر خدای 

ناکرده قلعه نویی 
در جام ملت ها 

نتیجه نگرفت باید 
دنبال مربی دیگری 

برویم؟ درست است 
لژیونرهای آماده ای 
در اختیار داریم اما 
باید به قلعه نویی 

برای بعد از جام 
ملت ها هم فرصت 

بدهیم تا تیم را 
بسازد و ارزش های 

خودش را نشان 
بدهد
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نیویورک نیکس؛ 
عملکرد نسبتاً 

خوب در پلی آف

 zNBA

نیکــس یکــی از تیم هــای ایالــت نیویــورک و عضو کنفرانس شــرق اســت که 
 NBA در ســال 1946 تأســیس شــد. تیــم نیکــس در ســال های اولیــه لیــگ
موفــق بــود و بــه طــور مــداوم بــه عنــوان مدعــی قهرمانــی در مرحلــه پلی آف 
حضــور داشــت. ایــن تیــم در ســال های 1951 تا 1953 ســه فصــل متوالی به 
فینــال NBA راه یافــت امــا در هر ســه بــار مغلوب حریفان شــد. پس از این 
ســه فصــل و حتــی تــا اواخــر دهــه 6۰، تیــم نیکــس قــدرت چندانــی در لیگ 
NBA نداشــت تــا اینکــه »رد هالزمــن« ســرمربیگری ایــن تیــم را بــه عهــده 

گرفــت و نیکــس دوباره به روزهای اوج خود بازگشــت؛ تیم نیویورک نیکس 
بــا هدایــت هالزمــن دو بار در ســال های 197۰ و 1973 عنــوان قهرمانی لیگ 

NBA را بــه دســت آورد.

وضعیت قرارداد برخی از بازیکنان این تیم در حال حاضر مشخص نیست؛ 
مایلز مک براید و دون واشنگتن، بازیکنانی هستند که باشگاه قرارداد آنها 

را به فروش گذاشته و در واقع بازیکنان آزاد این تیم محسوب می شوند.
مــدت قــرارداد جیلــن برانســون بــا تیــم نیکــس 3 فصــل اســت، جولیــوس 
رنــدل هــم ســه فصــل با نیکــس قــرارداد دارد. نیکس چهار ســاله هم ارجی 
بــرت را در اختیــار دارد؛ اخبــاری هم پیرامون این ســه بازیکن منتشــر شــده 
کــه برانســون تمایــل دارد بــاز هــم بــا نیکس تمدیــد کند، رندل هم دوســت 
دارد در نیکــس بمانــد امــا اگــر از این تیم جدا شــود تمایــل دارد به تیم های 
شــیکاگو، کلیپرز، فیلادلفیا و مینه ســوتا ملحق شــود. ارجی برت هم اعلام 

آمادگــی کــرده که بــا نیکــس تمدید کند.
شــایعاتی هم در مورد بازیکنان جدیدی که دوســت دارند به نیکس ملحق 
شــوند ایــن اســت کــه جیمــز هــاردن بازیکــن فیلادلفیــا، پاول جرج اســمال 
فــوروارد تیــم کلیپــرز و زاک لوویــن شــوتینگ گارد شــیکاگو از قبــل آمادگــی 
پیوســتن بــه نیکــس را اعــلام کرده انــد. درک رز از نیکــس جــدا شــد و تیــم 
نیکــس هــم کــه در فصل 2۰23 پلــی آف خوبی را گذراند اکنــون مدیران این 
تیــم بــا رفتــن درک رز منتظــر هســتند کــه ســتاره ای از بیــن هــاردن، جــرج و 
لویــن بــه ایــن تیم ملحق شــود. آنها در فصلی که گذشــت از جولیوس رندل 

اصــلاً راضــی نبودنــد و دنبــال تریــد کردن او هم هســتند.

اعتراض رومانو به 
ایلان ماسک

توئیتــر تصمیــم گرفتــه اســت که 
بــرای توئیت هــای خوانــده شــده 
توسط افراد در هر روز، محدودیت 
ایجــاد کنــد. حــالا حســاب های 
تأیید نشــده می توانند روزی فقط 
6۰۰ پســت بخواننــد در حالــی کــه 
حساب های تأیید شده می توانند 

روزی شش هزار پست بخوانند.
البتــه بــه نظــر می رســد کــه ایــن 
تصمیــم بــه مــذاق کاربــران توئیتر 
خــوش نیامــده اســت و فابریزیــو 
رومانــو یکــی از سرشــناس ترین 
خبرنــگاران فوتبــال ایتالیــا بــه آن 
واکنش نشان داده است. رومانو در 
توئیتی نوشــت: »حضــور در توئیتر 
در حــال حاضر به یکی از بازی های 
چالش برانگیز تبدیل شده است!«

 zحاشیه روز

ونگر قانون آفساید 
را تغییر می دهد؟

قانــون آفســاید ممکن اســت برای 
همیشــه تغییــر کنــد و بــه نفــع 
مهاجمیــن اصــلاح شــود. تــا بدیــن 
لحظــه در هنــگام پــاس، مهاجــم 
حتی اگر یک انگشت پا از مدافعین 
رقیــب جلوتــر باشــد، کمــک داور 
پرچــم خواهــد زد اما ممکن اســت 
حالا حتی اگر یک انگشت پا هم با 
هم مساوی باشند، باز داور آفساید 
نگیــرد و همــه اینها به لطف آرســن 
ونگر سرمربی سابق آرسنال است. 
ایــن ســرمربی فرانســوی در ســال 
2۰18 و پــس از 22 ســال حضــور در 
آرســنال از ایــن تیم جدا شــد. ونگر 
پــس از جدایی از آرســنال به عنوان 
رئیس بخش توسعه جهانی فوتبال 
فیفــا فعالیــت می کــرده اســت و 
حــالا ممکــن اســت تغییــر بزرگی را 
در رابطــه بــا قانــون آفســاید انجــام 
دهــد. فیفــا ایــن قانــون را در برخی 
از بازی هــای لیــگ هلنــد، ایتالیــا و 
ســوئد آزمایــش خواهــد کــرد. اگــر 
آزمایش های فیفا با موفقیت انجام 
شود، اعمال کامل این تغییر بر تمام 
بازی ها تأثیر بزرگی بر فوتبال خواهد 
داشت. مهاجمان سرعتی ستارگان 
اصلــی ایــن بــازی خواهنــد شــد در 
حالــی کــه مدافعانــی کــه ســرعت 
بالایــی ندارنــد نمی تواننــد کاملاً بر 

نحوه جاگیری خود تکیه کنند.

 zخبر روز

برگزاری مراسم روز جهانی 
ورزشی نویسان

تقدیر از برگزیدگان 
ایپس و بزرگداشت 

پیشکسوتان
مراســم روز جهانی ورزشی نویسان با 
حضــور ســیدمناف هاشــمی دبیرکل 
کمیتــه ملــی المپیــک، مهــدی تــاج 
رئیــس فدراســیون فوتبــال، محمــد 
آخوندی عضو شــورای اســلامی شهر 
تهران، فرزاد حیدری معاون صندوق 
اعتباری هنر، جمعی از اعضای انجمن 
و پیشکســوتان رســانه های ورزشــی 
و برگزیــدگان پنجمین جایــزه جهانی 
ایپس در سالن استاد فارسی آکادمی 
ملــی المپیــک برگــزار شــد. در ایــن 
مراسم ضمن بزرگداشت تعدادی از 
پیشکسوتان روزنامه نگاری ورزشی، 
از برگزیــدگان پنجمیــن جایزه جهانی 
ایپــس نیز تقدیر به عمل آمد. مازیار 
کوپیدار نفر اول پنجمین جایزه جهانی 
ایپس و برگزیدگان و نفرات دارای رتبه 
برتــر در آســیا با اهدای لــوح انجمن و 
جوایــزی از ســوی صنــدوق اعتبــاری 
هنر مورد تقدیر قرار گرفتند. کوپیدار 
بــرای دومیــن بار اســت کــه مقام اول 
ایــن جشــنواره را به دســت مــی آورد. 
همچنیــن در بخــش پایانــی مراســم 
از اردشــیر لارودی، منصور ســپهری، 
حبیب چرندابی، حمید بهمنی، سعید 
مدنی، حجت الله جیرودی و زنده یاد 
عبدالقدیــر آب پــرور پیشکســوتان 
ورزشــی نویس با اهدای لوح ســپاس 
تجلیــل شــد. پنجمیــن دوره جایــزه 
نجمــن ورزشی نویســان  نــی ا جها
در حالــی برگــزار شــد کــه 19 نفــر از 
ورزشی  نویســان و عکاســان ایــران در 
بیــن برترین هــای جهــان و آســیا قرار 
گرفتنــد کــه در مراســم دیــروز از آنهــا 

تقدیر به عمل آمد.

 zشایعه روز

علی رضایی
خبرنگار

آقای خاص برای ترمیم رم به دنبال چیست؟

پروژه منچسترسازی مورینیو

ژوزه مورینیو امسال هم علی رغم همه 
شایعاتی که وجود داشت در رم ماند. 
او در دو ســال گذشــته کــه در ایــن تیم 
پایتخت نشین بوده، 2 بار جالوروسی را 
به فینال های اروپایی رسانده. نخست 
فینــال لیــگ کنفرانــس کــه قهرمــان 
شــدند و بعد فینال لیگ اروپا که بازی 
را باختنــد. ایــن بــرای اولین بــار بود که 
مورینیــو در یــک فینــال اروپایــی طعم 

شکست را چشید.
حــالا مورینیو که بشــدت بــه دنبال یک 
ماجراجویی اروپایی دیگر و البته رساندن 
رم به لیگ قهرمانان است، در فصل نقل 
و انتقــالات و بــا توجه به بودجه ای که رم 

در اختیار دارد، به دنبال ترمیم تیمش 
است. او در دو فصل گذشته موفق 

شده بازیکنان خوبی مثل تامی 
آبراهــام، دیبــالا و واینالــدوم 

فــه  ضا ا تیمــش  بــه  را 
کنــد امــا امســال انــگار 
بیشــتر چشــم طمــع به 
بازیکنان تیم سابقش، 
منچستریونایتد دارد.

 

علاقه قدیمی 
زنده می شود؟

وقتــی کاســمیرو بــه 
منچستریونایتد آمد، 
همــه از این می گفتند 

که زوج هافبک دفاعی 
منچستر را در سال های 

آینــده دو برزیلــی کــه در 
سلسائو هم در کنار یکدیگر 

بازی می کنند تشکیل خواهند 
داد اما حالا گفته می شود تن هاخ 

با خرید میسون مانت دیگر علاقه ای 
بــه اســتفاده از فــرد در ترکیــب نــدارد. 
منچستریونایتد او را در لیست فروش 
قطعی در پنجره  تابســتانی قرار داده و 
خــود بازیکــن بــا توجه به ایــن موضوع 
کــه می داند دیگر جایگاهی در ترکیب 
ندارد با خروج از باشگاه موافق است.
و حالا ظاهراً اولین بازیکنی که مورینیو 
درصــدد خریــد آن از منچســتریونایتد 

است، فرد برزیلی است.

آقــای خــاص بــا شــروع فصــل 2۰19-
2۰18 ایــن هافبــک را از شــاختار بــه 
خدمت گرفت و به ترکیب خودش در 
منچســتریونایتد اضافه کرد. اما فقط 
5 مــاه فرصــت کار با این کشــف اش را 
داشت. ژوزه در همان میانه های فصل 
اخراج شــد و حالا بعد از گذشــت چند 
سال که یونایتد او را در لیست فروش 
خود قرار داده، سرمربی رم می خواهد 

بازیکن سابقش را به ایتالیا بیاورد.

در ایتالیــا گفتــه می شــود مورینیــو بــا 
توجــه بــه بــالا رفتــن میانگیــن خــط 
هافبک رم، می خواهد این بازیکن 3۰ 
ساله که تجربه  خوبی در خط هافبک 

دارد را به جالوروسی اضافه کند.
رم بــرای خریــد فــرد در حــال حاضــر 
باید با باشــگاه فــولام رقابت کند و کار 
ســختی برای جذب این بازیکن ندارد. 
منچســتریونایتد، فــرد را به بیشــترین 
پیشنهادی که دریافت کند می فروشد 
و تنها کافی است رم پیشنهادی بالاتر 
از فــولام روی میز مدیران منچســتری 

بگذارد تا صاحب این بازیکن شود.

 گرینوود؛ فرار از زندان

میشــون گرینــوود یکــی از آن بازیکنان 
پراســتعدادی بــود کــه ظــرف دو ســال 
گذشــته کامــلاً محــو شــد. او بــه دلیــل 
اتهامات اخلاقی عملاً از منچستریونایتد 
کنار گذاشــته شــد، نایکی قراردادش را 
فسخ کرد و ضررهای بسیاری گریبانگیر 
این بازیکن جوان شد ولی حالا دادگاه به 
این نتیجه رسیده که او جرمی مرتکب 
نشــده. همیــن پروســه قضایــی باعــث 
شــد عمــلاً گرینوود از منچســتریونایتد 
کــه داشــت در آن فیکــس می شــد دور 
شــود و مشــخص نیســت کی می تواند 
به فرم قبلــی اش بازگردد. در یکی 
دو هفته گذشــته و با بازگشــت 
اســم گرینــوود بــه لیســت 
منچســتر، خیلی هــا منتظــر 
بودنــد او را دوبــاره در لباس 
شــیاطین ســرخ ببینند ولی 
حــالا کــه میســون خانه اش 
در منچســتر را بــرای اجــاره 
آگهــی کــرده، گمانه زنی هــا 
زیاد شده. وقتی مورینیو 
یتد  نا یو منچســتر ر  د
مربیگــری می کــرد، 
تیــم  ر  د د  و ینــو گر
بزرگســال نبــود امــا 
ژوزه چنــد بــاری از 
ی  زی هــا با ر  د و  ا
دوســتانه اســتفاده 
کرد. گفته می شــود 
آقای خاص به سبک 
بــازی ایــن هافبــک 
قه منــد  علا ی  ذ نفــو
له  مســأ لــی  و ســت  ا
اینجاســت که مشــخص 
نیســت منچســتر تمایلــی 
بــه از دســت دادنــش دارد یــا 
نــه. گفتــه می شــود رم بــه دنبــال 
خریــد قرضــی ایــن بازیکــن اســت تا 
مشــکلات مالــی ســد راه خریــدش 
نشــود. رســانه های انگلیسی دیروز 
گــزارش دادنــد ژوزه مورینیــو 
خودش تماســی با ایــن بازیکن 
گرفتــه و 2 طــرف از این حضور 
استقبال کرده اند. باید دید آیا 
رم می توانــد ایــن دو بازیکــن را 
از منچســتر بــه پایتخت ایتالیا 

بیاورد؟

رسول مجیدی
خبرنگار

 zخاطره بازی روز

خاطره نگاری مشاور ستاره انگلیسی از روزهای آغازینش در مادرید

محافظان فیدل کاسترو در خدمت خانواده بکام
دو دهــه پیــش در چنیــن روزهایــی 
دیویــد بــکام در یــک انتقــال جنجالی و 
بســیار مهم از منچستریونایتد به رئال 
مادریــد پیوســت. در آن روزهــا گفتــه 
می شــد سرالکس فرگوسن در رختکن 
به ســمت ســتاره تیمش کفــش پرتاب 
کــرده و همیــن باعــث شــکرآب شــدن 
رابطــه ایــن دو نفــر شــود. بــکام یکی از 
منحصــر بفردتریــن فوتبالیســت های 
زمــان خــودش بــود و انتقالش بــه رئال 
باعث توجه رســانه ای بســیار شد. حالا 
انــدی برنــال، مــرد پشــت صحنــه ایــن 
انتقــال، خاطراتــی از اولین روز رســیدن 
دیویــد بــه مادریــد تعریــف کــرده کــه 

خواندنــی بــه نظــر می رســد.
برنال در واقع مشــاور، دستیار، مترجم 
و در اغلــب اوقــات محافــظ شــخصی 

بــکام در اســپانیا بود.
نــس نقــل و  نیــد آژا بــد نیســت بدا
انتقــالات SFX در آن ســال ها تصمیــم 
گرفته بود نماینده ای در اسپانیا داشته 
باشــد کــه هــم جوان و با انگیزه باشــد و 
هم زبان اسپانیایی را به خوبی صحبت 
کنــد  چون آنهــا می خواســتند بازیکنان 
زیادی را به اسپانیا بفرستند مثل بکام، 
مایــکل اوون، امیل هســکی،  اســتیون 
جــرارد و... به همیــن دلیل وقتی خرید 
دیویــد بــکام از ســوی فلورنتینــو پــرس 
بــا رقــم 25 میلیــون یــورو در تاریــخ 17 
ژوئــن 2۰۰3 قطعی شــد، انــدی بهترین 
گزینــه بــرای همراهــی دیویــد در رئــال 
مادریــد بــود. از اینجــا زندگــی جدیــد 
انــدی شــروع شــد؛ زندگــی پــر از پــول، 
شــکوه و اتفاقات عجیب. ســاعت یک 
بعــد ازظهر روز اول جولای 2۰۰3 دیوید 
با اندی و کل گروه به مادرید رســیدند. 
مســتقیم بــه کلینیــک پزشــکی رفتنــد 
تــا آزمایشــات انجــام شــود. بعــد از 2 

ســاعت آزمایــش، آلفونســو دل کورال، 
رئیس کلینیک پزشــکی گفت بکام در 
وضعیتــی عالی برای بازی کردن به ســر 
می برد. در آن زمــان، روزنامه نگارهایی 
بودنــد کــه موتــور کرایــه کــرده بودند تا 
ســایه به سایه ماشــین بکام در حرکت 
باشــند،  بعضــی دیگــر هم خودشــان را 
بــه مریضــی زده بودنــد تــا بــه کلینیــک 
پزشــکی برونــد و کمــی بــه بــکام در آن 
روز نزدیــک شــوند و عکس اختصاصی 
از او بگیرنــد. برنال می گوید: »توصیف 
جنونی که وجود داشــت خیلی ســخت 
اســت. مثــل یــک فیلــم جیمــز بانــد 

شــده بود.«
روز بعــد یعنــی دوم جــولای، جنــون 
طرفــداران بابــت حضــور بــکام بــه اوج 
رســید. بیــش از 5۰۰ خبرنــگار و 46 
دوربیــن تلویزیونی از 5 قاره به مراســم 
معارفــه ســتاره انگلیســی آمــده بودند. 
بــکام بــا کــت و شــلوار بــه رنــگ آبــی 
آســمانی با پیراهن سفید و موهایی که 
به سبک سامورایی بسته بود با لبخند 
وارد صحنــه شــد. دی اســتفانو ســمت 
راست او و فلورنتینو سمت چپ او قرار 
داشــتند. او با پیراهن شــماره 23 رئال 
کــه نمــادی از شــماره مایــکل جــوردن 
اســطوره بســکتبال امریکا بود، عکس 
گرفــت و گفــت: »خانم هــا و آقایــان، 
بــودن در رئــال مادریــد رؤیایــی بود که 
به حقیقت پیوســت. ممنون از شــما و 
زنده باد مادرید.« شــبکه های BBC در 
انگلیس و CNN در امریکا مراسم را به 

طــور زنــده پخــش می کردنــد.
 دقایقــی بعــد که دیوید بــا لباس کامل 
رئــال مادریــد وارد زمیــن شــد تــا اولین 
ضربــات را بــه تــوپ بزند یک پســر بچه 
از حصــار دور زمیــن فرار کرد و در حالی 
کــه پیراهنــی بــر تــن داشــت به ســمت 

بــکام دویــد و او را در آغــوش گرفــت. 
برنــال می گویــد: »پســر بچــه بــه طــور 
غریــزی دویــد و مشــکلی پیــش نیامد. 
دیویــد او را بغــل کرد و به او یک پیراهن 
داد.« برنــال می گویــد: »طرفــداران و 
خبرنگاران همه جا دنبال ما بودند؛ 24 
ســاعته. بیــرون هتــل می خوابیدنــد، با 
موتور و ماشین تعقیب مان می کردند. 
در روز اول ایــن بــه ذهنم رســید که من 
و دیویــد مثل پرنســس دایانــا خواهیم 
مــرد چــون جار و جنجال و آشــفتگی که 
وجــود داشــت، درســت مثــل روز مرگ 

دایانــا بود.«
دیویــد بــه همــراه همســرش ویکتوریــا 
آدامــز بــه مادریــد آمدنــد کــه او هــم 
ســتاره سرشناس آن روزهای موسیقی 
جهــان بود. برنــال می گوید: »بــرای آنها 
2 محافــظ کوبایــی اســتخدام کردیــم. 
محافظــان ســابق فیــدل کاســترو. 2 
نظامــی انگلیســی در کنــار آنهــا بودنــد 
کــه همیشــه اطــراف ماشــین را چــک 
می کردنــد و مســیرهای مخفــی بــرای 
رفــت و آمــد را معرفــی می کردنــد. امــا 
اینهــا کافــی نبــود. پاپاراتزی هــا همــه 

جــا همــراه مــا بودنــد. هر جــا می رفتیم 
تعــداد زیــادی ماشــین و موتــور در 
کنارمــان قــرار داشــتند و مــدام عکــس 
می گرفتند. یادم می آید روز اول حضور 
بــکام در تمریــن ماشــین مــا با ســرعت 
2۰۰ کیلومتر بر ســاعت حرکت می کرد 
و آنهــا با همین ســرعت مــا را در بزرگراه 
تعقیــب می کردنــد. ســرعت آنقــدر 
زیــاد بــود کــه بــکام خواســت ماشــین 
بایســتد چــون حالــت تهوع گرفتــه بود 
و اســتفراغ کــرد!« انــدی در مورد حس 
و حــال روزهــای اول بــکام می گوید: »او 
بــه عنــوان یــک فــوق ســتاره در یونایتد 
و کاپیتــان تیــم ملــی انگلیس آمــد، اما 
بــا این حــال هــم روزهای اول اســترس 
داشت. برای او بازی با زیدان، رونالدو، 
روبرتــو کارلــوس یــا فیگو یک رؤیــا بود. 
زبــان اســپانیایی هــم نمی دانســت. 
ســلام می گفــت امــا نــه چیــز دیگــری، 
ســعی می کــردم بــه او آرامــش بدهــم، 
خیلــی وقت هــا مترجمــش بــودم، هــر 
وقــت بــا آنهــا بــود، در کنــارش قــرار 
داشــتم. همه بکام را دوســت داشــتند 
و بــکام هم عاشــق مادرید شــده بود.«


